
خریدار  وام ۲۰۰ میلیون تومانی ساخت مسکن 
روستایی در سال جاری افزایش نمی یابد. به نظر 
می رســد کمبود منابع بانکی، میزان بازپرداخت 
و هم چنیــن برنامه هایی به منظــور کنترل تورم 
باعث شــده تا سیاســت هایی در جهت کاهش 

قیمت تمام شده مسکن اجرا شود.
سال ۱۴۰۰ تسهیلات مســکن روستایی ۱۰۰ 
میلیون تومــان بود که در ســال ۱۴۰۱ به ۲۰۰ 
میلیون تومان افزایش پیدا کــرد و البته تحقق 
متمم ۱۰۰ میلیونی مصــوب آبان ۱۴۰۰ تا آبان 
۱۴۰۱ طول کشــید. این تســهیلات قرار است 
به ۲۰۰ هزار واحد مســکونی اختصاص یابد که 
طبق آخرین آمــار تا کنون قرارداد تســهیلات 
برای ۹۵ هــزار واحد مســکونی منعقد شــده 
و مابقــی تعهدات تــا ۲۰۰ هزار واحــد تا پایان 
تیرمــاه ۱۴۰۲ کامل می شــود. از تیرماه به بعد 
نیز پرداخت ۲۰۰ هزار فقره وام برای سال جاری 

آغاز خواهد شد.
با توجه به نوســانات  قیمت مصالح ساختمانی در 
پایان سال گذشــته تصور بر این بود که تسهیلات 
ســاخت افزایش پیدا می کند اما به هر حال باید 
میزان منابــع بانکی، اثرات تورمــی وام ها و البته 

توان بازپرداخت اقساط از سوی متقاضیان را نیز 
در نظر گرفت.

چند روز قبل مجید جودی ـ معاون بنیاد مسکن 
به یکی از رســانه ها گفت که موافق افزایش سقف 

وام مسکن روستایی نیست.
روز گذشته نیز اکبر نیکزاد ـ رییس بنیاد مسکن 
اعلام کرد: امسال با توجه به شــعار سال مبنی بر 
»مهار تورم و رشد تولید« تسهیلات ۲۰۰ میلیون 
تومانی ساخت مســکن روســتایی، افزاش پیدا 
نمی کنند و انتظار داریم روســتاییان بر اســاس 

ارقام سال گذشته برنامه ریزی داشته باشند.
هیات وزیــران در جلســه روز ۸ آبــان ۱۴۰۱ 
تســهیلات ۲۰۰ میلیــون تومانــی مســکن 
روســتایی با نرخ ۵ درصد را به تصویب رســاند. 
عدم اســتفاده متقاضی از وام نوسازی و بهسازی 
در روســتاها و شــهرهای کمتر از ۲۵ هزار نفر، 
عدم اســتفاده از امکانات دولتی شــامل زمین و 
واحد مســکونی، اســتفاده نکردن از طرح های 
حمایتی از ســال ۱۳۸۴ تا کنون از جمله شروط 
استفاده از این وام است. مردان مجرد نیز امکان 
استفاده از تسهیلات ســاخت مسکن روستایی 

را دارند.

در حال حاضر برآوردهای مختلفی از هزینه های 
ساخت مسکن انجام می شــود. دولت سیزدهم با 
اجرای طرح نهضــت ملی مســکن در نظر دارد 
هزینه های ســاخت را کاهش دهــد. طبق اعلام 
رییس بنیاد مسکن، هزینه ی ساخت این واحدها 
در بافت فرســوده شــهر تهران، منهای خدمات 
مهندســی و عوارض شــهرداری بــه متری ۱۰ 
میلیون تومان رسیده اســت. با این حال بر اساس 
کیفیت ساخت، مشــاعات، امکانات، دستمزد و 
غیره، قیمت ها در مناطق مختلف کشور متفاوت 

است.

قالیباف: شـورای رقابت مسئولیت مصوبه خود را بپذیرد

و بین دو نهاد پاسکاری اعلام قیمت خودر
سخنگوی صنعت برق:

 ناترازی صنعت بـرق
  تا تابستان برطرف 

می شود
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خانه  هنر   میرا

رئیسی در ضیافت افطار با نمایندگان اصناف:
سامانه های نظارتی جایگزین 

اتحادیه ها و اصناف نخواهند بود

رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد
تحقق ۹۷ درصدی منابع و مصارف بودجه ۱۴۰۱

 وزیر راه و شهرسازی  مطرح کرد
وسیه درباره افزایش   مذاکره ایران و ر

ترانزیت کالا در دریای خزر
صفحه 3

صفحه 3

صفحه 2

صفحه 5

پرده نقره ای به صداقت ریگ های فکه بدهکار است
محمد خزاعی  در پس ذهن من همیشه صدایی است که هیچوقت نمی خواهم از دست 
برود یا فراموش شود، آوای دل انگیز و محزونی که عجیب در بســتر خاطرات نوجوانی ام 
خانه کرده است.آن صدا، مرغ سرکنده ای را می ماند که دل از آرامش آشیانه کنده و شوق 
پرواز دارد، غریبانه بی قرار و دلخون است اما طنینش ابدیت را نشانه رفته است.گاه از خود 
میپرسم آیا پژواک حزن آلود آن صدا بود که روایت فتح را در ذهنمان جاودانه کرد یا آنکه 
جاماندن در ایســتگاه گلگون فکه، آن بغض نشکسته و آن آه به بار نشســته را در تار و پود 

سیما و صدای راوی فتح به ودیعه گذاشته بود تا برایمان از کربلای ایران روایت کند.

یادداشت

صفحه 3 شورا: متولی اعلام قیمت ها وزارت صمت است

برنامه ای برای مهار تورم ساخت مسکن

تثبیت وام ۲۰۰ میلیونی ساخت

شركت ملي نفت ايران
نفتخيز جنوب

شركت ملي مناطق 
شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان

فراخوان مناقصه عمومي يك مرحله اي 
) ارزيابي كيفي (

 تقاضاي شماره 4010987 خريد بال ولو در سايزهاي مختلف

 نوبت اول

روابط عمومي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان

 اداره تداركات و امور كالاي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان  در نظر دارد كالاي مورد فراخوان را از طريق برگزاري مناقصه عمومي 
يك مرحله اي تأمين نمايد.

مدارك مورد نياز جهت موضوع مناقصهشماره مناقصه
شركت در مناقصه

مدت زمان 
تحويل كالا

مبلغ تضمين 
زمان تخميني برآورد خريد كالاشركت در مناقصه

گشايش پيشنهادات 

بال ولو در سايزهاي 4010987
0001402/02/16ر000ر400ر94 ريال000ر000ر720ر4 ريال75 روزطبق شرايط متقاضيمختلف 

متقاضيان شركت در مناقصه مذكور در صورت داشتن شرايط ذيل مي توانند با بارگذاري مدارك ، آمادگي خود را ظرف مدت 20 روز پس از انتشار آگهي نوبت دوم به 
 آدرس : www.setadiran.ir )سامانه تداركات الكترونيكي دولت ( اعلام نمايند . لطفاً جهت اطلاع بيشتر با شماره تلفن هاي 43223305-061 و 061-43225877 

تماس حاصل نموده  و يا به آدرس تارنماي www.shana.irwww.mis.nisoc.ir  مراجعه نمائيد . 
شرايط متقاضي :  1- حسب مورد ، ارائه يك نسخه از اساسنامه شركت ، نامه آگهي تأسيس شركت و آخرين تغييرات ثبتي الزامي است. 2- ارائه گواهينامه صلاحيت ايمني .

 3-  ارائه مستندات طبقه بندي شده مربوط به ارزيابي كيفي تامين كنندگان كالا )مطابق فصل چهارم آيين نامه اجرايي بند ج ماده 12 قانون برگزاري 
گاز  و  نفت  برداري  بهره  شركت  لحاظ  با  الذكر  فوق  مناقصه  در  شركت  بانكي  ضمانتنامه  ارائه  توانايي   -4 . ساده  ارزيابي  معيارهاي  اساس  بر  مناقصات( 
 مسجدسليمان بعنوان ذينفع از    بانك هاي معتبر به ميزان ياد شده در جدول فوق و يا واريز نقدي به حساب شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان. 
 5- توانايي تهيه و تسليم ضمانتنامه انجام تعهدات به ميزان 10% كل مبلغ پيشنهادي از بانكهاي مورد تأييد بانك مركزي ) در صورت برنده شدن در مناقصه ( و يا 
واريز نقدي به حساب شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان .  6- كليه مراحل برگزاري فراخوان از دريافت و تحويل اسناد فراخوان تا بازگشايي پاكت ها از 

طريق درگاه سامانه الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد . 
  تاريخ انتشار نوبت اول :  1402/01/21     تاريخ انتشار نوبت دوم: 1402/01/28  

  www.mis.nisoc.ir                                  http://iets.mporg.ir                               www.shana.ir

شناسه آگهی:1473916

اداره مناقصات و قراردادهای شرکت توزيع نيروی برق آذربايجانغربی

)فشرده(  کيفی  ارزيابی  با  همزمان  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  آذربايجانغربی  برق  نيروی  توزيع  شرکت     
طريق  از  را  مناقصه  اسناد  پيوست  فني  مشخصات  برابر  و  ذيل  جدول  شرح  به  چراغ  بازوی  انواع  خريد  اي  مرحله  دو 
ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دريافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کليه  نمايد.  برگزار  دولت  الکترونيکی  تدارکات  سامانه 
آدرس:  به  ستاد(   ( دولت  الکترونيکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طريق  از  ها  پاکت  بازگشايی  و  گران  مناقصه   پيشنهاد 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت مذکور 

و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاريخ انتشار مناقصه در سامانه : روز دوشنبه  مورخ 1402/01/21

آخرين مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصات از سايت : ساعت 19 روز چهارشنبه  مورخ 1402/01/30
مهلت زمانی ارسال پيشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه مورخ 1402/02/12

زمان بازگشايی پاکت های ارزيابی کيفی : ساعت 8)هشت  صبح ( روز چهارشنبه مورخ 1402/02/13  خواهد بود.
زمان بازگشايی پاکت های الف و ب: ساعت 11 )يازده صبح ( روز شنبه مورخ 1402/02/23  خواهد بود.

تاريخ تشکيل جلسه افتتاح پاکات ج ) پيشنهاد قيمت ( پيشنهاد دهندگان ، با ملحوظ قراردادن زمان جهت بررسی مشخصات فنی 
پيشنهاد دهندگان توسط کميته فنی بازرگانی ، در جلسه گشايش پاکات الف و ب به اطلاع شرکت کنندگان در مناقصه خواهد رسيد.
توضيح : پيشنهاددهنده مکلف است معادل مبلغ سپرده شرکت در مناقصه ، تضمينهای معتبر ) بر اساس شرايط مندرج در 
اسناد مناقصه ( تهيه و تسليم نمايد و به پيشنهاد های فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش و پيشنهاداتی که بعد از انقضا مدت مقرر در 

فراخوان واصل شود مطلقا ترتيب اثر داده نخواهد شد.

نوع اعتبارمبلغ  کل تضمين شرکت در مناقصه) به ريال(موضوع  مناقصه و شماره فراخوانشماره مناقصه

خريد انواع بازوی چراغ )شماره فراخوان 4-1402
منابع داخلی20010090030001921.800.000.000(

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس : اروميه – بلوار ارتش-سربازان گمنام-ارتش.شرکت توزيع نيروی برق استان ،  تلفن 3110-044 داخلی 4397  

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه :
مرکزتماس : 1456

اطلاعات تماس دفاترثبت نام ساير استانها در سايت سامانه www.setadiran.ir  "بخش ثبت نام /پروفايل تامين کننده /مناقصه 
گر " موجود است.

ضمنا" فراخوان مناقصه در سايت هاي اطلاع رسانی معاملات صنعت برق ) شرکت توانير ( وسايت شرکت توزيع نيروی برق 
آذربايجانغربی و سايت ملی مناقصات  به ترتيب به آدرس هاي :

Iets.Mporg.ir   ,WWW.Waepd.ir     ,www.tavanir. org.ir  قابل مشاهده است . 
توضيح : ساير اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه  مندرج است.

تاريخ انتشار نوبت اول:1402/01/21 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/01/22

فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزيابی کيفی 
)فشرده(   دو مرحله اي به شرح جدول ذيل

شركت توزيع نيروي برق استان  آذربايجانغربي

 نوبت اول

شناسه آگهی:1474261

شركت ملي نفت ايران
نفتخيز جنوب

شركت ملي مناطق 
شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان

فراخوان مناقصه عمومي يك مرحله اي 
) ارزيابي كيفي (

 تقاضاي شماره 4010987 خريد بال ولو در سايزهاي مختلف

 نوبت اول

روابط عمومي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان

 اداره تداركات و امور كالاي شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان  در نظر دارد كالاي مورد فراخوان را از طريق برگزاري مناقصه عمومي 
يك مرحله اي تأمين نمايد.

مدارك مورد نياز جهت موضوع مناقصهشماره مناقصه
شركت در مناقصه

مدت زمان 
تحويل كالا

مبلغ تضمين 
زمان تخميني برآورد خريد كالاشركت در مناقصه

گشايش پيشنهادات 

بال ولو در سايزهاي 4010987
0001402/02/16ر000ر400ر94 ريال000ر000ر720ر4 ريال75 روزطبق شرايط متقاضيمختلف 

متقاضيان شركت در مناقصه مذكور در صورت داشتن شرايط ذيل مي توانند با بارگذاري مدارك ، آمادگي خود را ظرف مدت 20 روز پس از انتشار آگهي نوبت دوم به 
 آدرس : www.setadiran.ir )سامانه تداركات الكترونيكي دولت ( اعلام نمايند . لطفاً جهت اطلاع بيشتر با شماره تلفن هاي 43223305-061 و 061-43225877 

تماس حاصل نموده  و يا به آدرس تارنماي www.shana.irwww.mis.nisoc.ir  مراجعه نمائيد . 
شرايط متقاضي :  1- حسب مورد ، ارائه يك نسخه از اساسنامه شركت ، نامه آگهي تأسيس شركت و آخرين تغييرات ثبتي الزامي است. 2- ارائه گواهينامه صلاحيت ايمني .

 3-  ارائه مستندات طبقه بندي شده مربوط به ارزيابي كيفي تامين كنندگان كالا )مطابق فصل چهارم آيين نامه اجرايي بند ج ماده 12 قانون برگزاري 
گاز  و  نفت  برداري  بهره  شركت  لحاظ  با  الذكر  فوق  مناقصه  در  شركت  بانكي  ضمانتنامه  ارائه  توانايي   -4 . ساده  ارزيابي  معيارهاي  اساس  بر  مناقصات( 
 مسجدسليمان بعنوان ذينفع از    بانك هاي معتبر به ميزان ياد شده در جدول فوق و يا واريز نقدي به حساب شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان. 
 5- توانايي تهيه و تسليم ضمانتنامه انجام تعهدات به ميزان 10% كل مبلغ پيشنهادي از بانكهاي مورد تأييد بانك مركزي ) در صورت برنده شدن در مناقصه ( و يا 
واريز نقدي به حساب شركت بهره برداري نفت و گاز مسجدسليمان .  6- كليه مراحل برگزاري فراخوان از دريافت و تحويل اسناد فراخوان تا بازگشايي پاكت ها از 

طريق درگاه سامانه الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد . 
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اداره مناقصات و قراردادهای شرکت توزيع نيروی برق آذربايجانغربی

)فشرده(  کيفی  ارزيابی  با  همزمان  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  آذربايجانغربی  برق  نيروی  توزيع  شرکت     
طريق  از  را  مناقصه  اسناد  پيوست  فني  مشخصات  برابر  و  ذيل  جدول  شرح  به  چراغ  بازوی  انواع  خريد  اي  مرحله  دو 
ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دريافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کليه  نمايد.  برگزار  دولت  الکترونيکی  تدارکات  سامانه 
آدرس:  به  ستاد(   ( دولت  الکترونيکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طريق  از  ها  پاکت  بازگشايی  و  گران  مناقصه   پيشنهاد 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت مذکور 

و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاريخ انتشار مناقصه در سامانه : روز دوشنبه  مورخ 1402/01/21

آخرين مهلت زمانی دريافت اسناد مناقصات از سايت : ساعت 19 روز چهارشنبه  مورخ 1402/01/30
مهلت زمانی ارسال پيشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه مورخ 1402/02/12

زمان بازگشايی پاکت های ارزيابی کيفی : ساعت 8)هشت  صبح ( روز چهارشنبه مورخ 1402/02/13  خواهد بود.
زمان بازگشايی پاکت های الف و ب: ساعت 11 )يازده صبح ( روز شنبه مورخ 1402/02/23  خواهد بود.

تاريخ تشکيل جلسه افتتاح پاکات ج ) پيشنهاد قيمت ( پيشنهاد دهندگان ، با ملحوظ قراردادن زمان جهت بررسی مشخصات فنی 
پيشنهاد دهندگان توسط کميته فنی بازرگانی ، در جلسه گشايش پاکات الف و ب به اطلاع شرکت کنندگان در مناقصه خواهد رسيد.

توضيح : پيشنهاددهنده مکلف است معادل مبلغ سپرده شرکت در مناقصه ، تضمينهای معتبر ) بر اساس شرايط مندرج در 
اسناد مناقصه ( تهيه و تسليم نمايد و به پيشنهاد های فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش و پيشنهاداتی که بعد از انقضا مدت مقرر در 

فراخوان واصل شود مطلقا ترتيب اثر داده نخواهد شد.

نوع اعتبارمبلغ  کل تضمين شرکت در مناقصه) به ريال(موضوع  مناقصه و شماره فراخوانشماره مناقصه

خريد انواع بازوی چراغ )شماره فراخوان 4-1402
منابع داخلی20010090030001921.800.000.000(

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گذار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس : اروميه – بلوار ارتش-سربازان گمنام-ارتش.شرکت توزيع نيروی برق استان ،  تلفن 3110-044 داخلی 4397  

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه :
مرکزتماس : 1456

اطلاعات تماس دفاترثبت نام ساير استانها در سايت سامانه www.setadiran.ir  "بخش ثبت نام /پروفايل تامين کننده /مناقصه 
گر " موجود است.

ضمنا" فراخوان مناقصه در سايت هاي اطلاع رسانی معاملات صنعت برق ) شرکت توانير ( وسايت شرکت توزيع نيروی برق 
آذربايجانغربی و سايت ملی مناقصات  به ترتيب به آدرس هاي :

Iets.Mporg.ir   ,WWW.Waepd.ir     ,www.tavanir. org.ir  قابل مشاهده است . 
توضيح : ساير اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه  مندرج است.

تاريخ انتشار نوبت اول:1402/01/21 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/01/22

فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزيابی کيفی 
)فشرده(   دو مرحله اي به شرح جدول ذيل

شركت توزيع نيروي برق استان  آذربايجانغربي

 نوبت اول
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رئیس سازمان انرژی اتمی:

وز میثاق مجدد و وفای به عهد است وز ملی فناوری هسته ای ر ر

رئیسی در ضیافت افطار با نمایندگان اصناف:

سامانه های نظارتی جایگزین اتحادیه ها و اصناف نخواهند بود

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدو شنبه      21 فروردین 1402    شماره 1292

کلیات لایحه ارتقای امنیت زنان تصویب شد
نمایندگان مجلس شورای اســلامی کلیات لایحه پیشگیری از آسیب 

دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر سوء رفتار را تصویب کردند.
 در جلســه علنی مجلس، کلیات لایحــه یک فوریتی پیشــگیری از 
آســیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر سوء رفتار در دستور 
کار مجلس قــرار گرفت؛ یک فوریــت این لایحه در جلســه علنی ۲۹ 
اردیبهشت سال ۱۴۰۰ تصویب شــده بود.نمایندگان  مجلس شورای 
اسلامی بعد از اســتماع نظرات موافق و مخالف، با ۱۹۰ رای موافق، ۴۵ 
رای مخالف و ۹ رای ممتنع از مجمــوع ۲۴۶ نماینده حاضر در مجلس 
با کلیات این لایحــه موافقت کردند.پیــش از رای گیری مجلس برای 
کلیات این لایحه، محمدباقر قالیباف رییس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: اگر برخی موارد اشکالاتی دارد به کمیسیون اعاده شده و نظرات 

کمیسیون های فرهنگی، حقوقی، بهداشت و آموزش گرفته می شود.

شمخانی در دیدار با دستیار ویژه ولادیمیر پوتین:
کاهش اثرگذاری دلار، سلطه غرب بر اقتصاد 

جهانی را به حداقل می رساند
 دبیر شــورای عالی امنیت ملی گفت: مســیر آغاز شــده برای کاهش 
اثرگذاری دلار در مبــادلات اقتصــادی منطقه ای و بیــن المللی که 
کشورهای زیادی در حال پیوستن به آن هستند، سلطه غرب بر اقتصاد 
جهانی را به حداقل ممکن می رســاند.»ایگور لویتین«، دســتیار ویژه 
ولادیمیر پوتین، رئیس  جمهوری فدراســیون روســیه که وارد تهران 
شد، با »علی شمخانی« دبیر شورای عالی امنیت ملی دیدار و گفت وگو 
کرد.در جریان این ملاقات، روند اجرایی ســازی توافقات دو کشور در 
حوزه های مختلــف اقتصادی و بانکــی، به ویژه ســرعت دادن به آغاز 
عملیات اجرایی تکمیل کُریدور شــمال - جنوب مــورد بحث و تبادل 
نظر قرار گرفت.در سفر دی  ماه گذشته لویتین به ایران دو کشور توافق 
کردند که بخش باقی مانده از مسیر راهبردی شمال - جنوب که قطعه 

رشت - به آستاراست، با سرمایه گذاری مستقیم روسیه احداث شود.

دریابان شــمخانی در این دیدار با اظهار رضایت از ارتقای سطح و حجم 
همکاری های اقتصادی دو کشــور بر اتخاذ راهکارهــای میان بر برای 

شتاب دادن به اجرای پروژه های مشترک اقتصادی تأکید کرد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان از ابتکارات نهایی شده میان دو 
کشور در بخش مراودات پولی و بانکی به منظور تأمین مالی پروژه های 
مشــترک به عنوان الگویی مؤثر در زمینه ناکام گــذاردن تحریم های 
غیرقانونی غرب نام برد و خاطر نشان کرد: مسیر آغاز شده برای کاهش 
اثرگذاری دلار در مبــادلات اقتصــادی منطقه ای و بیــن المللی که 
کشورهای زیادی در حال پیوستن به آن هستند، سلطه غرب بر اقتصاد 
جهانی را به حداقل ممکن تقلیل خواهد داد.شمخانی، تکمیل کُریدور 
شمال - جنوب و گسترش همکاری های ترانزیتی میان ایران و روسیه را 
بخش مهمی از پروژه های مشترک دو کشور ذکر کرد و افزود: با تلاش و 
پیگیری مستمر مسئولین دو کشور، هرگونه مانع در مسیر تحقق اراده 
رهبران دو کشــور در زمینه اجرای سریع این پروژه راهبردی که نقشی 
تعیین کننده در تغییر هندســه ترانزیت کالا در منطقه دارد، برداشته 
خواهد شد.»ایگور لویتین« دســتیار ویژه رئیس جمهور روسیه نیز در 
این دیدار با ارائه گزارشی از آخرین تحولات مربوط به مناسبات تجاری 
و بانکی و پروژه های مشترک اقتصادی، گفت: مســکو ضمن تأکید بر 
اجرای هرچه ســریع تر طرح ها و پروژه های مشــترک به ویژه در حوزه 
ترانزیت، آماده ســرمایه گذاری در بخش های مختلف اقتصادی ایران 

شامل فولاد، نفت و پتروشیمی است.
وی با اشــاره به رفت و آمدهای متعدد و مســتمر مسئولین اقتصادی و 
بانکی دو کشور تصریح کرد: علاوه برگام های قابل توجهی که در مسیر 
ارتقای همکاری های اقتصادی دوجانبه برداشــته شــده، زمینه های 
مناســبی برای انعقاد قراردادی اقتصادی چندجانبه و جلب مشارکت 
سایر کشــورهای منطقه در پروژه های ســودآور اقتصادی فراهم شده 

است.

با اشاره به تحولات اخیر در مناسبات میان کشورهای منطقه
 باقری: بازیابی هویت آسیایی، صلح و ثبات

 را برای منطقه و جهان به ارمغان خواهد آورد
سی امین نشست رایزنی های سیاسی میان وزارت خارجه های ایران و 

ژاپن، روز شنبه ۱۹ فروردین ماه در تهران برگزار شد.
 

هیات های دو کشور به ریاســت علی باقری معاون سیاسی وزارت امور 
خارجه کشورمان و یامادا معاون ارشــد سیاسی وزارت خارجه ژاپن در 
این نشست که سه ســاعت به طول انجامید، به بحث و بررسی مسایل 

مختلف در روابط ایران و ژاپن در پرتو تحولات جهانی پرداختند.
معاون وزارت خارجه کشــورمان با اشــاره به ظرفیت های متنوع برای 
همکاری میان دو کشــور اظهار داشــت: ارتقای همکاری های تهران و 
توکیو، علاوه بر تامین منافع دو ملت، بسترســاز صلح و ثبات اســت و 
منافع هیچ طرفی را تهدید نمی کند.باقری با اشــاره به پیشینه تاریخی 
دو کشــور در قاره آســیا تاکید کرد: تحولات اخیر در مناسبات میان 
کشورهای منطقه خلیج فارس نشان داد بازیابی هویت آسیایی، صلح و 

ثبات را برای منطقه و حتی جهان به ارمغان خواهد آورد.
معاون وزارت خارجه کشــورمان با اشــاره به جنایتهــای اخیر رژیم 
صهیونیستی در سرزمینهای اشغالی، بر ضرورت اتخاذ تدابیر بازدارنده 
همه دولت ها به ویــژه دولت های غربــی تاکید کرد و اظهار داشــت: 
محکومیت صریح ایــن جنایات کمترین اقدامی اســت که می توان در 
دفاع از مردم مظلوم فلســطین و رهایی حقوق بشــر از اسارت منافع و 
سیاســت های چند قدرت غربی انجام داد.در این نشست، معاون ارشد 
سیاســی وزارت خارجه ژاپن نیز با تاکید بر دوســتی دو ملت و روابط 
مبتنی بر احترام متقابل دو دولت ایــران و ژاپن، به ظرفیت های ارتقای 
مناسبات دوجانبه اشاره و تصریح کرد ژاپن مصمم است تا فراتر از روابط 
دوجانبه، پیوندهای خــود در عرصه های منطقــه ای و بین المللی را با 

ایران گسترش داده و آن را تحکیم بخشد.

تریبون

رئیــس مجلــس شــورای اســلامی گفــت: رژیم 
صهیونیســتی امروز در ضعیف تریــن وضعیت خود 
در طول تاریخ اســت و جبهه مقاومت ایــن رژیم را به 

واکنش های بزدلانه مجبور کرده است.
محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دســتور جلســه 
علنی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: با توجه به 
فرا رسیدن شــب های بابرکت و نورانی قدر از خداوند 
متعال توفیق ترمیم گذشــته و ترســیم آینده را طلب 
می کنیم و از ملت شــریف ایران التماس دعای خیر و 

عافیت داریم.
وی بیان کرد: همچنین فرا رســیدن روز ملی فناوری 
هسته ای را گرامی می دارم. مجلس شورای اسلامی در 

دوره یازدهم با تصویب قانون اقدام راهبردی 
زمینه قانونی تثبیت و ارتقا دســتاوردهای 
هســته ای کشــور توأم با باز کردن دســت 
دستگاه دیپلماسی در استیفای حقوق ملت 

ایران را فراهم ساخت. 
یاد و خاطره شــهدای گرانقدر هســته ای را 
گرامی می دارم و از مجاهدت شــبانه روزی 

و مخلصانــه دانشــمندان صنعت هســته ای که مایه 
مباهات و افتخار ملت ایران هستند، قدردانی می کنم. 
همچنین یاد و خاطره دو شــهید سرافراز و جاوید نام و 
دلاور میدان های نبرد، امیر شــهید سپهبد علی صیاد 
شیرازی و سید شهیدان اهل قلم یعنی شهید مرتضی 

آوینی را گرامی می دارم.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی تصریح 
کرد: هتک حرمت مســجد الاقصی قبله گاه 
اول مســلمین جهان و بازداشــت و ضرب و 
شــتم اعتکاف کنندگان و نمازگزاران در آن 
مکان مقدس و حملات وحشــیانه نظامیان 
رژیم صهیونیســتی به غــزه و جنوب لبنان 
را به شــدت محکوم می کنم. رژیم صهیونیستی دهه 
هاســت که با زیر پا گذاشــتن تمام قوانین بین المللی 
به یک ماشین کشــتار بدون مهار و به طرز فزاینده ای 

جنایتکار مبدل گشته است.
قالیباف اظهار داشت: آحاد مسلمین جهان یکدل 

و یکصدا پشــتیبان بــرادران و خواهران شــجاع 
مســلمان خود هســتند و در روز قدس امســال 
راهپیمایی های باشــکوه آنها همچون گذشــته 
نشــان خواهد داد که آرمان قدس شریف بالنده تر 
و جوشان تر و نفرت از رژیم صهیونیستی زنده تر از 

هر زمانی است. 
رژیم صهیونیســتی امــروز در ضعیف ترین وضعیت 
خود در طول تاریخ اســت و جبهــه مقاومت این رژیم 
را به واکنش هــای بزدلانه مجبور کرده اســت. رژیم 
صهیونیستی می داند که به پشتوانه جبهه مقاومت در 
روز موعود عقوبتی ســخت و در هم کوبنده در انتظار 

آنهاست.

مجلس

خریدار  محمد اســلامی در برنامه صف 
اول، اظهــار داشــت: »روز ملــی فناوری 
هســته ای روز میثاق مجدد با ملت اســت 
و وعده می دهیــم در همه ســرفصل های 

فناوری هسته ای برای مردم تلاش کنیم.«
 محمــد اســلامی در برنامه صــف اول، با 
اشــاره به برگزاری برنامه روز ملی فناوری 
هســته ای، اظهار داشت: به خاطر شب های 
قدر مراســم ۲۰ فروردین روز ملی به بعد از 

این شب ها موکول خواهد شد.
وی با بیان اینکه در این مراســم ۵ دستاورد 
رونمایی خواهد شد، افزود: روز ملی فناوری 
هســته ای روز میثاق مجدد با ملت اســت 
و وعده می دهیــم در همه ســرفصل های 
فناوری هســته ای برای مردم تلاش کنیم. 
همکاران ما بیســت فروردین برایشان روز 
پاسخگویی است و وعده می دهیم پرتلاش 
کار کنیــم تا بــرای مردم نتایجی داشــته 
باشیم.رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: ۲۰ 
فروردین برای سازمان انرژی اتمی یک روز 

میثاق مجدد و وفای به عهد است.
وی در پاســخ بــه این ســوال کــه برای 
شیرین ســازی آب دریا در چــه مرحله ای 
هســتیم، افزود: »با توجه به مطالبه ای که 
قبل از انقلاب مردم بوشهر داشتند، سازمان 
انرژی اتمی آب شیرین کُن داشته باشد. آب 
شــیرین را هم می توان از راکتورهای اتمی 
تولید کــرد. همچنین دیگــر مفروضه آن 
فرایند معکوس کردن است که رایج است و 

قیمت پایین تری دارد.«
وی ادامه داد: »در سفر آقای رئیس جمهور 
به بوشهر به ما ابلاغ شد و یک پروژه ۷۰ هزار 
متر مکعب را شــروع کردیم و ظرف دو سال 
انشــاالله بتوانیم این پروژه را افتتاح کنیم. 

تا اول ۱۴۰۴ باید آب شــیرین در لوله های 
مردم اســتان بوشهر وجود داشــته باشد و 

استفاده کنند.«
اسلامی با اشاره به برنامه های سازمان انرژی 
اتمی در رابطه با کشاورزان گفت: »با توجه 
به اینکه فناوری هســته ای بیش از شــش 
دهه اســت در دنیا در بحث کشاورزی مورد 
اســتفاده قرار می گیرد، ما در بحث سلامت 
محصول از طریــق پرتو دهــی و هم خود 

محصولات گام برداشتیم.«
وی ادامه داد: »در بحــث محصولات یکی 
ســامانه پرتودهی اســت که با اشــعه گاما 
برای ســرویس دادن به متقاضیان صورت 
می گیرد. این ســامانه ها بــرای پرتودهی 
غــلات و محصولات کشــاورزی می توانند 
مورد اســتفاده قرار گیرد. این سامانه ها به 

صورت تولید سری کار می شود.«
رئیس ســازمان انرژی اتمــی تصریح کرد: 
»نکتــه مهم تر این اســت کــه کانون های 
انتخاب شده در شــهرهای گوناگون زمین 
انتخاب شده اســت.«وی افزود: »این پروژه 
ده ســاله اســت و امیدواریم یک تأثیری را 
در افت زدایی محصولات کشاورزی کمک 
کند.«اســلامی با اشــاره به رادیو داروها و 
درمان ســرطان، گفت: »یکی از موضوعات 
بســیار اولویت دار اهتمام برای گســترش 

تولید رادیو داروها است.
وی گفت: »در این بــاره دو هدف داریم. یک 
رادیو داروهای تشخیصی را باید ضریبش را 
افزایش دهیم. دوم بخش درمانی اســت که 

اثربخشی آن را افزایش دهد.«
رئیس سازمان انرژی اتمی افزود: »وقتی به 
مرحله آزمون بالینی برسیم آن را رسانه ای 
خواهیم کرد.«وی گفــت: »در هر مرتبه ای 

که اندازه گیری شــود حداقل ده تا نزدیک 
بیســت پروژه رادیــو دارویی را در دســت 
داریم و این پروژه ها به مــوازات هم در حال 
انجام است.«اســلامی تصریح کــرد: »ما 
سال گذشته سه رادیو دارو جدید رونمایی 
کردیم و امســال نیز دو رادیــو دارو جدید 
رونمایی کردیم و جزو ســه کشور اول دنیا 

می شویم که در این مورد کار کرده است.«
وی با بیــان اینکه یکی از ایــن رادیو داروها 
مربوط به بحث ســرطان کودکان اســت، 
افزود: »این مورد هم در حال آزمون است و 
علاوه بر آن رادیو داروهای دیگر نیز در حال 

آزمون است.«
رئیس ســازمان انرژی اتمی ادامه داد: »در 
فرایند آزمون، این رادیو داروها در دســت 
استفاده اســت و در بوشهر در حال آزمایش 
اســت و وقتی در اثربخش بودن آن کسب 
اطمینــان کنیــم گواهی اخــلاق صادر و 

قابلیت تولید فراهم خواهد شد.«
وی اظهار کرد: »این مرحله بالینی را ما باید 
پشت ســر گذاریم و زمان آن بستگی به نوع 
تیم پزشکی دارد تا با تجزیه و تحلیل اثرات 

را بر روی بیمار مشاهده کنند.«

رئیس سازمان انرژی اتمی خاطر نشان کرد: 
»بعضی اوقــات در بیمــاران مختلف نتایج 
متفاوت دارد و احتیاج به یک زمان بیشــتر 
اســت.«وی گفت: »یکی از دستاوردهای 
فاخر در کشور شتاب دهنده ها هستند. این 
پروژه سه سال طول کشــیده است. سامانه 
شــتاب دهنده مهم ترینش این اســت که 
در پســاب های صنعتی مورد استفاده قرار 
می گیرد و می تواند باعث خنثی ســازی و 

تصفیه پساب ها شود.«
وی افزود: »پســاب های صنعتی فوق العاده 
خطرناک هستند و شــتاب دهنده هایی که 
سر راه این پســاب ها قرار گیرد می تواند آن 
را خنثی کند.«وی گفــت: »بحث ایمنی و 
اســتاندارد و قابلیت اطمینان در تولید هر 

محصولی مهم ترین فاکتور است.«
اســلامی تصریــح کــرد: »یکــی دیگر از 
کاربردهای آن کاربرد صنعتی اســت که در 
تولید لاســتیک و کابل مورد استفاده قرار 
می گیرد. این شــتاب دهنده در حوزه های 
مختلف کاربرد دارد. در هر محصول تولیدی 
مهمترین فاکتور قابلیت اطمینان اســت. 
لاستیک هواپیما و خودرو وقتی یک عمری 
دارد از طریق شتاب دهنده قابلیت اطمینان 
بالاتری پیــدا می کنند.«اســلامی افزود: 
»دســتاورد جدیدی که برای ســال جدید 
بوده، دانشــی، فناوری و صنعتی است. در 
یک و نیم روز یک دســتاورد داشــته ایم. ما 

۱۵۹ دستاورد در سال ۱۴۰۱ داشتیم.«
وی گفت: »گرفتاری مان در سال ۱۴۰۱ کم 
نبود و فشار هســته ای و سیاسی زیادی را با 
تهاجم های گوناگونی قطعنامه های مختلف 
تجربه کردیــم اما دســتاوردهای زیادی را 
داشتیم.«رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: 

»یکی از دســتاورد جدیدی که برای سال 
گذشته بحث ایزوتوپ های پایدار بود. در ید 
۱۳۱ برای درمان سرطان تیروئید دستاورد 

داشتیم.«
اســلامی رئیــس ســازمان انــرژی اتمی 
در خصوص تولیــد برق به وســیله انرژی 
هسته ای و مقابله کشــورهای استکباری با 
ایران گفت: »تحریم انــرژی اتمی معنایش 
این اســت که وارد حوزه منطقــه ممنوعه 
شدید. این فرایندهای نوظهور قدرت آفرین 
است و کشورهای اســتکباری نمی گذارند 
در اختیار دیگران قرار گیرد. کل سیستمی 
که اعمال می کنند برای کشور ایران است. 
خب بــا این مخالفــت می کننــد و در این 
مسیر تحریم می کنند. اما نکته ای که برای 
ایران مهم اســت تولید برق است. به همین 
دلیل طرف های خارجــی در این خصوص 

همکاری نکردند.
وی گفت: »ما امروز پروژه هایی را با همکاری 
روسیه داریم و اینان در حال پیشرفت است 
و امیدواریم کــه بتوانیم اجازه ندهیم تأخیر 
بیشتری داشته باشــد. ما انشاالله بتوانیم ده 

هزار مگاوات پروژه جدید را تکمیل کنیم.«
وی ادامه داد: »همه قراردادها و پروژه های 
حوزه بــرق را لغــو کردند. دو پــروژه ۲ و ۳ 
بوشهر را که با روســیه قرار داد داریم که در 

حال پیشرفت است.«
اســلامی افزود: »پــروژه کارون اســتان 
خوزستان که قبل از انقلاب شروع شده بود 
و به خاطر جنگ و سپس تحریم مانده بود را 

سال گذشته آن را شروع کردیم.«
وی افــزود: به یــاری خدا در ســال ۱۴۰۲ 
گســتره ای از صنعــت هســته ای را کار 

می گیریم تا صنعت کشور را ارتقا دهیم.

قالیباف در نطق پیش از دستور:رژیم صهیونیستی در ضعیف ترین وضعیت خود در طول تاریخ است

طیبه بیــات  رئیس جمهــور حمایت از 
اتحادیه ها و اصناف را سیاست اصولی دولت 
مردمی دانســت و تاکید کرد: سامانه های 
نظارتــی جایگزیــن اتحادیه هــا و اصناف 

نخواهند بود.
 به نقــل از پایگاه اطلاع رســانی ریاســت 
جمهوری، حجت الاســلام ســید ابراهیم 
رئیســی در نشســتی صمیمی با جمعی از 
نماینــدگان اصناف، اتحادیه هــا و بازاریان 
که با ضیافت افطار پایــان یافت، حمایت از 
اتحادیه ها و اصناف را سیاست اصولی دولت 
مردمی دانست و بر مشــارکت مؤثر بخش 
خصوصی در اقتصاد به عنوان راهکار اساسی 

تحقق شعار سال تاکید کرد.

اصناف و اتحادیه ها بهترین ناظران
 بر فعالیت های اقتصادی هستند

رئیس جمهور با تجلیل از نقش مهم و مؤثر 
اصناف در مقاطع مختلــف تاریخ انقلاب، از 
مبارزات قبل از انقلاب تا دوران دفاع مقدس 
و زمان تحریم های ظالمانه دشمن، تصریح 
کرد: به اعتقاد دولت مردمــی امور مربوط 
به تولید و توزیع و نظــارت بر اصناف باید به 
اتحادیه ها واگذار شــود و دولت صرفاً نقش 

حمایتی و هدایتی داشته باشد.
رئیســی اصنــاف و اتحادیه هــا را بهترین 
ناظران بر فعالیت اصناف دانســت، به شرط 
آنکــه اتحادیه ها با نظــارت متعهدانه خود 
اولین مدعی تخلفات هم صنفان خود بوده و 
حقوق و منافع مصرف کننده و تولید کننده 

را توأمان مدنظر داشته باشند.

نقش مهم اتحادیه ها و اصناف در قطع 
دست جریان دلالی از بازار

رئیس جمهور با اشــاره به اظهارات تعدادی 
از ســخنرانان در این نشست درباره اهمیت 
مقابله مؤثر با دلالی و واســطه گری، تصریح 
کرد: اعتقاد راســخ داریم که دست جریان 
دلالی باید از نظام تأمین و توزیع قطع شود 
و باور داریم که خود تشکل های صنفی بهتر 
از هر کس دیگری می توانند در این راســتا 

ایفای نقش کنند.

رئیسی همچنین با اشاره به درخواست های 
مطرح شده برای پرهیز از قیمت گذاری های 
دســتوری، خاطرنشــان کــرد: آنچه در 
دارد  محوریــت  دولــت  سیاســت های 
جلوگیــری از اجحــاف بــه تولیدکننده و 
مصرف کننــده اســت و میــدان دادن به 
اتحادیه ها و اصناف می تواند علاوه بر تنظیم 
بازار و جلوگیری از وارد شدن اجحاف به هر 
یک از ارکان تولیــد و مصرف، باعث برخورد 
مؤثر با واســطه ها به عنوان برهم زنندگان 

نظام تأمین و توزیع نیز بشود.

تشکل های صنفی می توانند سهم 
مؤثری در جلوگیری از توزیع کالای 

قاچاق داشته باشند
رئیس جمهور همچنین قاچاق کالا را باعث 
وارد آمــدن ضربات مهلک بــر پیکر تولید، 
اشــتغال و اقتصاد کشور دانســت و گفت: 
مقابله با قاچاق کالا باید از مبدأ صورت گیرد 
و البته در این مســیر نیز تشکل های صنفی 
می توانند با انضباط بخشــی بــه واردات، 
صادرات و نظام تأمین و توزیع، سهم مؤثری 

در جلوگیــری از توزیــع کالای قاچاق در 
بازار داشــته باشــند.وی همچنین با اشاره 
به طرح درخواســت اســتمهال تسهیلاتی 
کــه تولیدکنندگان پــس از آغــاز اجرای 
طرح مردمی شــدن یارانه ها دریافت کرده 
بودند، اضافه کرد: استمهال این تسهیلات 
و نیــز تأمیــن ســرمایه در گــردش برای 
تولیدکنندگان از موارد قابل بررســی است 
که رئیس کل بانــک مرکزی و وزیر صنعت، 

معدن و تجارت آن را پیگیری خواهند کرد.

به رغم تحریم ها ذخایر ارزی کشور 
خوب و قابل اتکا است

رئیس جمهور با بیــان اینکه علی رغم همه 
تحریم ها و دشــمنی ها ذخایر ارزی کشور 
خوب و قابل اتکا است، تخصیص به موقع ارز 
و ثبات قیمت آن را از جمله مســائل مهمی 
دانســت که دولت باید در ایــن دو زمینه از 
تولید و تأمین کنندگان کالاهای اساســی و 

مواد اولیه حمایت کند.
رئیســی در بخش دیگری از ســخنانش با 
بیان اینکه ســامانه های نظارتی جایگزین 

اتحادیه ها و اصنــاف نخواهند بــود، بلکه 
امکانی برای تسهیل جمع آوری، جمع بندی 
و ارائــه اطلاعات هســتند، تصریــح کرد: 
مســئولیت اصلــی در عرصه نظــارت بر 
فعالیت هــای اقتصادی بر عهــده نیروهای 
انسانی کارآمد و صاحب تجربه ای است که 
در میدان عمل آب دیده شده و مورد اعتماد 
اصناف قرار گرفته و اینک به عنوان نماینده 
اصنــاف و مشــاغل مختلف بــه عضویت 

اتحادیه های صنفی درآمده اند.
رئیس جمهــور همچنیــن از نقش آفرینی 
مثبت بسیج اتحادیه ها و اصناف در راستای 
تلاش برای ایجــاد زنجیره امیــن تأمین و 

توزیع کالا قدردانی کرد.

وعده رئیس کل بانک مرکزی برای کاهش 
زمان ثبت سفارش تا تخصیص ارز

در این نشســت که علاوه بر جمع زیادی از 
اعضای اتحادیه ها و اصناف، رئیس کل بانک 
مرکزی و وزرای صنعــت، معدن و تجارت و 
جهادکشــاورزی نیز حضور داشتند، دکتر 
فرزین در ســخنانی با تشــریح تلاش های 

بانک مرکزی برای تســهیل و تسریع ثبت 
سفارش و تخصیص ارز به متقاضیان، گفت 
که به زودی زمان ثبت سفارش تا تخصیص 
ارز از حــدود ۴۰ روز فعلی بــه ۷ تا ۱۰ روز 

کاهش خواهد یافت.
در این نشســت که ۱۶ نفر پیــش از رئیس 
جمهور به ایــراد ســخن پرداختند، علاوه 
بــر رئیس اتــاق اصنــاف ایران، رؤســای 
اتحادیه تولیدکننــدگان نان های حجیم، 
اتحادیــه مرکــزی مرغــداران تخم گذار، 
بنیاد ملــی گندم کاران، اتحادیه کشــوری 
اتحادیــه  زنجیــره ای،  فروشــگاه های 
طیور، اتحادیه خواربارفروشــان، اتحادیه 
فروشندگان مصالح ســاختمانی، اتحادیه 
مشــاوران املاک، یکی از اعضــای هیئت 
عالی نظارت بر اصناف، قائــم مقام اتحادیه 
مرغداران گوشتی، نماینده کارآفرینان برتر 
زنان، هماهنگ کننده اتحادیه های مرتبط 
با بانــوان و نماینــده انجمن هــای صنفی 
گاوداران ایــران در ســخنانی به تشــریح 

دیدگاه ها و مطالبات صنف خود پرداختند.
اجــرای صحیــح همــه الزامــات طــرح 
مردمی ســازی یارانه ها، تأمیــن به موقع 
ارز مــورد نیــاز واردات نهاده هــای دامی، 
دریافــت پــول نهاده های دامی به شــکل 
مــدت دار، کمــک بــه بهبــود و ارتقای 
شــیوه های تولید، واگذاری نظارت بر تولید 
و توزیــع به تشــکل های صنفــی، اعطای 
مشوق های صادراتی برای تولیدات خانگی 
و روســتایی، افزایش سهم کشــاورزی در 
بودجه و برنامه ریزی، ایجاد پوشــش تأمین 
اجتماعی برای کشاورزان، صیانت از اراضی 
کشــاورزی، پرداخت به موقــع مطالبات 
گندمــکاران، اصــلاح، یکپارچه ســازی 
و مدرن ســازی نظــام توزیــع ، تقویــت و 
روزآمدکردن نظارت بر نظام تأمین و توزیع، 
حذف واسطه ها و دلالان و بهره گیری بیشتر 
از تجارب فعالان اقتصــادی و بویژه اعضای 
اتحادیه ها و اصنــاف در تصمیم گیری های 
اقتصادی از جمله مســائل مطرح شــده از 
سوی اعضای تشــکل های صنفی اقتصادی 

در این نشست بود.
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رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد
تحقق ۹۷ درصدی منابع و مصارف بودجه ۱۴۰۱

رئیس ســازمان برنامه و بودجه از تحقق ۹۷ درصــدی منابع و مصارف 
بودجه ۱۴۰۱ خبر داد و اعلام کرد که در سال گذشته ۳۱۲ هزار میلیارد 

تومان بودجه عمرانی پرداخت شد که تحقق ۱۲۰ درصدی داشت.
سید مســعود میرکاظمی در جمع خبرنگاران در مورد عملکرد قانون 
بودجه ۱۴۰۱، ظهار داشــت: دولت ســیزدهم کشــور را در وضعیت 
مناسبی تحویل نگرفت و از لطفا اقتصادی شرایط خوبی نداشتم. کشور 
با بدهی سنگین، فوتی های کرونا و رشد اقتصادی ۰.۴ درصد در دولت 

قبل و تورم ۵۰ درصدی مواجه بود.
وی با بیان اینکه دولت سیزدهم با ۵۳۲ هزار میلیارد تومان بدهی ناشی 
از اوراق منتشر شده در سال های گذشته مواجه بود، افزود: نرخ بیکاری 
کشور ۱۶ درصد بود و از طرف دیگر بدهی به تامین اجتماعی، صندوق 
توســعه ملی و نظام بانکی وجود داشت.رئیس ســازمان برنامه بودجه 
تاکید کرد: دولت سیزدهم در آغاز به کار خود با ۶۰ هزار میلیارد تومان 
تعهد صادر شــده از ســوی دولت قبل مواجه بود که برای پرداخت آن 

پولی در خزانه نبود و دولت باید پرداخت می کرد.
میرکاظمی ادامــه داد: ضریب جینی به بالای .۰.۴ درصد رســیده بود 
که نشان از افزایش فاصله طبقاتی بود، همچنین تورم بالای ۵۰ درصد 
بود. حتی در مرداد ماه ۱۴۰۰ برای پرداخت هزینه های اجتناب ناپذیر 
با مشــکل جدی مواجه بودیم  به طوری که برای مسوولان دولت قبل 
باورکردنی نبود بتوانیم آن از آن دوارن گــذر کنیم و پرداختی ها انجام 
شود.وی بیان کرد: دولت سیزدهم در ســال ۱۴۰۰ هر ماه بیش از ۱۲ 
هزار میلیارد تومان بابت اوراق فروخته شــده پرداخــت کرد؛ اینها در 
حالی اســت همین ســال حدود ۱۸۰ هزار میلیارد تومان برای بودجه 
عمرانی پرداخت شد و سال را با حداقل استقراض سپری کردیم و تلاش 
شد که هزینه ها را مدیریت کنیم.رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره 
به اینکه بودجه ۱۴۰۱ نخســتین بودجه دولت ســیزدهم بود، گفت: 
مجلس قانون بودجه سال گذشــته را با کمترین تغییرات تصویب کرد 
و ســقف بودجه ۲۰ هزار میلیارد تومان بالا رفت که سقف قانون بودجه 
۳۹۴ هزار میلیارد تومان تصویب شــد که باعث بــا کمترین مغایرت با 
لایحه دولت را داشته باشــد.میرکاظمی با اعلام اینکه ۹۷ درصد منابع 
پیش بینی شده بودجه وصول شــد، افزود: منابع ای که پیش بینی شده 
بود، تحقق پیدا کرد و مصارف را هم ۹۷ درصد پوشــش داده شد. سال 
گذشته یک انضباط خوبی برقرار شد که نه تنها دولت استقرارضی نکرد 
بلکه بدهی دولت به بانک مرکزی که یکی از ریشــه های پایه پولی است 
منفی شــد و پایه پولی هم کاهش پیدا کرد. عامل کاهش پایه پولی هم 
شد و وضعیت مناسبی داشــتیم.وی تصریح کرد: جمع منابع وصولی 
۱۵۱۷ هزار میلیارد تومان اســت که ۳۶ هزار میلیارد تومان آن تعدیل 
بدهی بانک مرکزی است که برای بدهی ســال های قبل پرداخت شد. 

مجموعا ۱۵۳۹.۲ هزار میلیارد تومان منابع و مصارف کل کشور بود. 

رئیس ســازمان برنامه و بودجــه از تحقق ۱۰۴ درصــدی درآمدهای 
مالیاتی در ســال گذشــته خبر داد و گفت: رقم مصوب درآمد مالیاتی 
۴۵۴.۵ هزار میلیارد تومان بود بــه ۴۷۱۳۷ هزار میلیارد تومان وصول 
شد که نشــان می دهد ظرفیت اخذ درآمدهای مالیاتی مناسب است و 

پیش بینی عدد  بودجه ۱۴۰۲ هم با  واقعیت منطبق است.
میرکاظمی ادامه داد: درآمــد گمرکی در بودجــه ۷۲.۹ هزار میلیارد 
تومان در قانون بودجه ســال گذشــته دیده شــده بود که ۵۹.۶ هزار 
میلیارد تومان را محقق شد و کاهش آن هم به این دلیل است که قیمت 
جهانی مواد غذایی چند بار در دو ســال گذشته افزایش یافت که دولت 
برای جلوگیری از افزایش قیمت ها حقوق گمرکی را از ۴ درصد به یک 
درصد کاهش داد که باعق کاهش درآمد گمرکی دولت شد و ۷۵ درصد 

منابع بودجه در این بخش محقق شد.

پیش بینی بانک جهانی از رشد ۲ درصدی اقتصاد 
ایران در ۲۰۲۳

بانک جهانی با اعلام اینکه ۱۵ کشور خاورمیانه و شمال آفریقا در سال 
۲۰۲۳ رشد اقتصادی کمتری نسبت به سال قبل خواهند داشت رشد 

اقتصادی ایران برای این سال را ۲ درصد پیش بینی کرد.
 بانک جهانی در جدیدترین گزارش خــود از وضعیت اقتصادی منطقه 
خاورمیانه و شمال آفریقا رشد ۳ درصدی را برای اقتصاد این منطقه در 
سال ۲۰۲۳ پیش بینی کرده است.در حالی که متوسط رشد اقتصادی 
۱۸ کشــور خاورمیانه و شــمال آفریقا در ســال ۲۰۲۲ به ۵.۸ درصد 
رســیده بود بانک جهانی پیش بینی کرده است این رقم در سال ۲۰۲۳ 
به حدود نصف برسد.کشورهای نفتی منطقه وضعیت بدتری از این نظر 
خواهند داشت و انتظار می رود متوسط رشد اقتصادی کشورهای نفتی 
منطقه خاورمیانه و شــمال آفریقا در ســال ۲۰۲۳ با افت ۵۵ درصدی 
مواجه شده و به ۲.۸ درصد برســد. متوسط رشد اقتصادی این کشورها 

در سال قبل ۶.۱ درصد اعلام شده بود.

کاهش رشد اقتصادی در 1۵ کشور خاورمیانه و شمال آفریقا
بانک جهانی انتظار دارد از ۱۸ کشــور منطقه ۱۵ کشور با کاهش رشد 

اقتصادی در سال ۲۰۲۳ نسبت به سال قبل از آن مواجه شوند.
عربستان و کویت شــدیدترین افت رشــد اقتصادی را در سال جاری 
میلادی تجربه خواهند کرد. رشــد اقتصادی عربستان و کویت در این 
سال به یک ســوم کاهش خواهد یافت. عربســتان که در سال ۲۰۲۲ با 
رشــد ۸.۷ درصدی اقتصاد خود مواجه شــده بود در سال جاری رشد 
اقتصادی بهتــر از ۲.۹ درصــد را تجربه نخواهد کرد. همچنین رشــد 
اقتصادی کویت از ۷.۹ درصد در سال قبل به ۲.۶ درصد در سال ۲۰۲۳ 
خواهد رسید.قطر، امارات، بحرین، عمان، عراق، الجزایر، مصر، تونس، 
اردن، مراکش، جیبوتی، فلســطین و ایران سایر کشــورهای منطقه 
هستند که بر اساس پیش بینی بانک جهانی رشد اقتصادی کمتری در 

سال ۲۰۲۳ نسبت به سال قبل از آن خواهند داشت.

ایران جزو کشورهای با کمترین کاهش رشد اقتصادی
در عین حال ایران جزو کشــورهایی اســت که کمترین افت را در رشد 
اقتصادی خود طی ســال ۲۰۲۳ تجربــه خواهد کــرد. بانک جهانی 
پیش بینی کرده است رشــد اقتصادی ایران در این ســال به ۲ درصد 
برسد. ایران در ســال قبل از آن رشــد ۲.۷ درصدی را در اقتصاد خود 
تجربه کرده است.سه کشــور مراکش، جیبوتی و لبنان تنها کشورهای 
منطقه هســتند که رشد اقتصادی بیشتری در ســال ۲۰۲۳ نسبت به 
سال قبل از آن خواهند داشت.بر اساس این گزارش رشد اقتصادی قطر 
از ۴.۶ درصد در سال ۲۰۲۲ به ۳.۳ درصد در سال ۲۰۲۳ خواهد رسید. 
رشد اقتصادی عراق نیز از ۷.۹ درصد به ۲.۸ درصد خواهد رسید. رشد 
اقتصادی امارات نیز که در سال ۲۰۲۲ بالغ بر ۶.۶ درصد اعلام شده بود 

در سال جاری به ۳.۶ درصد کاهش خواهد یافت.

بازار

خریدار  در حالی ســخنگوی شــورای 
رقابت، متولی امر اعلام قیمت های مصوب 
شده توسط شــورای رقابت را وزارت صمت 
می دانــد کــه ســخنگوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت تاکید دارد که طبق قانون، 
شورای رقابت باید آنچه را که مصوب کرده 
)چارچــوب قیمت گذاری( اطلاع رســانی 
کنــد؛ ســپس وزارت صمــت در عمل به 
مســئولیت خود در اجرا، اطلاع رسانی های 
لازم را انجام خواهد داد؛ بنابراین شــورای 
رقابت بایستی شجاعت داشته و مسئولیت 

مصوبه خود را بر عهده بگیرد.
 در یک  برنامــه تلویزیونی به موضوع مصوبه 
شــورای رقابت در خصوص افزایش قیمت 
خودروها درب کارخانه و نامــه معاون اول 
رئیس جمهوری که میــزان افزایش قیمت 

خودروها را نامتعارف خواند، پرداخته شد.
در این برنامه اسماعیل شجاعی- سخنگوی 
شــورای رقابت، ضمــن تاکید بــر اینکه 
شــورای رقابت قیمت گذار نیســت و تنها 
دســتورالعمل قیمت گــذاری را تعییــن 
می کند، اظهــار کرد: مرجــع اعلام قیمت 
نهایــی خودروها وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت است.  اگر دولت شــورای رقابت را 
متولی سیاســت گذاری در حــوزه خودرو 
می داند، پس بایســتی تصمیم برای عرضه 
شــدن یا نشــدن خودرو در بورس را هم به 

شورای رقابت واگذار کند.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: در مورد 
عرضه در بورس کالا اتفاقی افتاد که تصمیم 
گرفته شد که نهادهای متولی، خودرو را در 
بورس کالا عرضه کنند و در حقیقت خودرو 
به شــکل مزایــده فروخته شــود. مزایده 
یعنی حداکثر قیمت؛ بــا این فرض که زیان 

انباشته خودروساز را جبران کنیم. 
کجــای دنیا، خــودرو را در بــورس عرضه 
می کننــد؟ آنجــا فرامــوش شــد کــه از 
مصرف کننــده حمایت کنند. اما شــورای 
رقابت حرف منطقی داشــت و با تشخیص 
انحصاری بودن بــازار، عنوان کــرد که بر 
اســاس قانون متولی شوراســت؛ بنابراین 
برای عرضه در بورس بایســتی از شــورای 

رقابت کسب تکلیف می شد.  
وی یادآور شــد: در ســال های گذشته نیز، 
دیوان عدالت اداری این تذکر قانونی را به ما 
داد که شورای رقابت، مسئول اعلام قیمت 
خودرو نیســت؛ بنابراین اگر ما قیمت اعلام 
کنیم، باز به همان پازل قبلــی باز خواهیم 
گشت که چرا شــورای رقابت قیمت اعلام 
می کند؟ ما دســتورالعمل قیمــت را ارائه 
کردیم و بــه نهاد متولی کــه وزارت صمت 

است، ابلاغ کرده ایم.  
شــجاعی ضمن انتقاد از دخالــت دولت در 

امور شــورای رقابت، تصریح کرد: چرا باید 
برای خودروی ما قیمت تعیین شــود؟ سه 
دهه گذشــته قرار بود که خصوصی سازی 
صورت گیرد، اما سیاســت خصوصی سازی 

در مورد خودروسازی ما اجرا نشد.
وی ادامه داد: اکنون دو خودروســاز بزرگ 
ما  خصوصی نیست و هنوز دولت برای آن ها 
تعیین تکلیف می کند. با همین دخالت ها، 
جلــوی واردات گرفته می شــود یا تصمیم 
گرفته می شــود که قیمت خودرو دستوری 
تعیین شود، شــورای رقابت که نهاد متولی 
پایش رقابــت و مراقبت از انحصار اســت، 
تشــخیص داد که بازار ما انحصاری است و 
برای رفع این انحصار بایــد برای آن قیمت 
تعیین کرد. وزارت صمــت باید قیمت ها را 
مشخص و ابلاغ کند؛ اما شــورای رقابت به 
تنهایی نمی تواند تعیین قیمت کند. وزارت 
صمت قیمت را تعیین می کند، در شــورای 
رقابت مصوب می شود، سپس وزارت صمت 

بایستی ابلاغ کند.  

عملکردها اگر درست بود؛ شکاف 
عمیق بین قیمت ها وجود نداشت

سخنگوی شورای رقابت با بیان اینکه قیمت 
یکی از فاکتورهای مشکلات خودروسازان 
ماست که آن ها را با انواع مختلف مشکلات 
روبرو می کنــد، گفــت: دخالت های بیش 
از انــدازه در بحث مدیریت دو خودروســاز 
بزرگ، عمده مشــکل این صنعت اســت. 
ناکارآمدی که سیســتم با آن مواجه است، 
ساختاری که خودروساز تحمیل می شود، یا 
اینکه قیمت ها بدین شکل ثابت نگه داشته 
می شــود و مانع عمکرد درست خودروساز 

می شود، موجب این شــکاف عمیق قیمت 
کارخانه تا بازار شــده اســت؛ اگر عملکرد 
درســتی داشــتیم نباید فاصله بین قیمت  

کارخانه تا بازار یه این شکل وجود داشت.
شــجاعی تصریح کرد: یکــی از مهمترین 
شــاخص هایی کــه می تواند نشــان دهد 
در بحــث حکمرانی ها )نــه در بحث تولید 
خودرو( درســت عمل می کنیم یا خیر، این 
اســت کــه کاری کنیم شــکاف قیمتی به 

حداقل برسد. 
بــازار خــودرو  زمانی رقابتی می شــود که 
خودروســازان کامــلًا خصوصی شــوند و 
مردم ســهامدار باشــند. همچنین اجازه 
دهیم واردات به شــکل منطقی و مناســب 
در بــازار داخلی ما حضور داشــته باشــد؛ 
محدود کــردن بــازار واردات خــودرو به 
چندخودروساز درست نیست، با این حجم 
از محدودیت ها  چگونه می خواهند تقاضا را 

مدیریت کنند؟.

قصد هیچگونه تقابل وجود ندارد
این مقام مسئول در شــورای رقابت ضمن 
تاکید بــر اینکه، بــرای کاهــش قیمت و 
حمایــت از مصرف کننده بایســتی عرضه 
را اصلاح و تقویت کــرد، گفت: راه حل مهار 
تورم، رشــد تولید اســت و هر سیاستی که 
علیه تولید باشــد، رونق تولید را مختل کند 
یا هر نوع دخالتی که در بــازار خودرو یا هر 
بازار دیگری اتفاق بیفتــد، ضد اقتصاد، ضد 

عدالت و علیه مصرف کننده است.
شــجاعی در انتهــا، توضیح داد: شــورای 
رقابــت در یک همــکاری بســیار خوب با 
وزارت صمت، معاونــت حمل ونقل و حتی 

خودروسازان و سازمان حمایت،   با توجه به 
اینکه دستورالعمل قیمت گذاری را پیش تر 
مشــخص کرده بود، برای محاسبه قیمت و 
تطبیق با قیمت خودروهای مشابه خارجی، 
از کارشناســان مختلــف کمــک گرفته و 
همکاری تنگاتنگ و بسیار نزدیک انجام شد 
و قصد هیچگونه تقابل وجود نداشت؛ هدف 
این است که سیاســتگذاری درستی انجام 
شود تا خودروســازان ما از زیان انباشته ای 
که اکنون با آن مواجه هســتد، عبور کنند؛ 
ضمن اینکه فاصله قیمتــی کارخانه و بازار، 

به حداقل برسد.

مسئولیت اطلاع رسانی آنچه که شورای 
رقابت تصویب کرده، با خود شوراست

در ادامــه ایــن برنامــه، امیــد قالیباف- 
سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت- 
با حضور بر روی خط تلفن این برنامه، اظهار 
کرد: به هیچ وجه اینطور نیســت که وزارت 
صمت متولی اعلام و ابلاغ مصوبه شــورای 
رقابت باشد؛   شــورای رقابت، خود مسئول 
اطلاع رسانی مصوبات خود است؛ ولواینکه 
یک نقطه باشد؛ چه برسد به آنکه چارچوب 
قیمت گذاری خودرو را تعیین کرده اســت. 
در قانــون نیز این موضوع بــه صراحت قید 
شــده و از گذشــته نیز عرف بر همین بوده 

است. 
چرا که اصلا وزارت صمــت اطلاع ندارد که 
شــورای رقابت در فرمول دســتورالعمل 
قیمتی، چه ملاحظاتی داشــته اســت.وی 
افزود: بنابراین وزارت صمت صلاحیت ورود 
به اطلاع رسانی موضوع را ندارد. آنچه که ما 
باید اطلاع رسانی کنیم، در بخش اجراست؛ 

ممکن است فرمول شــورای رقابت حد بالا 
یا پایین داشــته باشــد که وزارت صمت به 
دلایلی حد بالا یا حد پایین را در نظر بگیرد 
که در ایــن زمینه اطلاع رســانی ها صورت 
خواهد گرفت؛ اما بر اســاس منطق فرمول 
قیمت گذاری کــه کار تخصصی شــورای 
رقابت به عنــوان نهاد مســتقل و فراقوه ای 
اســت این اســت که اطلاع رســانی هم با 

خودشان باشد.
قالیباف تاکید کــرد: از طریق رســانه ها و 
شــورای رقابت شــنیده ایم کــه فرمول به 
وزارت صمت ابلاغ شده است؛ اگر هم ابلاغ 
شده باشــد، محرمانه بوده و ما اجازه انتشار 
آن را نداریم. شــورای رقابت هر آنچه را که 
تصویب کرده اســت، بدون تعارف و شفاف 

اطلاع رسانی کند. 
فرمول قیمت گــذاری که همان چارچوب و 
ضوابط قیمت گذاری اســت را باید شورای 
رقابــت تعیین و اطلاع رســانی کند که حد 
اعلام آن ها نیز تا همین جاســت؛ پس از آن 
که در حالت اجــرای قاعده گذاری و اجرای 
دستورالعمل اســت، بر عهده وزارت صمت 
قرار دارد و دوستان شــورای رقابت در این 

زمینه درست می گویند.

دوگانگی در شورای رقابت مورد 
پذیرش نیست

مشاور وزیر صمت، این ادعای سخنگوی 
شــورای رقابت مبنی بر اینکه شــورا به 
تنهایی محاســبات نداشــته و فرمول و 
چارچوب قیمت گذاری از دل کار گروهی 
با حضور همکاران وزارت صمت و معاونت 
صنایع حمل ونقــل آن وزارتخانه بیرون 
آمده اســت را فرافکنی خوانــده و گفت: 
مسئولیت اطلاع رســانی فرمول قیمت 
تعیین شده، همانطور که اشاره شد، طبق 
قانون با شورای رقابت اســت؛ به طوری 
موضوع مطرح می شود که گویی شورای 
رقابت نهادی نفوذپذیر است که هر کس 
بخواهد می تواند در آنجــا قاعده گذاری 
داشــته باشــد؛  در این صورت شــورای 
رقابت وظیفــه اش چیســت؟ ؛ بنابراین 
دوگانگی در شورای رقابت مورد پذیرش 

نیست.  
قالیباف تصریــح کرد: حرف ما این اســت 
که شورای رقابت شــجاعت داشته باشد و 
مســئولیت مصوبه خود را بر عهده بگیرد و 
آنچه را که تصویب کرده  است، ابلاغ عمومی 
و اطلاع رسانی کند. این شورا بخش مربوط 
خود را اطلاع رســانی کنــد،  وزارت صمت 
هم در حــوزه اجرا و مــواردی کــه نیاز به 
اطلاع رســانی و توضیح باشد، طبق وظیفه 

خود اقدام خواهد کرد.

 وزیر راه و شهرسازی کشــورمان و دستیار ویژه رییس 
جمهوری روسیه بر توســعه همکاری ها در بخش های 
هوایی، دریایــی، ریلی، جاده ای، »حمــل و نقل چند 
وجهی« و اســتفاده از ظرفیت ترانزیت کالا از مســیر 

دریایی خزر گفت و گو کردند.
بــه گــزارش وزارت راه و شهرســازی، »مهــرداد 
بذرپاش« شب گذشــته در دیدار و مذاکره با »ایگور 
لویتین« دســتیار ویــژه رییس جمهوری روســیه 
توســعه همکاری های حمل ونقلی بین دو کشور را 
موجب کسب منافع توسط دو طرف دانست و گفت: 
اگرچه تاریخ تجــارت دریایی بین بنادر دو کشــور 

سابقه بســیار طولانی دارد، اما استفاده از 
ظرفیت بنادر فعال طرفین در دریای خزر 
در همکاری های جدیــد می تواند مد نظر 

باشد.
وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به میزبانی 
ایران از نخســتین کشــتی بــاری »رورو« 
روسیه پس از ۲۱ ســال در بندر نوشهر، این 

ترددهــا را گام بزرگی در تجارت دریایــی بین ایران و 
روسیه برشــمرد و بیان داشــت: قراردادهای ایران و 
روسیه برای کشتی سازی در دریای خزر حائز اهمیت 
اســت و توســعه »حمل و نقل چند وجهــی« با ورود 

نخســتین محموله ترانزیتی روسیه در سال 
گذشته از مسیر کریدور بین المللی شمال- 
جنوب می تواند نوید بخــش همکاری های 

حمل ونقلی موثرتری باشد.
بذرپاش با اشاره به لزوم توسعه همکاری های 
هوانوردی بین دو کشــور، افزود: گســترش 
ظرفیت ترانزیتی مســیر دریایــی از طریق 
کریدورهای دریای خزر از جمله کریدورهای شــرق و 
غرب دریای خزر می تواند بر کاهــش ترافیک زمینی 

سنگین قفقاز نیز موثر باشد.
وی ادامه داد: با تکمیل ۳۵ کیلومتر از مسیر ریلی رشت 

تا بندر کاسپین که یک بندر دریایی واقع در منطقه آزاد 
تجاری- صنعتی انزلی است، شبکه ریلی، بندر انزلی و 
بندر کاســپین را به بنادر جنوبی ایران در خلیج فارس 
به ویژه بندرعباس متصل می کند که تحول مهمی در 
حمل و نقل چندوجهی با بنادر روسیه در شمال دریای 

خزر خواهد بود.
در ایــن دیدار ایگــور لویتین دســتیار ویــژه رییس 
جمهوری روســیه بــه بیــان جمع بندی جلســات 
کارشناسی و بازدید انجام شــده توسط هیات روس از 
مسیر ریلی رشت -آســتارا پرداخت و خواستار توسعه 

همکاری های حمل ونقلی در همه شقوق شد.

وزیر

وسیه درباره افزایش ترانزیت کالا در دریای خزر ح کرد؛ مذاکره ایران و ر  وزیر راه و شهرسازی  مطر

مدیرعامل فرابورس ایران اعلام کرد

تامین مالی حلقه مفقوده در فعالیت شرکت های دانش بنیان
خریدار   مدیرعامل فرابورس ایران گفت: 
در زنجیــره تبدیل دانش به ثروت، مســاله 
تامین مالی بنگاه هــای دانش بنیان، حلقه 
مفقوده ای اســت که باید مــورد توجه قرار 

گیرد.
 محمدعلی شیرازی در نخستین رویداد بین 
المللی تامین مالی نوآوری و فناوری اظهار 
داشــت: اکنون با توجه به تغییرات ســریع 
نیازهای گسترده مصرف کنندگان، اقتصاد 
دانش بنیــان و دانش بنیان بــودن بنگاه ها 
امری نیست که انتخاب شود بلکه ضرورتی 
اســت که همه بنگاه ها و دولت ها باید برای 

ایجاد زیرساخت آن تلاش کنند.
وی با بیان اینکه در زنجیره تبدیل دانش به 
ثروت مســاله تامین مالی بنگاه های دانش 
بنیان، حلقه مفقوده ای اســت که باید مورد 
توجه قرار گیرد، گفــت: اکنون این موضوع 
جــزو دغدغــه بنگاه هــا تلقی می شــود. 
فرابورس ایران به عنوان بورسی که وظیفه 
ایجاد ســاز و کار و تامین مالــی بنگاه های 
اقتصــادی مانند دانــش بنیان هــا را دارد 
و بســتری را برای ســرمایه گذاری فراهم 
می کند، وظیفــه خود می داند کــه در این 

رویداد مشارکت داشته باشد.
شــیرازی با بیان اینکــه فرابــورس ایران 
سوپرمارکتی از بازارها و نهادهایی است که 
می تواند در این زمینه کمک کننده باشــد، 
افزود: در فرابورس، بازار اول و دوم را داریم. 
این بازارها برای شرکت هایی هستند که از 

قابلیت پذیرش برخوردارند.
مدیر عامل فرابورس ایران گفت: این ۲ بازار 
بالغ بر ۱۷۰ شــرکت دارند که ۱۴ شرکت 
آن یعنــی ۱۰ درصــد از این بــازار دارای 

شرکت های دانش بنیان هستند.
وی تاکیــد کــرد: در فرابــورس ایــران 
دارای بازار پایه هســتیم، این بــازار برای 
شــرکت هایی اســت کــه دارای وضعیت 
چندان مناســبی نیســتند و امید به بهبود 

عملکرد دارند.
شــیرازی بــه راه انــدازی بــازار توافقی 
اشــاره کرد و ادامه داد: این بازار مناســب 
شرکت هایی اســت که قابلیت پذیرش در 
بازارهای بالاتر را ندارنــد و برای معامله این 
شرکت ها راه اندازی شده است که مناسب 

شرکت های دانش بنیان است.
مدیرعامل فرابورس ایران گفت: بازار دیگر 

مربوط به بازار دارایی های فکری است. این 
بازار جزو بازارهایی اســت که در فرابورس 

ایران راه اندازی شده است.
وی گفت: ســال گذشته پیشــنهاد وجود 
بازار دانش بنیان را به ســازمان بورس ارائه 
دادیم که پس از تصویب، اقدامات مربوط به 
آن انجام خواهد شــد و این بازار شاخص و 

ملزومات خود را خواهد داشت.
شیرازی ادامه داد: در حوزه نهادها، صندوق 
املاک و مستغلات، صندوق سهام، صندوق 
زمین و ســاختمان و صندوق درآمد ثابت 
داریم که برخی از آنها مرتبط با شرکت های 

دانش بنیان هستند.
مدیر عامــل فرابورس به ســکوهای تامین 
مالی جمعی اشــاره کرد و ادامــه داد: این 
ســکو ابزاری برای تامین مالی شرکت های 
دانش بنیان اســت. اکنون ۱۸ سکو مجوز 
فعالیت دارند و بســیار امیدواریــم که در 
سال ۱۴۰۲ فعالیت آنها گسترش پیدا کند. 
تقاضای ما فعالت این شــرکت ها در حوزه 
دانش بنیان اســت.وی گفــت: در مجموع 
شــرکت فرابورس در بــازار اول و دوم می 
تواند شــرکت های دانش بنیان را پذیرش 

کند و بــازار توافقی ابزاری مناســب برای 
این حوزه خواهــد بود.به گفته شــیرازی 
۲۱ صنــدوق  VC و PE در حــال حاضــر 
در فرابورس هســتند که ســرمایه گذاری 
۳۴۰۰ میلیارد تومانــی را به خود تخصیص 
داده اند. در خصوص ســکوهای تامین مالی 
جمعی هم که ابــزاری بــرای تامین مالی 
دانش بنیان هاست، در حال حاضر ۱۸ سکو 

مجوز فعالیت از فرابورس را دارند.شیرازی 
ادامه داد: ســال ۱۴۰۱ را بــا پذیرش یک 
صندوق جســورانه به ارزش ۵۰۰ میلیارد 
تومان به پایان رســاندیم و ســال ۱۴۰۲ را 
بــا پذیرش یک شــرکت غذایــی در حوزه 
غذایی آغاز کردیم کــه امیدواریم این اتفاق 
مقدمه ای برای یک ســال خوب در پذیرش 

شرکت های دانش بنیان باشد.



در یکصد و سی و هشتمین جلسه شورای شهر تهران مطرح شد
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480 مرگ کرونایی در 19 روز
وزهای بدون فوتی  دور شدن از ر

آمارهای روزانه کرونا در کشــور نشــان می دهد که از یکــم تا نوزدهم 
فروردین ۱۴۰۲، ۴۸۰ مورد مرگ و میر داشته ایم.

در حالی که روند واکسیناســیون علیه کرونا در کشور تا حدود زیادی 
متوقف شــده و میزان مراجعات برای تزریق واکسن خیلی اندک است، 
اما در مقابل شاهد افزایش موارد ابتلاء و مرگ و میر در روزهای ابتدایی 

سال ۱۴۰۲ هستیم.
با مرور آمــار روزانه وزارت بهداشــت از کرونا، می بینیم کــه از ابتدای 
فروردین ۱۴۰۲ تــا کنون که ۲۰ روز از ســال جدید را پشــت ســر 

گذاشته ایم، موارد مرگ و میر روزانه همواره دو رقمی بوده است.
در اول فروردیــن ۲۲ مــورد فوتی گزارش شــده اســت و در نوزدهم 

فروردین نیز ۳۷ مورد مرگ و میر ناشی از کرونا داشته ایم.
این در حالی اســت که پیش بینی می شــود با توجه به پایان سفرهای 

نوروزی، بر تعداد بیماران مبتلا به کووید ۱۹ در کشور افزوده شود.
در همین حال، با مقایســه روزهای بدون فوتی کرونا در کشور، متوجه 

شدت گرفتن بیماری می شویم.
بررسی آمارهای روزانه کرونا نشان می دهد که از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا 
پایان اسفند سال گذشــته، ۲۳۰ روز معادل ۶۳ درصد از روزهای سال 
۱۴۰۱، مرگ و میر کرونایی در کشــور تک رقمی و صفر بود. ۱۹۴ روز، 

مرگ و میر تک رقمی و ۳۶ روز، بدون فوتی بوده است.
مرور آمار کرونا در سال گذشته نشان می دهد که از ابتدای سال تا پایان 
اســفند ۱۴۰۱، در مجموع ۵ هزار و ۴۸۱ نفر جان خود را بر اثر ابتلاء به 

کرونا از دست داده اند.
 اولین روز بدون مرگ و میر کرونا در کشــور، باز می گردد به ۱۲ خرداد 

۱۴۰۱ که بعد از ۸۳۱ روز، مورد فوتی نداشتیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران:
مجوز استخدام ۱۵۰۰ نفر در کلان بیمارستان 

حضرت مهدی )عج( صادر شد
رییس دانشــگاه علوم پزشکی تهران گفت: مجوز اســتخدام یک هزار 
و ۵۰۰ نفر در کلان بیمارســتان هوشــمند حضرت مهــدی )عج( با 
همکاری وزیر بهداشت دریافت شــده که فرایندهای نهایی آن در حال 
تکمیل است.حسین قناعتی افزود: در بازدیدهای میدانی از این کلان 
بیمارســتان، شــاهد رضایتمندی بیماران و همراهان آنها از خدمات 
درمانی ارائه شده هســتیم و امیدواریم ظرف ۶ ماه آینده، این ابرطرح 

درمانی کشور، با ۱۰۰ درصد ظرفیت بکار گرفته شود.
وی با اشــاره به افتتاح رســمی کلان بیمارستان هوشــمند حضرت 
مهدی)عج( تهران در اسفند سال گذشته و همزمان با عید نیمه شعبان 
با حضور رئیس جمهوری، اظهار داشت: از آن روز تاکنون فرایند توسعه 
این ابرطرح دنبال شده اســت.قناعتی ادامه داد: از زمان افتتاح رسمی 
کلان بیمارستان هوشمند حضرت مهدی)عج(، بخش های آی سی یو و 
دیالیز این بیمارستان فعال است و تا پایان هفته جاری نیز انتقال بخش 
اورژانس انجام می شــود و در خدمات هوشــمند بیمارستان حضرت 

مهدی)عج( وزارت ارتباطات و بیمه ها سهیم هستند.

وی تصریح کرد: بخش هایی که از بیمارســتان امــام خمینی به کلان 
بیمارســتان حضرت مهدی)عــج( منتقل می شــوند، بلافاصله آماده 

پذیرش بیماران خواهند شد.

خزعلی:
 لایحه ارتقای امنیت بانوان هیچ ارتباط 

و انطباقی با سند ۲۰۳۰ ندارد
معاون امور زنــان و خانواده رئیس جمهور گفــت: لایحه ارتقای امنیت 

بانوان هیچ ارتباط و انطباقی با سند ۲۰۳۰ ندارد.
 انســیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در حاشــیه 
صحن مجلس شورای اسلامی اظهارداشت: لایحه ارتقای امنیت بانوان 

هیچ ارتباط و انطباقی با سند ۲۰۳۰ ندارد.
وی با اشــاره به اینکه لایحه ارتقای امنیت بانوان پاسخ به مطالبه گری 
رهبر انقلاب بود، گفت: پیش نویس این لایحه ۱۲ ســال پیش نوشته 
شــد.معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور ادامــه داد: قطعاً لایحه 
ارتقای امنیت بانوان دارای اشــکالات و نواقص اســت بــرای همین با 

تصویب کلیات، به کمیسیون ارجاع داده شد.
خزعلی تاکید کرد: ســند ۲۰۳۰ به هیچ وجه در کشور ما اجرا نخواهد 

شد.

مدیرعامل بنیاد 1۵ خرداد خبر داد
پرداخت کمک هزینه خرید عینک به ۲۸۰۰ کودک 

مبتلا به تنبلی چشم
مدیرعامــل بنیاد ۱۵ خرداد ســتاد اجرایــی فرمان امــام از پرداخت 

کمک هزینه خرید عینک به ۲ هزار و ۸۰۰ کودک خبر داد.
 حمیدرضــا علیان زادگان با اعلام این خبر و با اشــاره بــه اجرای طرح 
ملی غربالگری تنبلی چشم در سراسر کشــور افزود: از ابتدای حمایت 
بنیاد ۱۵ خرداد از اجرای این طرح در زمســتان ســال ۱۴۰۱، تاکنون 
کمک هزینه خرید عینک به حســاب سرپرستان ۲ هزار و ۸۰۰ کودک 

مبتلا به تنبلی چشم واریز شده است.
مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد خاطرنشــان کرد: برای هــر یک از ۲ هزار 
و ۸۰۰ کودک مشــمول مرحله اول این طــرح، کمک هزینه ۵ میلیون 
ریالی خرید عینک و در مجموع مبلغ ۱۴ میلیارد ریال پرداخت صورت 
گرفته اســت.وی از اختصاص ۷۰ میلیارد ریال برای مراحل بعدی این 
طرح خبر داد و گفت: بنیاد ۱۵ خرداد ســتاد اجرایــی فرمان حضرت 
امام )ره( پس از غربالگری بیش از ســه میلیون کودک ۳ تا ۶ ســاله، از 
۱۴ هزار کــودک نیازمند با اهدای کمک هزینــه خرید عینک حمایت 
می کند.علیان زادگان تاکید کرد: در مرحلــه اول طرح ملی غربالگری 
تنبلی چشم، بیشترین حمایت ها متعلق به کودکان ساکن استان های 
آذربایجان شرقی، لرستان، فارس، خراســان جنوبی و خوزستان بوده 

است.
مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد با اشاره به اجرای طرح ملی غربالگری تنبلی 
چشم از اسفندماه سال گذشته بیان کرد: در این مدت، حمایت فراگیر 
در ســطح کشــور با اعطای کمک هزینه خرید عینک به کودکان ۳ تا 
۶ ســال که از بین ســه میلیون کودک موضوع این طرح ملی نیازمند 

حمایت مالی برای خرید عینک هستند عملیاتی شده است.
علیان زادگان تصریح کرد: برای امســال نیز مداخلات ســطح بالاتر را 
برای کودکانی که نیاز به جراحی چشــم داشته باشند توسط گروه های 

پزشکی جهادی همکار با بنیاد ۱۵ خرداد در دستور کار داریم.

دیوار

 مدیرعامل ســتاد معاینــه فنی خودروهــای تهران 
از افزایش ســاعت کاری مراکز معاینه فنی شــهر در 

پایتخت و افزایش ظرفیت اینترنتی مراکز خبر داد.
به گزارش ستاد معاینه فنی خودروهای تهران، شادی 
مالکی روز یکشنبه با اشــاره به مراجعه روزانه بیش از 
هشت هزار دســتگاه خودرو به مراکز معاینه فنی شهر 
تهران، افزود: بنا بر تاکید شــهردار و مدیریت شهری 
مبنی بر تسهیل در ارائه خدمات شایسته به شهروندان 
از امــروز ۲۰ فروردیــن، ۲ مرکز معاینه فنی شــهید 

آبشناسان و شقایق به صورت شبانه روزی فعال شدند.
وی ادامه داد: فعالیت ۲۴ ساعته مرکز شقایق به مدت 
۲ هفته برنامه ریزی شده است که در صورت استقبال و 

استفاده از ظرفیت ایجاد شده این طرح ادامه 
می یابد و اکنون با اضافه شدن این ۲ مرکز به 
مرکز بیهقی در شهر تهران سه مرکز معاینه 
فنی به صورت ۲۴ ساعته و شــبانه روزی به 

شهروندان خدمات ارائه می کنند.
مالکی درباره افزایش ســاعت کاری مراکز و 
نحوه فعالیت آنها افزود: علاوه بر شبانه روزی 

شدن ۲ مرکز شهید آبشناسان و شــقایق، ۲ ساعت به 
فعالیت ســایر مراکز معاینه فنی اضافه شده است و به 
صورت تفصیلی مراکز نیایش، دماوند، ســراج، شهید 
چمران، الغدیر، خاوران، امام رضا )ع(، شــهدای زمان 
آباد، بعثــت، فدائیان اســلام، چیتگر، ابــوذر، ایران 

خودرو، آزادی و همه واحدهای سیار از هفت 
صبح تا ۲۰ فعال هستند.

مدیر عامل ســتاد معاینه فنــی خودروهای 
تهران دربــاره مراکز معاینه فنــی اینترنتی 
نیز توضیح داد: اکنــون پذیرش در ۱۰ مرکز 
معاینه فنی شــهر تهران مشتمل بر ۲۸ خط 
معاینه فنی خودروهای سبک صرفا اینترنتی 
انجام می شــود و مراجعه بــه مراکز بیهقــی، نیایش، 
شهید آبشناسان، ســراج، دماوند و شــهید چمران و 
چهار واحد ســیار نوبنیاد، گیلان، هنگام)شماره ۴( و 
هنگام )شــماره ۸( تنها با تعیین وقــت قبلی از طریق 
نوبت گیری اینترنتی در ســامانه »تهران من« امکان 

پذیر است البته تاکید می شــود به جز ۱۰ مرکز اشاره 
شــده، مراجعه به صــورت حضوری یــا نوبت گیری 

اینترنتی به سایر مراکز امکان پذیر است.
وی با اشــاره به تفاوت ســاعت کاری و نحوه پذیرش 
مراکز معاینه فنی و بــه ویژه فعالیت تعــدادی مراکز 
منتخــب در روزهای تعطیــل گفت: از شــهروندان 
درخواست می شــود برای اطمینان از آخرین وضعیت 
کاری مراکز به ســایت ســتاد معاینه فنی خودروهای 
تهران بــه نشــانی inspection.tehran.ir مراجعه 
کنند همچنیــن می توانند در صورت هرگونه ســوال 
با کارشناســان سامانه پاســخگو ۹۶۰۰۶۰۰۰ تماس 

بگیرند.

معاینه فنی

خریــدار   رئیــس ســازمان نوســازی، 
توســعه و تجهیز مــدارس کشــور گفت: 
۵۱۳ مدرســه با یک دانش آموز در کشــور 
داریم که نشــانگر توجه به عدالت آموزشی 
در نظــام جمهوری اســلامی ایران اســت 
اما کافی نیســت و با اســتقرار قرارگاه های 
عدالت تربیتی می کوشیم که ریز مشکلات 
را هم برطــرف کنیم.به گزارش ســازمان 
نوســازی مدارس کشــور، حمیدرضا خان 
محمدی در این نشســت با گرامیداشت یاد 
و خاطره شــهید جهادگر اسماعیل احمدی 
و زنده یاد حســین علیمــرادی اظهار کرد: 
این جهادگــران زحمات زیــادی در عرصه 
خدمت رســانی به مناطق محروم کشیدند 
و الگوهای موثر کار خیر و جهادی بودند که 
عاشقانه در این مسیر از میان ما پر کشیدند.
جمع جهادگران، فعــالان و نخبگان عرصه 
دانش بنیان و اســاتید دانشــگاه می تواند 
موقعیت هــای خوب و با برکتــی را برای ما 
فراهم سازد که لازم است تداوم داشته باشد.

وی با اشــاره بــه بیانیــه گام دوم انقلاب 
اســلامی گفت: در ایــن بیانیــه همانطور 
که مقام معظم رهبری اشــاره کــرده اند، 
حلقه هــای میانی مــدل نقــش  آفرینی 
کارآمد نیروی جــوان متعهد جهت تحقق 
اهداف بیانیه گام دوم و نیز پاسخی به سوال 
چگونگی میدان داری جوانان متعهد است. 
گروه های جهادی و دانش بنیان و تشــکل 
های مردمــی نقش همین حلقه واســط و 
میانی را ایفــا میکنند که می توانند منشــا 

اثرات مثبت و ارزشمندی باشند.
خان محمــدی الگوســازی را از مهمترین 
نقش های حلقه هــای میانی بر شــمرد و 
تاکید کرد نیت خالص و ارزش آفرین فعالان 
عرصه فعالیت هــای جهــادی و علمی در 

جامعه مورد توجه قرار می گیرد.
معاون وزیر آموزش و پــرورش اظهار کرد: 

از تلاش هر کســی که می توانــد در فضای 
مدرسه ســازی خدمــت کند، اســتقبال 
می کنیم تا مســائل اساســی حوزه تعلیم و 

تربیت حل و فصل شود.
وی با بیــان اینکــه از هفت هزار شــرکت 
دانش بنیان، ۷۰ شــرکت در حــوزه تعلیم و 
تربیت فعالیت می کند، گفت: نیازمند حضور 
بیشتر شــرکت های دانش بنیان و گروه های 
جهادی در زمینه مدرسه سازی، فعالیت های 
آموزشــی، مدرسه یاری و مســئله کودکان 
بازمانده از تحصیل هستیم.فعالیت گسترده 
این نهاد در راستای همان الگوسازی، ایجاد 
حلقه میانی و تســهیلگر در مســیر هدفی 
که دنبال می کند نه فقط از طریق مدرســه 
ســازی بلکه تحقق همــه  جانبــه عدالت 
آموزشی و تربیتی است.خان محمدی تاکید 
کرد: در استانها مدیران کل آموزش و پرورش 

مســئولیت قرارگاه را بر عهده دارند و گروه 
های جهادی با همکاری ادارات کل نوسازی 
مدارس و قرارگاه مــی توانند فعالیت کنند و 
اگر هر مشکلی بود با ما در میان بگذارند.وی 
با اشاره به لزوم و نقش عدالت آموزشی برای 
هدایــت تحصیلی درســت دانش آموزان به 
ویژه در مناطق روستایی و عشایری، خطاب 
به گروه هــای جهــادی و دانش بنیان گفت: 
توجه به اقلیم و نیازهای هر منطقه و علاقه و 
اشتیاق مردم و نوجوانان در هدایت به سمت 
رشته های تحصیلی ســازگار با حرفه ای که 
ظرفیت بهتری برای اشــتغال دارند بســیار 

کارگشاست.
خان محمــدی همچنین به اجــرای طرح 
»شــهید ســید روح الله عجمیان« اشــاره 
کــرد و ادامــه داد: طرح شــهید عجمیان 
برای شاداب ســازی فضای مدارس اســت 

و هدف گذاری ما شــاداب ســازی ۲۰ هزار 
مدرسه اســت که در این راستا به راه اندازی 
کارگاه هایــی در مــدارس می پردازیم تا با 
کمک دانش آموزان اقدام کنیم، لذا دســت 

یاری همه را به گرمی می فشاریم.
رییس سازمان نوســازی مدارس کشور در 
ادامه بر اســتمرار برگزاری این نشست ها و 
گسترش ارتباطات و تعاملات این مجموعه 
ها با یکدیگر و نوســازی مــدارس تاکید و 
خاطر نشــان کــرد: از تمــام ظرفیت های 
قانونــی جهت بهره منــدی از ظرفیت های 
بسیار زیاد گروه های جهادی در امر مدرسه 

سازی و مدرسه یاری استفاده می کنیم.

تاکید بر نقش مدرسه به عنوان کانون 
تربیت محله

همچنین در این مراســم، علی آقامحمدی 

قائــم مقام وزیــر کشــور و رئیس ســتاد 
توانمندسازی محلات کم برخوردار کشور 
۲۰۲۰ محله بر لزوم توسعه فعالیت جهادی 
به منظور محرومیــت زدایی در محلات کم 
برخوردار و همــکاری آمــوزش و پرورش 
جهت بهره مندی از ظرفیت های آن به ویژه 
نقش مدرســه به عنوان کانون تربیت محله 

تاکید کرد.
مســئول طرح تحــول محــلات ۲۰۲۰ بر 
لزوم توســعه فعالیت جهادی بــه منظور 
محرومیت زدایــی در محلات کم برخوردار 
و همــکاری آموزش و پــرورش جهت بهره 
مندی از ظرفیــت های آن بــه ویژه نقش 
مدرسه به عنوان کانون تربیت محله تاکید 

کرد.
گفتنی اســت در این نشســت تعدادی از 
نمایندگان و مســئولان گروه های جهادی، 
دانش بنیان و اســاتید دانشگاه به بیان نکته 
نظرات خود در خصوص پیوند این حوزه ها 
و مســایل فعالیت های جهادی در مناطق 
کم برخوردار به ویژه حوزه مدرســه سازی 

پرداختند.
در ادامه این مراسم از فرزند جهادگر مدرسه 
ساز شــهید »اســماعیل احمدی« به پاس 
تلاش های مجاهدانه پدر مرحومش تقدیر 
شــد. همچنین ســالن جلســات سازمان 
نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس کشور به 
نام »جهادگر شــهید »اسماعیل احمدی« 

نام گذاری شد.
زنده یاد اســماعیل احمدی مدیرکل حوزه 
وزارتــی وزارت ورزش و جوانان و مســئول 
گروه جهــادی منتظران خورشــید بود که 
در ســال های گذشــته به همراه نیروهای 
جهادی خدماتی بســیاری به مردم مناطق 
محروم ارائــه کرده بود و چنــدی پیش در 
سانحه ســقوط بالگرد در کرمان شهید راه 

خدمت شد.

خریدار  عضو شــورای اســلامی شــهر 
تهران نســبت بــه محتــوای بیلبوردهای 
تبلیغاتی در شــهر تهران واکنش نشان داد 
و خواستار توجه به محتوای فاخر و اصیل در 

بیلبوردهای شهر شد.
اعضای شورای اســلامی شــهر تهران در 
یکصد و ســی و هشتمین جلســه شورای 
اسلامی شــهر تهران به ارایه تذکرات خود 
پرداختند و مهــدی اقراریــان دیگر عضو 
شورای اسلامی شــهر تهران با ارایه تذکری 
به سالگرد شهادت شــهید محمد باقر صدر 
و خواهر ایشــان اشــاره کرد و به ســازمان 
زیباسازی شهرداری تهران تذکر داد و اظهار 
داشت: شاید بســیاری از افراد و نسل جدید 
ندانند که شــهید محمدباقر صــدر از چه 
جایگاهی برخوردار بــوده اند در حالیکه در 
شهر تهران، پل ها و خیابان هایی به نام این 

شهدا و سایر شهدا داریم.
وی افزود: در شــرایطی که شهرداری شعار 
خود را تهران کلانشهر الگوی جهان اسلام 
انتخاب کرد، برای معرفی این شــخصیت 
هایی که پل ها، خیابان هــا و میدان ها که 
با نام شهدا هستند، آنگونه که شایسته است 
عمل نمی کنیم.وی با اشاره به بیلبورد های 
تبلیغاتی در سراســر پل شهید صدر ، اظهار 
داشــت: برای درآمد زایــی، بیلبوردهای 
مختلف مصرف گرایی اســتفاده می کنیم 
اما یک بیلبورد را به معرفی شــهدا در کنار 

خیابان ها و پل ها اختصاص نمی دهیم.
اقراریان با بیــان اینکه به تولیــد محتوای 
فاخر توجه نداریم، خطاب به شهردار تهران 
گفت: یکی از خلأ ها در ســازمان زیباسازی 
شــهرداری تهران، عــدم توجه بــه محتوا 
نســبت به شــخصیت های ملی و مذهبی 
ایران اســت و ضروری اســت ظرف مدت 
یکماه نســبت ارایه گزارش در این خصوص 

اقدام شود.
این عضو شــورای اســلامی شــهر تهران 
همچنین به عــدم شــفافیت قراردادها در 

شــهرداری تهران تذکــر داد و گفت: پیش 
از این تذکراتی در این خصــوص داده ایم  و 

امیدواریم نسبت به این موضوع توجه شود.

عذرخواهی از اختلال در مترو 
نرجس ســلیمانی عضو شــورای اسلامی 
شــهر تهران در یکصد و ســی و هشتمین 
جلسه شورای اسلامی شــهر تهران با اشاره 
به برخورد ناشایســت با برخی شهروندان 
فلات شرقی ایران در شــهر تهران، افزود: از 
رسانه ها به عنوان چشم بیدار جامعه تقاضا 
می شــود با چنین موضوعی بــا صدق بیان 
برخورد کنند چراکه چنیــن برخوردی در 

شأن کلانشهر الگوی جهان اسلام نیست. 
ســلیمانی با بیان اینکه از رســانه ها انتظار 
می رود با این موضوع با حساسیت برخورد 
کنند، گفت: هر گونه رفتــار دور از اخلاق با 
فرهنگی ایرانی و اســلامی در تضاد است و 
آن را تقبیح  می کنم.وی با اشاره به اختلال 
پیش آمده در مترو از شهروندانی که معطل 
شــدند، عذر خواهی کرد و افزود: امیدواریم 
تأمین قطعــات و فروش بلیت بــه گونه ای 

باشد که اختلال در مترو به حداقل برسد.

ضرورت ساماندهی پهنه صنعتی ری
زهرا شمس احســان عضو شورای اسلامی 
شــهر تهران نیــز در زمان تذکــر خود به 
ضرورت ساماندهی پهنه صنعتی شمال ری 
اشــاره کرد و گفت: در این زمینه کارگروه 
فنی کمیســیون ماده ۵ به صــورت دقیق 
تر موارد را بررسی و پیشــنهادات جدید را 

مطرح کند.
وی با بیــان اینکه طــرح ۴۵۰ هکتاری در 
این زمینه باید تهیه و در شــورای اســلامی 
شهر تهران ارائه شــود، گفت: شورای عالی 
معمــاری و شهرســازی طــرح بازآفرینی 
خیابان فداییان اسلام بر مبنای ایجاد مراکز 
تجاری، فضاهای سبز، پارکینگ و مواردی از 
این قبیل را در شهر ری تصویب کرده است.

به گفته شمس احســان، این منطقه طرح 
یکپارچه ای برای ســاماندهی نداشــته و به 
عرصه ای بــی دفاع و ناکارآمد تبدیل شــده 
است.این عضو شــورای اسلامی شهر تهران 
از شــهردار تهران خواست نسبت به تصمیم 
گیری جــدی در چارچــوب برنامه اجرایی 
منسجم اقدام و به شورای شهر گزارش دهد.

هنوز برگزاری نمایشگاه کتاب در شهر 
آفتاب قطعی نشده است

پرویز سروری عضو شــورای اسلامی شهر 
تهران با اشاره به مشــکل ترافیکی تهران، 
گفت: شــاهد مشــکلات جدی ترافیک در 
شــهر تهران به دنبال برگزاری نمایشگاه ها 
هســتیم.وی با بیان اینکه هنــوز برگزاری 
نمایشگاه کتاب در شهر آفتاب قطعی نشده 
است، گفت: از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و همه افرادی که در این زمینه مســئولیت 
دارند درخواســت کردیم ایــن موضوع را 

مدنظر قرار دهند.
عضو شورای اسلامی شــهر تهران با اشاره 
به افتتاح مجتمع فرهنگی ورزشــی دژ باغ 
کن و ســرای محله  عمو عباس در ری از این 

افتتاحیه ها قدردانی کرد.
ســروری با بیان اینکه اکنــون افراد زیادی 
از اتباع خارجــی در تهران زندگــی و باید 
از خدمات اســتفاده کنند، اظهار داشــت: 
بــا توجه به مشــکل کارت شناســایی این 

افراد، شــرکت مترو در این زمینه تدبیری 
بیندیشد تا مشــکل این شهروندان برطرف 
شــود.وی با بیان اینکه هر شــب ۳۵ هزار 
افطاری ســاده در ماه مبــارک رمضان در 
بوســتان های شــهر توزیع می شود، گفت: 
مراســم افطاری ســاده در ایســتگاه های 
تاکســی یکی از اتفاقات جالبــی بود که در 
شــهر شــاهد بودیم و این اقدام قابل تقدیر 
است.مهدی چمران رئیس شورای اسلامی 
شــهر تهران نیز انتقال نمایشــگاه به محل 
دائمی نمایشگاه را یک اشتباه بزرگ دانست 

و گفت: امیدواریم از این خطا بازگردند.
چمران تاکید کرد: قرار اســت جلسه ای در 
این مورد برگزار و مشکل به صورت ریشه ای 
حــل شــود.احمد صادقی عضو شــورای 
اســلامی شــهر تهران در زمان تذکر خود 
اظهار داشت: تعدادی از پرونده های املاک 
به دلیل ســردرگمی نتوانســتند نسبت به 
پرداخت عوارض بر اســاس نــرخ روز اقدام 
کنند و شهرداری باید ضمن شناسایی این 
مالکان زمینــه جبران خســارات را فراهم 
کند. وی افزود: شرایط تشخیص باغات نیز 
باید در کمیســیون ماده ۷۷ مطرح شود و 

نیازی به ارائه در صحن شورا نیست.
صادقــی افــزود: کمیســیون مــاده ۷۷ 
اختلافــات بیــن شــهرداری و مؤدیان را 
بررســی می کنند و اگر خــارج از مصوبات 
باشد باید نسبت به صدور رأی اقدام شود اما 
گاهی مشاهده می شود که بر اساس مصوبه 
شورای شهر رأی صادر اما بر خلاف آن عمل 

می شود.

نامگذاری سه ایستگاه مترو
اعضای شورای اسلامی شهر تهران در ادامه 
مصوبه نامگــذاری کمیســیون نامگذاری 
شورای اســلامی شــهر تهران را در دستور 
کار قــرار دادند.نرگس معدنــی پور رئیس 
کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شــورای 
اسلامی شــهر تهران در این خصوص گفت: 

کمیته هــای نامگــذاری در شــرکت ها و 
سازمان ها فعال شدند تا علاوه بر نامگذاری 
خیابان هــا و معابر، ایســتگاههای مترو و 
میادین و ســایر موارد نیز بررســی شوند و 

سپس در صحن شورا اعلام و تصویب شود .
وی با بیــان اینکه معمولا روال این اســت 
که ایســتگاه مترو به نام همــان محل بهره 
برداری، نامگذاری شود، افزود: سه ایستگاه 
بی نام در مترو تهران تقاطع کاشانی و علامه 
جعفری جنب بوســتان پروانه به نام علامه 
محمدتقی جعفری ، ایســتگاه دیگری در 
منطقه پنج تقاطع خیابان آیت الله کاشانی 
و جنت آباد جنوبی به نام آیت الله کاشــانی 
و ایســتگاه دیگری در منطقه پنج در میدان 
چهارباغ به نام ایستگاه چهار باغ نامگذاری 

شد.
وی افزود: همچنین کوچــه ارکیده دوم در 
منطقه یک به نام شهید سید احمد موسوی 
، نامگذاری کوچه فاقد نام در منطقه یک به 
نام مهــرداد معیر ، تغییر نام کوچه شــب بو 
در اقدســیه منطقه یک به نام شهید دکتر 
موســی فتح آبادی، تغییر نام کوچه مریم 
در منطقه یک بــه نام شــهید جاویدالاثر 

محمدرضا سوری تغییر نام یافت.
معدنی پور ادامــه داد: تغییر نــام خیابان 
گلســتان ســوم در منطقه یک به نام استاد 
دکتر احمد روستا پدر علم بازاریابی، تغییر 
نام کوچه مهر ســوم در منطقــه یک به نام 
شهیدان فائزه و شهاب منصوری ، تغییر نام 
کوچه اختر در منطقه ۱۱ بــه نام بصیرت ، 

نیز در کمیته نامگذاری تصویب شد.
رئیس کمیته نامگذاری شــورای اسلامی 
شــهر تهران افزود: تغییر نام رودکی شمالی 
به نام شهیدان منا، تغییر نام خیابان رودکی 
جنوبی به نــام رودکی، تغییر نــام خیابان 
نســترن به نام شــهید ســید فریدالدین 
معصومی و تغییر نام کوچه نســترن به نام 
شهید اســماعیل رســتمی نیز در کمیته 

نامگذاری تصویب شد.

افزایش مراکز معاینه فنی در تهران
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 پرده نقره ای به صداقت ریگ های فکه
 بدهکار است

محمد خزاعی  در پس ذهن من همیشــه صدایی است که هیچوقت 
نمی خواهم از دست برود یا فراموش شود، آوای دل انگیز و محزونی که 

عجیب در بستر خاطرات نوجوانی ام خانه کرده است.
آن صدا، مرغ ســرکنده ای را می ماند که دل از آرامش آشــیانه کنده و 
شوق پرواز دارد، غریبانه بی قرار و دلخون اســت اما طنینش ابدیت را 

نشانه رفته است.
گاه از خود میپرسم آیا پژواک حزن آلود آن صدا بود که روایت فتح را در 
ذهنمان جاودانه کرد یا آنکه جاماندن در ایستگاه گلگون فکه، آن بغض 
نشکسته و آن آه به بار نشسته را در تار و پود سیما و صدای راوی فتح به 

ودیعه گذاشته بود تا برایمان از کربلای ایران روایت کند.
آقا سید مرتضی سلام

این روزها چند باری است که گاه و بی گاه به تقویم نگاه می کنم.
به واقع سی سال از رفتنت گذشت!

سی سال، گاه شمار یک نسل است. عددی است برای نقل گذشت یک 
عمر. به واقع سی سال از شهادتت گذشت !

فصلها از پس هم آمدند و رفتند و سالها نو شدند و حال در کمال ناباوری 
سی سال است که رفته ای...

آن زمان نوجوانــی بودیم و حالا رد زمان شــمایلمان را با گرد ســپید 
آراسته اســت اما همچنان به تو، به روایت فتح، به قاب همیشه ملتهب 
دوربینت، به صدای آسمانیت و به همه لاله های واژگون دشت پرخون 

فکه مدیونیم…
چه صحیح و دقیق گفتی

که »شهدا مانده اند و روزمرگی زمانه ما را با خود برده است«
چه خوب دریافته بودی این رمز و راز را...

آن روز اگر چه تو درگیر روزمرگی زمان خود نبودی،اما خوب این بلیه را 
رصد کرده و میشناختی و حالا، تو در صف و زمره شهدا جاودان مانده ای 

و روزمرگی، ما را با خود برده است.
آقا سید مرتضی

در این ماه مبارک و شب های قدر که مقارن سی امین سالگرد شهادتت 
اســت، ما را دعا کن تا همانطور که زنهار داده بودی از صف » قبرستان 
نشینان عادت ســخیف« بیرون آئیم و به وظایف تاریخی خویش عمل 

کنیم. ای سید شهید
تو که به قبیله عشق پیوستی و انشاا… از سفره منور امیرالمومنین)ع( 
متنعمی، دعایمــان کن که در اهتمــام به عهدی که - تــو می دانی - 

صادقانه، در دل بستیم استوار بمانیم.
یاریمان بده تا در کوچه پس کوچه های مصلحت اندیشی های سرشار 
از حقارت و در مواجهه با کم فروشان سوداگر دین و فرهنگ مردم، عهد 
و پیمانمان را با شــهدا فراموش نکنیم و زرق و برق هیاهوی بسیار برای 
هیچ ما را نفریبد. دعایمان کن تا شرمنده تو، رفقای شهیدت و مردمان 

این سرزمین نشویم.
پرده نقره ای در این ســرزمین حالا حالاها به انعکاس حماسه، به نقل 
قصه قهرمانانی چون تو، به امواج نور همرزمانت، به صداقت ریگهای فکه 

و به دلیرمردان منتظر در ایستگاه شهادت بدهکار است.

دسترسی  آسان اقشار مختلف به البسه عفیفانه 
فراهم می شود

 وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با اشــاره بــه حضور قابــل توجه 
تولیدکننــدگان فعال حوزه عفاف و حجاب در ســی امین نمایشــگاه 
بین المللی قرآن گفت: دولت مردمی بنا دارد دسترســی  آســان اقشار 

مختلف مردم به البسه مناسب و عفیفانه مورد نیازشان را فراهم کند.
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، محمدمهدی اسماعیلی شامگاه شــنبه )نوزدهم فروردین( 
با حضور در مصلای امام خمینــی )ره( محل برپایی ســی امین دوره 
نمایشگاه بین المللی قرآن کریم از بخش عفاف و حجاب این نمایشگاه 

بازدید کرد.
اسماعیلی در حاشــیه این بازدید برپایی بخش عفاف و حجاب را یکی 
از کاربردی ترین بخش های نمایشــگاه برای هزاران نفر بازدیدکننده 
دانســت و گفت: بخش عفاف و حجاب یکــی از امتیازات نمایشــگاه 
بین المللی قرآن کریم برای اقشار علاقه مند به تهیه لباس های مناسب 
و عفیفانه محسوب می شــود و بر همین اساس تســهیلات و امکانات 
مناسب برای این بخش مهم از سوی مســئولان نمایشگاه فراهم شده 

است.
وی با بیان اینکه سال گذشــته استقبال بســیار خوبی از بخش عفاف 
و حجاب نمایشــگاه بین المللی قــرآن کریم از ســوی علاقه مندان و 
خانواده ها صورت گرفت، افزود: امســال نیز شبســتان های مستقلی 
برای این بخش در ســی امین دوره نمایشــگاه بین المللی قرآن کریم 

درنظرگرفته شده و بیش از ۲۶۰ غرفه در این بخش دایر شده است.
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: اغلب غرفه داران بخش 
عفاف و حجاب شامل تولیدکنندگانی هستند که سال ها در حوزه عفاف 

و حجاب فعال بوده  و تولیدات مناسبی را عرضه داشته اند.
اسماعیلی گفت: دولت مردمی بنا دارد، دسترسی  آسان اقشار مختلف 
مردم به البسه مناسب و عفیفانه مورد نیازشــان را فراهم کند و در این 
مسیر برپایی چنین رویدادهایی در سهم خود می تواند تاثیرگذار باشد.

ســی امین نمایشــگاه بین المللی قرآن کریم از ۱۲ فروردین در محل 
مصلای امام خمینی)ره( آغــاز به کار کرده و تــا ۲۶ فروردین  پذیرای 

علاقه مندان است.

 آغاز ثبت نام اصحاب رسانه برای حضور 
در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران

ثبت نام اصحاب رســانه، برای حضور در ســی وچهارمین نمایشــگاه 
بین المللی کتاب تهران از یکشنبه بیســتم فروردین آغاز شد و تا سی 
ویکــم فروردین مــاه ادامه خواهد داشــت. رســانه های متقاضی نیز 
می توانند برای دریافت غرفه در نمایشــگاه درخواســت خود را ارسال 

کنند.
به گزارش ستاد خبری ســی وچهارمین نمایشــگاه بین المللی کتاب 
تهران، ثبت نام خبرنگاران متقاضی حضور در سی وچهارمین نمایشگاه 
بین المللی کتــاب تهران و همچنیــن رســانه های متقاضی دریافت 
غرفه در این نمایشــگاه از امروز، بیســتم فروردین آغاز شد. این اقدام 
با هدف تعامل بهتر و بیشتر ســتاد برگزاری نمایشگاه با اصحاب رسانه، 
برنامه ریزی برای اطلاع رســانی دقیق، به لحظه و گسترده درخصوص 
رویدادهای نمایشــگاه و همچنین ارائه خدمات لازم برای سهولت در 

انجام فعالیت اهالی رسانه صورت می  گیرد.
کمیته روابط عمومی نمایشــگاه ثبت نام اصحاب رسانه برای حضور در 
نمایشگاه را از الزامات فعالیت خبری رسانه ها اعلام کرده است و تلاش 
دارد این امکان را بستری مناسب و درخور برای فعالیت اصحاب رسانه 
قرار دهد. بنابراین هرگونه فعالیت رســانه ای در نمایشــگاه، منوط به 

ثبت نام در مهلت مقرر و دریافت مجوز از ستاد خبری نمایشگاه است.
مهلت ثبت نام تا ۳۱ فروردین ماه ۱۴۰۲ اســت و این زمان قابل تمدید 
نخواهد بود. براســاس این فراخوان، خبرنگاران هر رسانه می توانند با 
https://survey.porsline. تکمیل فرم اطلاعات مورد نیاز در نشانی

ir/s/mylZBpe و بارگذاری معرفی نامه از رســانه محل فعالیت خود 
برای ثبت نام اقدام کنند.

یادداشت

قاب

بازیگر فیلم ســینمایی »گاو« گفــت: هرجا می رفتیم 
می گفتند کــه »بازیگــران گاو آمدنــد« و فیلمش را 
نمی گفتند و ما می گفتیم »ما گوســاله ایم و هنوز گاو 
نشده ایم و باید ببخشــید اما گاو آقای انتظامی بود که 

نقش گاو مش حسن را بازی کردند«.
عزت الله رمضانی فر در توضیح خاطــرات خود از فیلم 
ســینمایی گاو )داریوش مهرجویی ۱۳۴۸( بیان کرد: 
چون فیلم ســینمایی گاو اول نقش من در سینماست 

برایم سرشار از خاطره است.
وی یادآور شــد: زمانی که داریوش مهرجویی خواست 
فیلم گاو را بسازد همه نقش ها را انتخاب کرده بودند و 

من دقیقه ۹۹ و نیم انتخاب شدم.
بازیگر فیلم ســینمایی خواب های دنبالــه دار )پوران 
درخشــنده ۱۳۸۸( اظهار داشــت: همه هنرمندان با 
چمدان بســته در اداره تئاتر در خیابان پارس آماده و 
منتظر یک نقش اصلی مانده بودنــد و بچه ها به آقای 
مهرجویی گفته بودند ما دو نمایش از رمضانی فر دیده 

ایم و فقط به ســراغ او برو. من در اداره ارشاد 
بــودم و در آن زمان کار فیلمبــرداری انجام 
می دادم که چند نفر آمدند و گفتند که وقت 
تست زدن نداریم و باید سریع تست بگیریم 
و من در تست قبول شــدم و دو روز بعد ما در 
مسیر لوکیشن در قزوین و روستای بویینک 
)روستایی از توابع بخش کوهین شهرستان 

قزوین در اســتان قزوین( که فیلم گاو در آنجا ساخته 
شد، بودیم.

گاو اولین کار من است و شــروع کار من با این فیلم بود 
و خاطراتم هم از آن زیاد بود البته افسوســی هم دارم 
چرا که برخی از صحنه های بازی من را بخاطر پررنگ 

شدن نقشم پاک کردند
وی ادامه داد: گاو اولین کار من است و شروع کار من با 
این فیلم بود و خاطراتم هم از آن زیاد بود البته افسوسی 
هم دارم چرا که برخی از صحنه های بازی من را بخاطر 
پررنگ شدن نقشم پاک کردند و این از خاطرت بد من 

است. برخی دوستان من شدیدا به نقش من 
اعتراض کردند که نقش اول رمضانی فر است 
و مهرجویی چند ســکانس من را درآورد و با 

این تفاسیر جایزه دوم را گرفتم.
بازیگــر مجموعــه تلویزیونی صفــر درجه 
)ابوالفضل احمدیان ۱۳۸۳( گفت: زمانی که 
گاو در ایران نمایش داده شد استقبال نشد اما 
وقتی که به فرنگ رفت و جایزه گرفت یکباره انفجاری 
رخ داد و استقبال در ایران از ما بسیار زیاد شد به شکلی 
که هرجا که می رفتیم می گفتند کــه »بازیگران گاو 
آمدند« و فیلمــش را نمی گفتند و ما مــی گفتیم »ما 
گوســاله ایم و هنوز گاو نشــده ایم و باید ببخشید اما 
گاو آقــای انتظامی بود که نقــش گاو را بازی کردند«. 

خاطرات تلخ و شیرین از گاو زیاد است.
وی تصریح کرد: جایی کــه در فیلم من را داخل حوض 
می اندازند چون این حوض دو ماه قبل درست شده بود 
روستاییان هرآنچه در دستشــان بود را در این حوض 

می انداختند پای من گالش بود و لیز بود و بدون کفش 
در حوض افتادم و هرجا که پا می گذاشتم می سوخت 
چون شیشه بود و مهرجویی بالای استخر ایستاده بود 
دید که از پای من خون می ریزد و کات داد و گفت چرا 
نگفتی و من را خواباندند و شیشــه ها را از پایم بیرون 

کشیدند و پانسمان کردند و بلافاصله فیلم گرفتند.
رمضانی فر اظهار داشــت: در ابتدای امــر گفتند قیافه 
های ما شهری اســت به همین خاطر ما را به بندرانزلی 
فرستادند تا ۱۰ روزی پوستمان ســوخته شود و البته 
آقای انتظامی همراه ما نیامندند. با دوســتان فیلم گاو 
دوستی قبلی داشــتیم و در تئاتر باهم کار کرده بودیم 
و همه همدیگر را می شناختیم و مشایخی می دانست 
که من در دبیرستان کشــتی می گرفتم و یکی از روزها 
به من گفت که بلند شــو کشــتی بگیریم و گرفتیم اما 
ایشــان به خودش فشــار آورد و کمــرش گرفت و به 
بیمارســتان رفت و سال های ســال کمر درد داشت و 

البته بعدا انتقامش را از من گرفت.

سینما

خریدار  گیشه »فســیل« در شرایطی از 
مرز ۵۱ میلیارد تومان فراتــر رفته و موفق 
به جــذب حــدود ۱ میلیــون و ۱۰۰ هزار 
مخاطب شــده که این آمارهــا طی ۲۴ روز 
رقم خــورده.۲۴ روزی کــه ۱۷ روز آن در 
ماه رمضان بــوده و ۵ روز نیز بــا ایام پایانی 
سال تلاقی پیدا کرد که در هر دو بازه، روند 
استقبال از سینماها، عموما با رخوت همراه 

است.
کمــدی فســیل کــه همــه چیــز آن، از 
پیش تولید و تولید گرفته تا مرحله انتخاب 
برای اکــران نــوروزی، در ســکوت کامل 
خبری رقم خورد، به چــه دلیل تا این اندازه 
توانست با اقبال عمومی مواجه شود؟ آن هم 
وقتی که بعد از اعلام بســته اکران نوروزی، 
برخی به دلیل نبود فیلم مشهور و قدرتمند، 
ایــن بســته را فاقــد جذابیــت لازم برای 
مهم ترین اکران ســال برشمرده و نسبت به 

شکست این بسته تردیدی نداشتند.
اما فســیل از همان نخســتین روز نمایش، 
خوش درخشــید و این روند از روز نخست 
سال، با شدت بیشتری دنبال شــد. با آغاز 
ماه رمضان، فیلم کریــم امینی بدون اینکه 
با کاهش مخاطب مواجه شــود، توانست با 
جذب ۱۰۶ هــزار مخاطــب، تنها طی یک 
روز و گیشــه حــدودا ۳ میلیــاردی، تمام 
رکوردهای خوب پساکرونایی را به نام خود 

ثبت کند.
اما چرا فسیل که بسیار گمنام به روی پرده 
آمد، تا این اندازه مورد توجه مخاطبان قرار 
گرفته اســت؟ در تحلیل ایــن چرایی، به ۵ 

نکته برمی خوریم.

نداشتن رقیبی جدی در حوزه کمدی
زمانی که اکران نوروزی بــا تنها یک فیلم 
کمدی بسته شد، می شــد امیدوار بود که 
فسیل بتواند افتخارآفرین ظاهر شود. البته 
فسیل در این مسیر، یک رقیب قدرتمند به 
نام بخارست داشت که تا آن زمان، برای ۳ 
ماه، پرفروش ترین و پرمخاطب ترین فیلم 

روز سینمای ایران بود. در کنار بخارست، ۲ 
کمدی چپ، راســت و خط استوا نیز سبب 
می شــد تا مخاطبان این فیلم سرشــکن 

شود.
اما گویا رقبــا خیلی جدی نبــوده اند و در 
روزهایی کــه تعداد مخاطبان بخارســت و 
ملاقات خصوصــی، از ۷ تا ۱۲ هزار نفر فراتر 
نمی رفت، فســیل موفق به جذب ده ها هزار 
نفر شــد و این یعنی آن که حضور این تعداد 
مخاطب، سبب سرشــکن شدن مخاطبان 
آثار کمدی نشد و تقریبا تمام تخم مرغ ها در 

سبد فسیل قرار گرفت.

فضای موزیکال فیلم
این یک قانون نانوشــته اســت کــه عمده 
کمدی هایی که از زبان موزیکال برای خط 
سیر داستانی خود بهره گرفته اند، جملگی 
با استقبال خوبی از جانب مخاطبان مواجه 

شده اند.
این اصل سبب شد تا فضای موزیکال فیلم، 

حتی در تیزرهای کوتاه فیلم نیز به چشــم 
آمده و در شــرایطی که تا مدت ها، اطلاعات 
چندانــی از این فیلم منتشــر نشــده بود، 
فضای موزیکال آن برای مخاطبان مسجل 
شــده و همین، برگ برنده ای بود برای بهتر 

دیده شدن فیلم.

تداوم اقبال به کمدی های تاریخی
این هم یک اصل نانوشته است که بسیاری 
از کمدی هایی که داســتان آنهــا در دوران 
تاریخی گذشــته روایت می شوند، عموما با 

استقبال خوبی مواجه می شوند.
نمایــش محدودیت های دوران گذشــته 
در کنار قیاســی که مخاطــب، بی اختیار از 
شرایط فعلی دارد، نویسندگان و فیلمسازان 
بسیاری را در حوزه کمدی به سمت چنین 
روایت هایی سوق داده اســت. حالا در نظر 
بگیرید که فسیل، در یک روایت تاریخی، از 
تم موسیقایی نیز بهره برده است که ریسک 
اســتقبال مردمی را بی نهایت پائین آورده 

است. درواقع فسیل از آن دست آثاری است 
که از همان ابتدای تولید می شــد نسبت به 
موفقیت گیشــه آن امیدوار بود. اتفاقی که 
هم اکنون رخ داده و دورنمای روشــنی نیز 

برای آن قابل تصور است.

مهندسی درست توزیع
توزیع و مهندسی نمایش این فیلم، از سوی 
فیلمیران بســیار حساب شــده بود. فیلم، 
توزیع بسیار خوبی در ســینماهای سراسر 
کشور داشت و فضا به گونه ای رقم خورد که 
سانس های فوق العاده بســیاری برای این 

فیلم تعریف شد.
به عنــوان مثال، فســیل تنهــا در پردیس 
کورش به عنوان پرمخاطب ترین ســینمای 
کشور، روزانه بیش از ۲۰ ســانس داشت و 
در کمتر سانســی، حتی یک صندلی خالی 
وجود داشــت. این مهندسی ســبب شد تا 
فیلم، به واســطه تبلیغــات دهان به دهان 
مردم، هر روز با مخاطبان بیشــتری مواجه 

شــود. اتفاقی که علاوه بر پروار شدن گیشه 
این فیلم، حال اقتصاد سینمای کشور را در 

نخستین روزهای امسال، بهتر کرد.

کمک غیرمستقیم تلویزیون به فسیل
تلویزیون اگرچه هم چنان در مســیر پخش 
تیزرهــای آثار در حــال اکــران، مقاومت 
عجیبی از خود نشان می دهد و نمی خواهد 
و یا نمی تواند به شکلی مستقیم به سینمای 
ایران کمک کند اما این رســانه به شــکلی 
غیرمســتقیم توانســت حداقل بــه اکران 

نوروزی فسیل، کمک ویژه ای کند.
با ایــن دســت فرمانی که فســیل در حال 
نمایش اســت، گذر از رکورد ۷۸ میلیاردی 

انفرادی، اصلا دور از ذهن نخواهد بود
همــواره مناســبت هایی مانند نــوروز و یا 
رمضــان، آوردگاهــی برای رقابــت میان 
سینما و تلویزیون است. در این آوردگاه، گاه 
تلویزیون با سریال هایی خیابان خلوت کن، 
سبب رکود ســینما شــده و گاه با نداشتن 
ســریال جذاب، قافیه رقابت را به ســینما 

باخته است.
حقیقت آن اســت که تلویزیون برای نوروز 
امسال، سریال جذاب به آن معنا که بتواند از 
تعداد مخاطبان سینما بکاهد، نداشته است. 
همین روند سبب شد تا بســیاری از مردم، 
برای سرگرم شــدن، به ســینماها آمده تا 
آمار مخاطبان ســینما با یک جهش بلند به 
نسبت نوروز سال گذشــته، ۴۳درصد رشد 

داشته باشد.
با ایــن دســت فرمانی که فســیل در حال 
نمایش اســت، گذر از رکورد ۷۸ میلیاردی 
انفرادی، اصلا دور از ذهن نخواهد بود. آنچه 
از اهمیت به مراتب بیشتری برخوردار است 
آن که آیا اکران عید فطر، ضربه این شــتاب 
را خواهد گرفت؟ و اینکه آیا فســیل خواهد 
توانست با گذشتن از آمار ۳ میلیون و ۳۰۰ 
هزار نفری مطــرب و ۴ میلیون و ۲۵۰ هزار 
نفری هزارپا، نام خــود را در تاریخ ماندگار 

کند؟

می گفتیم: »ما گوساله ایم و هنوز گاو نشده ایم«

گله  پژمان بازغی از بی مهری ها به کیومرث پوراحمد
خریدار  پژمان بازغی با انتقاد از پرداخته 
نشدن به ابعاد شخصیتی کیومرث پوراحمد 
و مراقبــت نکــردن از چنیــن هنرمندانی 
گفت: عجیب اســت که در مراســم رسمی 
خاکســپاری این هنرمند هیچ اشــاره ای 
نمی شــود که او چطور به چنیــن دورانی 

رسیده است.
این بازیگر ســینما کــه در آخریــن فیلم 
مرحوم کیومرث پوراحمد با نــام »پرونده 
باز اســت« حضور داشــت و  پیش تر هم در 
فیلم »تیغ و ترمه« این فیلمساز بازی کرده 
بود، در گفت وگویی با ایســنا با ابراز تاسف و 
تأثر بابت فقدان کیومــرث پوراحمد درباره 
مراسم خاکســپاری این کارگردان و طرح 
برخی اظهارنظرها و دو دستگی ها در فضای 

مجازی نکاتی را بیان کرد.
بازغی با تاکید براینکه »پرداخت درستی از 
شخصیت آقای پوراحمد در جامعه صورت 
نگرفته« گفت: ایشــان هر تصمیمی گرفته 
باشــند حتما دلایلــی فراتــر از چیزهایی 
داشــتند که در ایــن چند روز گفته شــده 
اســت. من باور دارم که آقای پوراحمد پر از 
امیــد و زندگی بود اما همان طــور که آقای 
عســگرپور )مدیرعامل خانــه هنرمندان 
ایران و رییس هیأت مدیره خانه ســینما( 
در صحبت های روز گذشته خود در مراسم 
خاکسپاری مطرح کرد، نکته مهم این است 
که ما از یکدیگر مراقبــت نمی کنیم. در این 
ســال هایی که آقای پوراحمد فیلم ساخت 
خیلی دچار بی مهری شد و باید پرسید مگر 
قرار است تمام فیلم هایی که در این مملکت 
ساخته می شــود کمدی و پرفروش باشد؟ 

چرا توجه نشــد که ایشــان دیدگاه نقادانه 
اجتماعی خود را دارد؟

وی با اشــاره به برخی واکنش هــا در طول 
جشــنواره های فجر نســبت به فیلم های 
اخیر کیومرث پوراحمــد اضافه کرد: »تیغ 
و ترمه« اولین فیلمی بود که من برایشــان 
بازی کــردم. یادم می آید منتقدها بســیار 
بی رحمانــه فیلم را هــو کردند و از ســالن 
بیرون رفتند. همین ها باعث دل شکستگی 
می شــود، در صورتی که آقــای پوراحمد 
فیلم های مهمی در سینما ساخته بود. فیلم 
»پرونده باز است« را هم در شرایطی سخت 
و در همین چند ماه گذشــته که اتفاق هایی 
گریبان کشور را گرفت ســاختیم. ما در آن 
روزها از آقای پوراحمد خواستیم که فیلم را 
تمام کند، در حالی که بیشترین سکانس ها 
در کانون اصلاح و تربیت مانده بود و ما را به 
ســختی راه دادند. بعد که فیلم به جشنواره 
فجر آمد، باز هم همان ماجراها تکرار شــد؛ 
منتها این بار یکسری دوستان در گوشه ای 
نشســتند و جشــنواره را تحریم کردند و با 
اظهارنظرهایشان که چه کسی به جشنواره 
می رود و چه کســی نمی رود، فشار زیادی 
را وارد کردنــد. این هــا در حالی اســت که 
فیلمســاز باید کار خود را بکند و  فیلمش را 
بســازد و من از مردم هم به خاطر فشارهای 
ســنگین اجتماعی بر هنرمنــدان دلگیرم. 
یک هنرمند باید حــرف خود را با فیلمی که 
می ســازد یا نقشــی که بازی می کند، بیان 
کند و اینکه به طور مســتقیم شــعاری را 
نمی دهند، دلیل بر این نیســت که همراه با 

مردم نباشند.

بازیگر فیلم های »دوئل« و »اســرافیل« با 
بیان اینکه خودش شــخصا با همین مقوله 
بسیار زیاد برخورد کرده اســت، ادامه داد: 
من ۳۰ ســال اســت که در تلویزیــون کار 
می کنم و کار خود را از اینجا شروع کردم اما 
الان هر کســی که در تلویزیون کار می کند، 
منتسب به یک بخش از جامعه می شود و هر 
کسی هم که کار نمی کند، منتسب به بخش 
و جریانی دیگر می شــود. در صورتی که ما 
همه در کنار هم زندگی می کنیم و هر فردی 
در جای خــود کارش را انجام می دهد، مهم 
این اســت که بدانیم دغدغه های اجتماعی 
مردم کجاســت، چون در نهایــت هنرمند 
بدون مردم و مخاطب اصلًا هنرمند نیست. 

او افزود: متاســفانه این خط کشی ها حتی 
در ماجــرای مربوط به آقــای پوراحمد هم 
اتفاق افتاد و ما که درباره دموکراسی حرف 
می زنیم، هنوز تمرین اجتماعی دموکراسی 
را بلد نیستیم و اجازه نمی دهیم هر شخصی 
اظهارنظــر خــود را مطرح کند. شــاید در 
بخشی از این صحبت ها با هم موافق باشیم، 

شاید هم موافق نباشیم. 
وی گفت: البته در ایــن اظهارنظرها گاهی 
از انصاف هم دور می شــویم و یک فیلمساز 
باســابقه را دارای نگاهی کهنه می دانیم، در 
حالی که کیومرث پوراحمد در هفتادوچند 
ســالگی فیلمی مثل »پرونده باز است« را 
می سازد که حرف آن بخشش یک نوجوان 
در حال اعدام است. مســئله نوجوان ها هم 
کاملا بــه روز و با دغدغه ای جهانی اســت و 
فیلمســاز تلاش می کند جامعــه ی خود را 
به سمت تعالی ســوق دهد اما متاسفانه در 

سخنرانی های مراســم خاکسپاری بیشتر 
از »قصه های مجید« یاد شــد که نوشته ی 
ارزشــمند آقای هوشــنگ مرادی کرمانی 
اســت و گویی آقای پوراحمد فقط آن را به 
تصویر درآورده بود. جای پرســش است که 
در این صحبت ها لایه های درونی شخصیت 
کیومــرث پوراحمد کجا رفــت؟ چرا هیچ 
کسی نگفت که کیومرث پوراحمد چطور به 
این نقطه و به این دوران رســید؟ این بسیار 

غم انگیز است.
بازغی یادآوری کرد:  هر کــدام از فیلم های 
این کارگردان براساس دغدغه ای شخصی یا 
اجتماعی ساخته شده؛ »شب یلدا« را زمانی 
ساخت که در تنهایی شخصی به سرمی برد. 
»تیغ و ترمه« را وقتی ســاخت که احساس 
می کرد دغدغه هــای اجتماعی یک دختر 

جوان به چه شــکلی بروز می کند. »پرونده 
باز است« را در روزهایی ساخت که صحبت 
از اعدام خیلی زیاد مطرح بــود. در واقع هر 
کدام تجلی شــخصیت ایشــان بود و نشان 
می دهد که آقای پوراحمد سرشــار از امید 
و زندگی بود اما ما مردم از او مراقبت نکردیم. 
این فضای مجازی و اظهارنظرهای مردم از 
یک جهت هم خوب اســت و از جهتی دیگر 
بد چون عده ای به راحتی مرگ یک هنرمند 
را در این ســطح، بی اهمیت جلوه می دهند 
و معتقدنــد همــه می میرنــد؛ در صورتی 
که نباید نگاهی ســطحی به چنین اتفاقی 
داشت. بنابراین از رســانه ها نیز می خواهم 
که با نگاهــی متفاوت تر از آنچــه در فضای 
مجازی می بینیم به شــخصیت منتقدانه و 

روانشناسانه کیومرث پوراحمد بپردازند.



 مجبورم به پینگ پنگ ادامه دهم

نوشاد عالمیان: ورزش برای کسی مهم نیست!
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میدان

 فدراســیون جهانی بوکس، جوایز دلاری چشم گیری 
را برای مدال آوران رقابت هــای قهرمانی جهان در نظر 
گرفته است. بیســت و دومین دوره مســابقات بوکس 
قهرمانی بزرگسالان جهان، ۱۱ تا ۲۴ اردیبهشت ماه به 
میزبانی تاشکند پایتخت ازبکستان برگزار می شود که 
۱۰۴ کشور برای حضور در این رویداد ثبت نام کرده اند.

پس از اینکه اخباری مبنی بر کناره گذاشــته شــدن 
بوکس از المپیک مخابره شد و حتی کمیته بین المللی 
المپیک نیز مواضع ســختی مقابل این رشــته گرفت، 
اکنون فدراســیون جهانی بوکس برای اثبات جایگاه 

والای این رشته دست به اقدام جالبی زده است.
بر این اســاس و با اعــلام فدراســیون جهانی بوکس، 

مدال آوران مســابقات جهانی ازبکستان جوایز دلاری 
ســنگینی دریافت می کنند. برندگان مــدال طلا در 
هر وزن صاحــب ۲۰۰ هزار دلار جایزه خواهند شــد. 
مدال نقره ۱۰۰ هــزار دلار و برندگان مــدال برنز نیز 
۵۰ هزار دلار جایــزه دریافت می کنند کــه بی تردید 
برای یک رشــته انفــرادی آماتور، رقم چشــم گیری 

محسوب می شــود.تیم ملی ایران نیز در این مسابقات 
حضور می یابد. در حالی که قرار اســت روز سه شــنبه 
هفته جاری ترکیب تیم اعزامی اعلام شــود اما شنیده 
می شود بین ۳ تا ۵ بوکســور راهی ازبکستان خواهند 
شد. تاکنون اعزام، دانیال شه بخش، شاهین موسوی و 

میثم قشلاقی قطعی است.

بوکس

خریدار  نفــر اول تنیــس روی  میز ایران 
در مورد فراز و نشیب هایی که در سال های 
اخیر داشــت، صحبت کرد و گفت: ورزش 
ایران در شرایط خوبی نیســت و نمی تواند 

خیلی  خوب به ورزشکاران خدمات بدهد.
نوشــاد عالمیان درباره  افت و خیزهایی که 
در سال های اخیر در مســابقات مختلف و 
رنکینگ جهانی داشت، بیان کرد: رنکینگ 
فدراسیون جهانی تفاوت هایی را با قبل دارد 
و هر هفته رنکینگ اعلام می شــود. طبیعی 
است که جایگاه بازیکنان بالا و پایین شود. 
بازیکنان کشورهای دیگر در همه مسابقات 
شرکت می کنند اما شرایط ایران به گونه ای 
اســت که ما نمی توانیم همه مســابقات را 
شــرکت کنیم و این فراز و نشیب، طبیعی 
اســت. با این حال بازیکنان ایــران در اکثر 
مســابقات خوب بودند و امتیــاز گرفتند. 
به خاطر شرایط دســتم در چهار، پنج سال 
اخیر افت داشــتم اما سالی که گذشت برای 
من ســال خیلی خوبی بود. تمرینات آقای 
لطف الله نسبی، پدرم و همچنین حضور در 
لیگ فرانســه کمک کرد تا اعتماد به نفس 

قبل را پیدا کنم.

 به خاطر دستم با یک سبک نامتعارف 
پینگ پنگ بازی می کنم

عالمیان در پاسخ به این پرسش که دستش 
نیاز به درمان جدی دارد یــا باید با آن مدارا 
کند؟ گفت: دســت من بیماری نادری دارد 
که از هــر ۱۰۰۰ نفر، یک نفر بــه آن مبتلا 
می شــود و هر کســی دچار ایــن بیماری 
می شود، پینگ پنگ را کنار می گذارد چون 
دســت، کنترل خود را از دســت می دهد و 
حس دســت از بین می رود. یک مدت می 
خواستم راکت را بگیرم، حس می کردم هر 
لحظه راکت از دستم رها می شود. از این رو 
تمرین کردم و سبک و استایل خاص خودم 
را پیدا کردم و ســبکی که الان بــا آن بازی 

می کنم، در پینگ پنگ نامتعارف است.

 حریفانم مقابل من سورپرایز می شوند
ملی پــوش تنیس روی میز ایــران در مورد 
اینکه به نظر می رسد سبک جدید بازی اش 
این مزیــت را داشــته که بازیکنــان دیگر 
نتوانند مثــل قبل نحوه بــازی اش را آنالیز 
کنند، تصریح کرد: بلــه! دقیقا همین طور 
است. برای بازیکنان یک سبک ناآشناست 
و از این رو کمی دچار مشــکل می شــوند. 
کســانی که با من بازی نکرده اند، سورپرایز 
می شــوند و نمی توانند بازی خود خودشان 

را ارائه کنند.

 می توانم جزو 20 نفر اول رنکینگ 
جهان باشم

او در پاسخ به این پرسش که چه جایگاهی را 
در رنکینگ فدراسیون جهانی مدنظر دارد؟ 
گفت: الان جایگاه خوبی در رنکینگ جهانی 
)۵۴ دنیــا( دارم اما باید تــلاش کنم که در 
تمام مســابقات حضور داشــته باشم. اگر 

همین روند را حفظ کنم، می توانم از طریق 
رنکینگ، ســهمیه المپیک بگیرم و خودم 
فکر می کنم که می توانم جــزو ۲۰ نفر اول 
رنکینگ جهان هم قرار بگیرم و حتی شاید 

بتوانم بالاتر از آن هم بروم.

 صرفا دنبال حضور در المپیک نیستم
عالمیان در پاســخ بــه این پرســش که از 
صحبت هایش مشــخص اســت که برای 
المپیک پاریــس برنامه دارد و آیــا برنامه 
جدی دارد که بعد از المپیــک لندن و ریو، 
سومین المپیکش را هم تجربه کند؟ تاکید 
کرد: صرفا دنبال تجربه در المپیک نیســتم 
و دنبال این هســتم که نتیجه خوبی بگیرم 

و بازی های خوبی در المپیک انجام دهم.

 قراردادها قبلا در ایران خوب بود
او در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه 
فکر می کند، این چند ســالی کــه در لیگ 
فرانسه بازی می کند چقدر به ارتقای سطح 
کیفی او کمک کرده اســت و چرا در ســن 
پایین به اروپا نرفــت؟ گفت: مطمئنا کمک 
کرده که سطح کیفی من افزایش پیدا کند 
و پیشرفت داشته باشم. اکثر بازیکنان خوب 
دنیا در لیگ فرانســه بازی می کنند و ما هم 
هر هفته با آنها رقابت داریم و در پیشــرفت 
ما خیلی تاثیرگذار بوده اســت. دلیل اینکه 
چرا زودتر و ســن پایین تر در لیگ اروپایی 
بازی نکــردم، بحث مالی اســت. ما قبلا در 
ایران قراردادهای خیلی خوبی داشــتیم و 
پول ایران قوی تر بود. اگر قراردادهای ما به 
همان خوبی باقی می ماند، مطمئنا بازیکنان 
ایرانی که در لیگ هــای اروپایی دارند بازی 
می کنند، به ایران برمی گشــتند. وضعیت 
قراردادها در ایران ما را مجبــور کرد که به 
لیگ اروپایی بیاییم. من قبلا هم از تیم دوم 
بوندسلیگای آلمان پیشــنهاد داشتم اما به 
خاطر شرایط مالی ترجیح دادم که در ایران 

بمانم.

 تیم خوبی برای بازی های آسیایی داریم
عالمیــان در مــورد در پیــش بــودن 
بازی های آســیایی هانگژو و امــکان تکرار 
شگفتی سازی دوره قبل)کسب مدال برنز( 
تصریح کرد: کار خیلی ســخت است چون 
تمام بازیکنان خوب تنیس روی میز جهان 
در آسیا هســتند و این مشــکل همیشگی 
ماســت. با این حال تیم خیلی خوبی داریم 
و تمام بازیکنان ما شــرایط خوبــی دارند. 
امیدواریــم کــه بتوانیم در بخــش تیمی 
بازی های آســیایی هانگژو هم اتفاق خوبی 
را رقم بزنیم. همچنین ما به دنبال کســب 
سهمیه تیمی المپیک پاریس هم هستیم. 
در بخــش انفرادی بازی های آســیایی هم 

دنبال این هستم که دوباره مدال بگیرم.

 باید تا المپیک از ما نگهداری شود
نفــر اول پینگ پنــگ ایــران در رنکینگ 
جهانی در پاســخ به این پرســش که کسب 
ســهمیه تیمی المپیک چقدر بــرای ایران 
قابل دســترس اســت؟ بیان کرد: تیم ایران 
جزو تیم های خوب اســت اما باید به ما توجه 
شود و به مســابقات اعزام شــویم. آنطور که 
باید هزینه نمی شــود و خودمان هم از جیب 
هزینه می کنیم و به مسابقات می رویم. برای 
کســب ســهمیه تیمی المپیک باید توجه 
ویژه ای شود و تا المپیک از این تیم نگهداری 
شود در این شرایط ما شانس این را داریم که 

بتوانیم سهمیه المپیک را بگیریم.

 فدراسیون پینگ پنگ حداقل
 1۶ میلیارد تومان بودجه می خواهد

او در پاسخ به این پرســش که این توجه را 
از سمت وزارت ورزش می خواهد یا کمیته 
ملی المپیک یــا خود فدراســیون؟ گفت: 
هر ســه باید با هم همــکاری کنند. وظیفه 
فدراسیون این است که به ورزشکاران توجه 
کند اما وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
بایــد در این راه به فدراســیون کمک کنند 

چون فدراسیون هم بودجه محدودی دارد. 
بودجه فدراسیون ما خیلی کم است. وزارت 
ورزش و کمیته ملــی المپیک باید بودجه را 
افزایش دهند. فکر می کنم فدراســیون در 
سال حداقل ۱۵ تا ۱۶ میلیارد تومان بودجه 
نیاز دارد و الان بودجه فدراسیون نصف این 

مبلغ هم نیست.

 ورزش ایران دیگر برای کسی مهم نیست
عالمیان در پاسخ به این پرسش که در سال 
بازی های آسیایی و کسب سهمیه المپیک 
چه انتظــاری از مســئولان دارد؟ تصریح 
کرد: مگر فایده ای دارد کــه بگویم؟ خیلی 
این حرف را زده ایم و تکراری شده است اما 
مگر برای کسی مهم است؟ من فکر می کنم 
ورزش ایران دیگر برای کســی مهم نیست. 
الان اگر مــن بگویم به چه چیــزی احتیاج 
داریــم، مگر فراهــم می کنند؟ ۲۰ ســال 
پینگ پنگ بازی می کنم و در این ســال ها 
ندیده ام آنطور که باید به ما رسیدگی شود. 
دســت من دچار مشــکل شــد مگر کسی 
پرســید که چه اتفاقی برای مــن افتاده و 
به چه چیــزی احتیاج دارم؟ هیچ کســی 

پیگیری نکرد و خودم پیگیر بودم.

 در پینگ پنگ، سن و سال مطرح نیست
او در مورد علت شکست مقابل یک بازیکن 
کم ســن در مســابقات بین المللی، گفت: 
بازیکن ســنگاپور واقعا خوب است از طرفی 
در پینگ پنگ سن و سال مطرح نیست ودر 
رنکینگ ۲۰ تا ۳۰ جهان از بازیکن ۱۶ ساله 
داریم تا ۴۰ ســاله. در حال حاضر شــرایط 
به گونه ای شــده که از نفر اول تــا نفر ۱۰۰ 
رنکینگ جهان، تقریبا همه در یک ســطح 

بازی می کنند.
عالمیان ادامه داد: از طرفی باید این را هم در 
نظر بگیریم که همه کشــورها دارند کار می 
کنند و هزینه می کنند. مــا باید واقع بینانه 
نگاه کنیم و در شرایط خوبی نیستیم و نمی 

توانیم خیلی خوب به ورزشــکاران خدمات 
بدهیم. باید آرامش خاطری به ورزشکاران 
داده شــود اما این آرامش خاطر را نداریم و 
دائم ذهن ما درگیر اســت. آنطور که باید و 
شــاید به ورزشکاران رســیدگی نمی شود 
و اگر شــرایط رســیدگی و اعزام هــا مانند 
کشورهای دیگر بود، ایران هم می توانست 
بازیکنان بســیار خوبی را بــه پینگ پنگ 
جهان معرفی کند. الان کشــورهای سطح 
اول دنیا دارند این کار را انجام می دهند و به 
طور دائم بازیکنان جدیدی را به پینگ پنگ 
جهان معرفــی می کنند. از ماه ســپتامبر 
امتیازها برای المپیک محاســبه می شود و 
ما نیاز داریم که در هر مسابقه شرکت کنیم.

 پینگ پنگ شغلم است و مجبورم آن 
را ادامه دهم

نفــر اول پینگ پنــگ ایران در مورد ســقف 
آرزوهایش که بعد از آن تصمیم به خداحافظی 
بگیرد، گفت: فعلا دارم بــازی می کنم و هیچ 
موقع بــرای خودم هدف گــذاری نکرده ام که 
اگر به آن رسیدم، کنار بروم. به کنار گذاشتن 
پینگ پنگ فکر نکردم چون آن را دوست دارم، 
رشــته مورد علاقه و شغل من اســت. من در 
ایران حتی بیمه هم نیستم و آینده ای ندارم و 

مجبورم فعلا پینگ پنگ را ادامه دهم.

 نیما نیاز دارد در مسابقات 
بیشتری باشد

او در مــورد دلیل افــت نیما بــرادرش در 
رنکینــگ جهانی تاکید کرد: شــرایط نیما 
در حال حاضر خوب است و نیما هم همین 
مساله را دارد که در مسابقات زیادی شرکت 
نکرده اســت. اگر در سال حدود ۱۵ مسابقه 
است، نیما شــاید در پنج، شــش مسابقه 
حضور داشــته اســت. نیاز دارد مسابقات 
بیشــتری را شــرکت کند و اگر در دو، سه 
مســابقه، نتیجه خوبی بگیرد، می تواند به 

رنکینگ قبل برگردد.

 من و نیما در دونفره خوب شده ایم
عالمیان در مورد در پیش بودن مســابقات 
قهرمانی جهــان آفریقای جنوبی و گرفتن 
نتیجه ایــده ال گفت: مســابقات جهانی را 
هم در پیش داریم و واقعا کار سختی است. 
نمی توانم دقیق بگویم که نتیجه ایده آل چه 
چیزی است اما تلاش می کنیم که بهترین 
نتیجــه و عملکرد را داشــته باشــیم. الان 
وضعیت بچه ها خوب است و ممکن است در 

مسابقات جهانی هر اتفاقی بیفتد.
ملی پوش ایران در پاسخ به این پرسش که او 
و برادرش برای بازی هــای دونفره قهرمانی 
جهان بــه هماهنگی خوبی رســیده اند یا 
خیر؟ تاکید کرد: مــا رنکینگ خیلی خوبی 
داریم واحتمالا می توانیم قرعه خوبی را در 
مسابقات جهانی داشــته باشیم. جدیدا در 
دونفره خیلی خوب شــده ایم و فکر می کنم 
در مســابقات قهرمانــی جهــان بتوانیم 

بازی های خوبی انجام دهیم.

جوایز باورنکردنی برای مسابقات جهانی بوکس

 حقوق لالیگا 2۵0 برابر ایران!

وپا اختلاف فاحش دستمزد داوران ایرانی در مقایسه با ار
خریدار  بررســی حق الزحمه داوران در 
لیگ های معتبــر اروپایی نشــان می دهد 
که داوران انگلیسی و اســپانیایی سالانه به 
صورت میانگیــن، ۱۲۰ و ۲۵۰ برابر داوران 

ایرانی دستمزد می گیرند.
 پارســال و پس از سال ها دســتمزد بسیار 
کم داوران، تحولــی در حق الزحمه داوران 
ایجاد شــد و آن ها برای هر دیدار ۵ میلیون 
تومان دریافت می کنند. البته تعداد داوران 
در فوتبال ایران نســبت به فوتبال روز دنیا و 
به خصوص لیگ های معتبر اروپایی بســیار 
زیاد است که باعث می شود داوران در طول 

فصل بازی های زیادی را قضاوت نکنند.
در حالــی دســتمزد داوران ایرانی برای هر 
بازی کمتر از ۱۰ یورو است که در لیگ برتر 
انگلیس، داوران ۱۲۰ برابــر داوران ایرانی 
حق الزحمه می گیرند که در نوع خود بسیار 
عجیب و قابل بحث است. در بین لیگ های 
معتبر اروپایی، بیشــترین دســتمزد برای 
داوران اسپانیایی اســت که برای هر بازی، 
مبلغی حدود ۴۲۰۰ یورو دریافت می کنند.

مقایســه آمار دســتمزد داوران ایرانی با ۶ 

لیگ معتبر اروپا به شرح زیر است:

لیگ برتر انگلیس
میانگین قرارداد سالانه: ۱۲۰ هزار یورو

میانگین قرارداد ماهانه: ۳۷۰۰ یورو
حق الزحمه برای هر بازی: ۱۳۰۰ یورو

حق الزحمــه داور VAR برای هــر بازی: 
۱۰۰۰ یورو

حق الزحمه حضور در لیگ قهرمانان: ۷۰۰۰ 
یورو

لالیگا
میانگین قرارداد سالانه: ۲۵۰ هزار یورو

میانگین قرارداد ماهانه: ۱۲ هزار و ۵۰۰ یورو
حق الزحمه برای هر بازی: ۴۲۰۰ یورو

حق الزحمــه داور VAR برای هــر بازی: 
۲۱۰۰ یورو

حق الزحمه حضور در لیگ قهرمانان: ۷۰۰۰ یورو

بوندسلیگا
میانگین قرارداد سالانه: ۱۲۵ هزار یورو

میانگین قرارداد ماهانه: ۱۴ هزار یورو

حق الزحمه برای هر بازی: ۳۶۰۰ یورو
حق الزحمــه داور VAR برای هــر بازی: 

۱۱۰۰ یورو
حق الزحمه حضور در لیگ قهرمانان: ۷۰۰۰ 

یورو

سری آ
میانگین قرارداد سالانه: ۱۴۰ هزار یورو

میانگین قرارداد ماهانه: ۱۵ هزار یورو
حق الزحمه برای هر بازی: ۳۴۰۰ یورو

حق الزحمــه داور VAR برای هــر بازی: 
۱۵۰۰ یورو

حق الزحمه حضور در لیگ قهرمانان: ۷۰۰۰ 
یورو

لیگ برتر پرتغال
میانگین قرارداد سالیانه: ۳۰ هزار یورو

میانگین قرارداد ماهانه: ۱۵۰۰ یورو
حق الزحمه برای هر بازی: ۱۵۰۰ یورو

حق الزحمه داور VAR برای هر بازی: ۴۸۰ 
یورو

حق الزحمه حضــور در لیگ قهرمانان اروپا: 

۷۰۰۰ یورو

لیگ برتر ایران
میانگین قرارداد ســالانه: ۱۰۰۰ یورو )۵۶ 

میلیون تومان/ ۹ یا ۱۰ بازی(
میانگین قــرارداد ماهانــه: ۱۷۸ یورو )۱۰ 

میلیون تومان/ ۲ بازی(

حق الزحمه برای هر بازی: ۹ یورو
حق الزحمه داور VAR برای هر بازی: -

محاســبات لیگ ایران بر اســاس میانگین 
قضاوت داده شده به داوران ایرانی در طول 
فصل جــاری اســت. همچنین محاســبه 
دستمزد داوران ایرانی به یورو با قیمت روز 

صورت گرفته است.

شروع طوفانی کشتی فرنگی ایران در آسیا
 ۵ فینالیست در ۵ وزن

۵ فرنگی کار ایران در روز نخســت رقابت های قهرمانی آسیا با شکست 
رقبای خود راهی دیدار فینال شدند.

در جریان رقابت های ۵ وزن نخســت کشــتی فرنگی قهرمانی ۲۰۲۳ 
آســیا در قزاقســتان، پویا دادمــرز در ۵۵، ایمان محمــدی در ۶۳، 
امین کاویانی نژاد در ۷۷، ناصر علیــزاده در ۸۷ و امین  میرزازاده در وزن 

۱۳۰ کیلوگرم با شکست تمامی رقبای خود راهی فینال شدند. 
در وزن ۵۵ کیلوگرم، پویا دادمرز پس از اســتراحت در دور نخست، در 
دور دوم و در مرحله یک چهارم نهایی  با نتیجه ۸ بر صفر تایگاه اونیشی 
از ژاپن را مغلوب کرد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. وی در این مرحله 
به با نتیجه ۸ بر ۱ از سد اختیار بوتیروف از ازبکستان گذشت و به دیدار 
فینال راه یافت. دادمرز هم برای کســب مدال طلا بــه مصاف روپین از 

هند می رود.
در وزن ۶۳ کیلوگرم ایمان محمدی، پس از اســتراحت در دور اول، در 
دور دوم و در مرحله یک چهارم نهایی با نتیجه ۹ بر صفر نیراج از هند را 
مغلوب کرد و به مرحله نیمه نهایی راه یافــت. وی در این مرحله مقابل 
جین ســئوب ســونگ از کره جنوبی با نتیجه ۹ بر صفر پیروز شد و به 

دیدار فینال راه یافت. 
در وزن ۷۷ کیلوگــرم امین کاویانی نژاد، در دور نخســت با نتیجه ۳ بر 
۱ ســاجان از هند را مغلوب کرد. وی در دور بعد و در مرحله یک چهارم 
نهایی با نتیجه ۱ بر ۱ ریــو لیو از چین را مغلوب کــرد و به مرحله نیمه 
نهایی راه یافت. وی در این مرحله با نتیجه ۳ بر ۱ از سد دمیو ژاداریف از 

قزاقستان گذشت و به دیدار فینال راه یافت. 
در وزن ۸۷ کیلوگرم ناصر علیزاده پس از اســتراحت در دور اول، در دور 
دوم و در مرحله یک چهارم نهایی با نتیجه ۱ بر ۱ ماساتو سومی از ژاپن را 
مغلوب کرد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. وی در این مرحله با نتیجه 
۷ بر ۲ سونیل کومار از هند را از پیش رو برداشــت و راهی دیدار فینال 
شــد. علیزاده در دیدار پایانی با نورسلطان تورســینوف از قرقیزستان 
کشتی می گیرد.در وزن ۱۳۰ کیلوگرم امین میرزازده پس از استراحت 
در دور نخســت، در دور دوم و در مرحله یک چهارم نهایی با نتیجه ۹ بر 
صفر رومن کیم از قرقیزســتان را مغلوب کرد و بــه مرحله نیمه نهایی 
راه یافت. وی در این مرحله بــا نتیجه ۹ بر صفر تموربک نســیم اف از 

ازبکستان را شکست داد و به دیدار فینال راه یافت. 
هدایت تیم ایران را حســن رنگــرز برعهده دارد که پس از مســابقات 

جهانی ۲۰۲۲ بلگراد جانشین محمد بنا شده است.

آمار سرخپوشان مقابل قوی سپید
 همه چیز پرسپولیس برای سایه به سایه 

شدن با صدر
تیم فوتبال پرســپولیس با ســه امتیاز خانگی و به لطف باخت سپاهان 

حداقل اختلاف را با صدر جدول پیدا کرد.
 پیروزی پر گل پرســپولیس مقابل ملوان بندر انزلی با شکست سپاهان 
اصفهان مقابل تراکتور در تبریز همراه شــد تا رقابت در بالای جدول به 
اوج حساسیت خود برسد. سرخپوشــان پایتخت با سه گل قوی سپید 
انزلی را بدرقــه کرد تا با ۵۱ امتیــاز تفاضل یک امتیازی با ســپاهان و 

استقلال داشته باشد.

پرسپولیس در حالی به پیروزی رسید که آمار این دیدار نشان از برتری 
مطلق شــاگردان یحیی گل محمدی داشت. سرخ ها هر بار اراده کردند 
توانستند با استفاده از جناحین به دروازه ملوان برسند. ۲۵ درصد دیگر 
از حملات پرســپولیس نیز به حرکت عمقی مهدی ترابی و ســروش 
رفیعی ارتباط داشت تا این تیم پس از دیدار با تراکتور در تبریز در هفته 

بیست و دوم باز هم بتواند سه گل در یک بازی بزند.
طبق آمار ســایت متریکا پرســپولیس در این دیدار ۲۰ بــار اقدام به 
شوت زنی کرد که ۹ شــوت آنها در چارچوب دروازه بود. مالکیت توپ 
۶۲ درصدی پرسپولیس نیز باعث شــد تا نبض میدان به طور کامل در 
اختیار هافبک های پرســپولیس قرار بگیرد که میــزان حرکات آنها به 

عمق دفاع حریف بیشتر از بازی در عرض بود.
تعداد پاس های پرســپولیس نیز ۶۱۸ مرتبه بود که دقت ۸۵ درصدی 
داشــت. همین موضوع باعث شــد تا ایمان صادقی گلر ملوان بیش از 
هشت بار واکنش موفق داشته باشد.عملکرد ایده آل پرسپولیس سبب 
شــد تا منتقدان گل محمدی دیگر نتوانند بهانه ای بتراشند و این تیم 
منتظر لغزشــی دیگر از دو مدعی دیگر باشد تا جای سپاهان و استقلال 
را بگیرد. شاید پرسپولیس در پنج بازی بعدی خود نیازمند شبیه سازی 
دیدار با ملوان باشد تا علاوه بر کنترل میدان بتواند موقعیت های گلزنی 

زیادی را روی دروازه حریفان ایجاد کند.
برنامه پنج بازی باقیمانده پرسپولیس در فصل جاری لیگ برتر به شرح 

زیر است: * مس کرمان - پرسپولیس  * پرسپولیس - استقلال
* پیکان - پرسپولیس * پرسپولیس- گل گهرسیرجان

* نساجی مازندران - پرسپولیس

ماجدی: 
 مربیان تیم امید باید هرچه سریع تر 

مشخص شوند
 عضو هیئت رئیســه فدراســیون فوتبال ایران گفت: تیــم امید فقط 
فیفادی ها می تواند تمریناتــش را برگزار کند،مربیــان تیم امید باید 
هرچه سریعتر مشخص شــوند تا تمرینات در سریع ترین زمان ممکن 
اســتارت بخورد.میرشــاد ماجدی در گفتگویی با اشــاره به انتخاب 
ســرمربی تیم امید ایران اظهار داشــت: در نشســت هیئت رئیســه 
فدراسیون فوتبال صحبت های زیادی درباره تیم امید ایران انجام شد، 
همه اعضا این عقیده را داشــتند هر چه ســریعتر تکلیف سرمربی تیم 
امید مشخص شــود.وی افزود: اینکه زمان در حال از دست رفتن است 
نکته کاملا درستی است، تیم امید فقط فیفادی ها می تواند تمریناتش 
را برگزار کند. مربیان تیم امید باید هرچه ســریعتر مشــخص شوند تا 

تمرینات در سریع ترین زمان ممکن استارت بخورد.
عضو هیئت رئیســه ســازمان لیگ فوتبال ایران درباره حضور رحمان 
رضایی در کادرفنی تیم بزرگســالان خاطرنشــان کــرد: من اطلاعی 
ندارم، طبق اساسنامه انتخاب ســرمربی با پیشنهاد رئیس فدراسیون 

و تصویب اعضای هیات رئیسه است.

آگهی مفقودی
برگ سبز وسند سواری پژو ۴۰۵مدل ۱۳۹۰رنگ خاکستری متالیک به شماره 
موتور ۱2۴۹۰۰8۵8۱۰وشاسی NAAM۱۱CAXBK۴۳۴277وشهربانی 
ایران 2۵_۱۱7ل۳۹به نام احمد ســلیمانی مفقود واز درجه اعتبار ســاقط 

میباشد.
يزد



اهــواز - محمد مجــدم   اســتاندار 
خوزســتان گفت: رســانه های اینترنتی 
خودشــان را به قانــون مقید کننــد و به 

همدیگر حسن ظن داشته باشید .
علی اکبر حسینی محراب اظهار کرد: یکی 
از مبانی احــکام ما در شــیعه ، عمل یعنی 
سیره معصوم اســت و به عملشان به عنوان 
یک حجت نگاه می کنیم انشــالله شما هم 
در کار و زندگی تان کریمانه برخورد کنید 
.وی با بیان اینکه شب قدر قلب ماه مبارک 
رمضان اســت تصریح کرد: بایــد قدر لیله 
القدر را بدانیم؛ یک شبی که به اندازه هزار 
ماه است و این را می توانیم درک کنیم که 
تمام عمر ما در این یک شــب قدر می تواند 
یک عمر آسمانی و از جنسی باشد که ما را 
رستگار کند، رســتگاری را باید از شب قدر 

به دست آورد .
به گفته وی؛ شــب قدر ترمیم گذشته ها و 

حرکت به ســوی آینده اســت یعنی اینده 
را باید از پــروردگار عالم بــرای خودمان 

بگیریم.
استاندار خوزســتان گفت: روزه در رمضان 
صعود روحانی انسان اســت و شما با روزه 
گرفتن روحیه مقاومــت را در مقابل هوس 
بدســت مــی آورد که بایــد ایــن را برای 

خودتان ایجاد کنید .
حســینی محــراب با اشــاره بــه اینکه 
هــر کاری باید بــرای خدا انجــام بگیرد 
خاطرنشــان کــرد: مــا همــه فضایل و 
ظرفیت ها را برای رشد و پیشرفت داریم 
اما کار سخت است، یکســری جریان ها 
یا افرادی هســتند که در خیلی امور مانع 
می شــوند و باید این موانع را با همدلی، 

همفکری و تشکیل اتاق فکر حل کرد.
وی افزود: افرادی که می توانند ســکان 
کار را در اختیــار بگیرند باید شــناخته 

شــوند، البتــه جذب جــوان هــا از راه 
اســتخدام امــکان پذیــر اســت که هر 
دســتگاه دولتی ظرفیت و سلسله مراتب 
خود را دارد ؛از آنجایی که مــا اکنون به 
دنبال اشتغال و تولید هستیم و به انرژی 
های جوان نیاز داریم ســعی می کنیم با 
شــناخت این افرادی که واقعا می توانند 
کارهای بــزرگ انجام دهنــد اعم از دانش 
بنیان ها، مشاوران جوان و .. روابط متقابل، 
ســه جانبه و چندجانبه با مدیران، اصحاب 
رسانه و نخبگان دانشــگاهی ایجاد کنیم تا 

این مسئله حل شود.
استاندار خوزســتان با بیان اینکه رسانه ها 
در طراز انقلاب اسلامی باشند عنوان کرد: 
الگوهای طراز انقلاب اسلامی وجود دارد و 
شــما بایدهایی را که می تواند شما را به آن 

نقطه برساند برای خود ملکه کنید.
حســین محراب اظهار کرد: نقد، نظارت، 

اطلاع رســانی، تبادل آرا و افکار در جامعه 
بصورت صادقانه و شــفاف باشــد؛ انتقاد 
منطقــی ، واقــع بینانه و پرهیــز از دروغ، 

تهمت و دشنام داشته باشید.
وی اضافــه کرد: رســانه هــای اینترنتی 
خودشــان را به قانــون مقید کننــد و به 

همدیگر حسن ظن داشته باشید .

استاندار خوزستان با اشاره به اینکه سرعت 
رسانه در طراز انقلاب اســلامی در استان 
ما کند اســت بیان کرد: کاری کنیم تا این 
سبک کشــور و اســتان را از تعرض رسانه 
ای دشــمنان باز دارد، ما حرکت ها را غیر 
بازدارنده می بینیم و این باید با کمک شما 

اتفاق بیفتد.

کرمانشاه -حسنا فخارزاده  با اعــلام  دبیرخانه ساماندهی و حمایت 
از مشــاغل خانگی وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی، اســتان کرمانشاه 
رتبه سوم کشــوری در جذب تسهیلات مشــاغل خانگی درسال ۱۴۰۱ با 

پرداخت ۱۰۵ میلیارد و ۹۲۲ میلیون تومان را کسب کرد.
 مختار احمدی بــا اعلام این خبر گفت : بر اســاس ابلاغیــه دبیرخانه  
ســاماندهی و حمایت از مشــاغل خانگی مبلــغ ۱۰۳ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیــون تومــان بــرای اســتان کرمانشــاه در ســال ۱۴۰۱ مصوب 
و تخصیــص داد شــد.مدیر کل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان 
کرمانشاه افزود: در ســال ۱۴۰۱ تعداد ۲ هزار و ۲۴ طرح با مبلغ ۱۲۱ 
میلیارد و ۱۳۳ میلیون تومان به ۴ بانک عامل مشــاغل خانگی ارســال 
شــد که از این تعداد ۱هزار و ۸۲۱ طرح به ســه صورت مستقل، تحت 
پوشش و پشــتیبان موفق به جذب ۱۰۵ میلیارد و ۹۲۲ میلیون تومان 

به میزان ۱۰۲ درصد شدند.
وی با بیان اینکه بــا جذب این اعتبــارات زمینه اشــتغال ۲ هزار و ۲۶۳ 
فرصت شــغلی در اســتان فراهم شــد، افزود:از فرصت های شغلی ایجاد 
شــده تعداد ۱۷۹۱ نفر به صورت طرح های مســتقل، ۴۱۳ نفر به صورت 
افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی کمیته امداد و بهزیستی و ۵۹ نفر به 

صورت طرح پشتیبان بوده است.
مختار احمدی ادامه داد: بانک توســعه تعاون با جذب ۳۹ میلیارد و ۲۹۵ 
میلیارد تومان، بانک رفــاه کارگران با جذب ۳۶ میلیــارد و ۲۹۲میلیون 
تومان،  بانک کشاورزی با جذب ۱۹ میلیارد و ۴۵۰ میلیون تومان و پست 

بانک ۱۰ میلیارد و ۸۸۵ میلیارد تومان جذب نموده اند.
وی ادامه داد: با اعلام دبیرخانه ســاماندهی و حمایت از مشــاغل خانگی 
مســتقر در وزارت تعاون کار و رفــاه اجتماعی با همکاری دســتگاه های 
اجرایــی و بانک های عامــل و تلاش همــکاران دبیرخانه ســاماندهی و 
حمایت از مشاغل خانگی اســتان با جذب بیش از صد درصدی اعتبارات 

رتبه سوم کشوری را کسب نموده است.
مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی اســتان کرمانشاه اشــتغال را یکی از 
محورهای اساسی و برنامه ریزی اقتصادی کشــور دانست و گفت: توسعه 
کســب و کارهای خرد و خانگی یکی از راه های منطقــی ایجاد و تثبیت 
اشــتغال و از اهداف و اســتراتژی های وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

می باشد.
رئیــس دبیرخانه ســاماندهی و حمایت از مشــاغل خانگــی با اهدای 
لــوح از مختار احمــدی مدیرکل تعــاون کار و رفاه اجتماعی اســتان 
کرمانشــاه به پاس تــلاش و زحمات ارزشــمند و صادقانــه در تحقق 
اهداف و سیاســتهای دولت مردمی در امر اشــتغال و رفع مشــکلات 
فعالان خانگی و کسب رتبه سوم کشــوری در جذب تسهیلات مشاغل 

خانگی در سال ۱۴۰۱ تقدیر نمود.

بوشهر - هادی مینایی پور   مدیرعامل شرکت 
آب وفاضلاب استان بوشهر در تشریح این خبر اظهار 
کرد: ســرانه مصرف آب در برخی از روستاهای استان 
بوشــهر به یک هزار لیتر افزایش یافته اســت که این 
وضعیت زنــگ خطری برای تامین آب شــرب پایدار 

استان است.
ابوالحسن عالی بیان کرد: متاسفانه در برخی از روستاها 
و شهرها آب شرب در بخش های کشاورزی و فضای سبز 
مصرف می شــود که چنین رویکردی تامین آب شرب 

پایدار را با چالش جدی مواجه می کند.
عالی ادامــه داد: رعایــت الگوی مصرف آب شــرب 
موضوع اجتناب ناپذیر است که هم استانی های عزیز 
باید به تحقق این مهم نگاه ویژه داشــته باشــند چرا 
که برای تامین آب شرب اســتان هزینه ها واعتبارات 

گزافی صورت گرفته ومی گیرد.
وی اضافه کــرد: با هــدف رعایت الگــوی مصرف 
برنامه های ویــژه ای برای ترویــج فرهنگ مصرف 
بهینه آب در چارچوب ســرانه های مصوب وزارت 
نیرو مورد توجه شــرکت آبفا اســتان بوشهر برای 

سال جاری قرار گرفته است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان بوشهر 
گفــت: کاهش هدر رفــت آب و کنتــرل آب بدون 
درآمد از دیگر اولویت های شــرکت آب و فاضلاب 
استان بوشــهر برای سال جاری اســت که در این 
راســتا اقدام های متعددی از جمله بهینه ســازی، 
بهبــود مدیریت توزیع آب و رســیدگی ســریع به 
اتفاقات و حــوادث پیرامــون شــبکه آب، کنترل 
مصــارف غیرمجــاز و برخورد بــا انشــعاب های 

غیرمجاز مورد توجه جدی قرار دارد.
وی اظهار کرد: از ابتدای اســتقرار دولت مردمی و با 
احداث و بهره برداری از آب شــیرین کن های متعدد 
در استان بوشــهر ظرفیت تامین آب استان بوشهر به 

میزان ۱۵ درصد افزایش یافته است.
عالی یادآور شد: بتازگی نیز با بهره برداری از ۲ سایت 
آب شیرین کن در دشتستان و بوشهر ظرفیت تامین 
آب شهرستان های شــمالی استان شــامل بوشهر، 
دشتســتان، گناوه و دیلم به میزان ۱۰ درصد افزایش 

پیدا کرده است.

وی افزود: با وجود افزایش ظرفیت تامین آب اســتان 
بوشــهر به دلیل افزایش مصــارف در برخی مناطق 
همچنان اســتان بوشــهر نیاز مبرم به رعایت الگوی 

مصرف آب وجود دارد.
عالی اظهار کرد: راه اندازی و افتتاح آب شیرین کن های 
جدید بدلیل محدودیتهای فنــی انتقال آب ، تاثیری بر 
تامین آب شهرســتان های جنوبی این استان نداشته 
است لذا در همین راســتا از سال گذشــته احداث آب 
شــیرین کن در این مناطق در اولویت هــای راهبردی 

شرکت آبفا استان بوشهر قرار گرفته است.
وی گفت: در همین راســتا در ســال ۱۴۰۱ عملیات 
اجرایی احــداث آب شــیرین کن های اخنــد، دیر، 
عسلویه آغاز شــد و همچنین احداث آب شیرین کن 
در بنک و توســعه ظرفیت آب شــیرین کــن کنگان 
در برنامه های شرکت آبفا اســتان بوشهر برای سال 

جاری قرار گرفته است.
عالی یادآور شــد: بزودی نیز با وارد مدار شــدن آب 
شــیرین کن ســیراف، شهرســتان جم و بخشی از 
شهرســتان کنگان از آب تولیدی این آب شیرین کن 

بهره مند می شوند.
وی عنوان کرد: در استان بوشــهر و بویژه شهرستان 
های جنوبی رعایــت مصرف بهینه آب درخواســت 

اصلی شرکت آبفا از هم استانی ها است.
عالی تصریح کرد: تعدد انشعابات غیر مجاز و مصارف 
غیرمجاز در اســتان و بویژه بعضی از شهرستان های 
جنوبی منجر شــده تا ۲۰ درصد آب شــرب استان از 
این طریق به هــدر رود که با ایــن وضعیت می طلبد 
هم اســتانی ها عزیز به کنترل مصارف اهتمام ورزند 
و شرکت آبفا نیز در این راســتا جمع آوری وبرخورد 
با انشــعابات ومصارف غیر مجاز را در در دســتور کار 

جدی خود قرار داده است.

کرمانشاه

با جذب ۱۰۵ میلیارد تومان اعتبار مشاغل خانگی صورت گرفت؛
ایجاد ۲ هزار و ۲۶۳ فرصت شغلی در استان کرمانشاه

 مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان بوشهر:
است ما  اصلی  اولویت  سال  شعار  تحقق  راستای  در  وری  بهره  ارتقا 

کرمانشاه - حســنا فخارزاده  رییس اداره 
حقوقــی، اداره کل راهداری و حمــل و نقل جاده 
ای استان کرمانشــاه از رســیدگی به ۶۱۲ پرونده 
تخلف بخش حمــل و نقل جاده ای اســتان در ۳۸ 
جلسه کمیسیون ماده ۱۱ و ۱۲ طی ۱۲ ماهه سال 

گذشته خبر داد.
فرزاد مرادی عنوان کرد: کمیسیون هاي ماده ۱۱ و 
۱۲ به منظور کنترل و نظــارت بر عملکرد رانندگان 
و شــرکت های حمل و نقل جاده ای برون شــهری 
و اجرای دقیــق قوانین و مقــررات مربوطه در ارائه 

خدمات مطلوب به هموطنان می باشد.
مرادی اظهار داشــت: طی ۱۲ ماهه ســال گذشته 
۲۰ جلسه مربوط به کمیســیون ماده ۱۱ به عنوان 
مرجع رســیدگی بــه تخلفات راننــدگان فعال در 
بخش حمل و نقــل جاده ای کالا و مســافر و تعداد 
۱۸جلسه مربوط به کمیســیون ماده ۱۲ به عنوان 
مرجع رســیدگی به تخلفات شرکت ها و مؤسسات 
حمل و نقل عمومی جاده ای کالا و مســافر تشکیل 

شده است.
وی گفت: جلســات کمیســیون مــاده ۱۲ برای 
رسیدگی به تخلفات شــرکت ها و مؤسسات حمل 
و نقــل جــاده ای برون شــهری برگزار می شــود 
و بر همین اســاس در ســال گذشــته، ۱۱ جلسه 

کمیسیون ماده ۱۲ در حوزه شــرکت های حمل و 
نقل کالا تشــکیل و به ۱۰۴ پرونده تخلف رسیدگی 
شــده که ۷۲ شرکت جریمه، ۳ شــرکت تذکر، ۲۵ 
شرکت برائت و ۴ شرکت حمل و نقل کالا غیرفعال 

شده است.
مرادی افزود: ۷ جلســه کمیســیون مــاده ۱۲ نیز 
جهت رســیدگی به تخلفات شــرکت های حمل و 
نقل مسافر تشکیل شده است که در این جلسات به 
۵۳ تخلف رانندگان حوزه مسافر رسیدگی و در این 
جلسات ۳۲ شرکت جریمه، ۱ شرکت تذکر کتبی، 
۱ شرکت مســافربری غیرفعال و ۱۹ شرکت رأی بر 

برائت گرفتند.

ســمنان مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای 
ســمنان از وجود افزون بر ۳۱۵۰ ســد فعال در 
بخش های مختلف در ســطح این استان کویری 
خبــر داد و گفت: با توجــه به کمبــود منابع آبی 
در دســترس، مدیریت مصرف در استان ضروری 

است.
محسن عسگری  در دیدار با استاندار سمنان اظهار 
کرد: اســتان ســمنان در مجموع تعداد سه هزار و 
۱۵۵ حلقه چاه فعــال در زمینه های کشــاورزی ، 

شرب ، صنعت ، خدمات و ... دارد.
وی از هوشمندســازی ۷۱ درصــدی ایــن چاه ها 
خبر داد و افزود: در مجموع بالــغ بر دو هزار و ۲۲۷ 
چاه فعال آب اســتان که معــادل ۷۱ درصد چاه ها 

هستند،به کنتور هوشمند مجهز شده اند.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای ســمنان  با بیان 
اینکه در ســال ۱۴۰۱ تعداد ۲۹۳ چاه آب به کنتور 
هوشمند مجهز گردیده اســت ادامه داد: تعداد ۳۲ 
کنتور هوشــمند آب توسط شرکت ســهامی آب 
منطقه ای اســتان در ســال ۱۴۰۱ خریداری شد 
که فرآبند نصب آن در اردیبهشــت ۱۴۰۲ پیگیری 

می شود.
عســگری با اشــاره به اعتبارات حوزه آب در استان 
اظهار کرد:  اعتبار کل طرح های شرکت آب منطقه 

ای استان سمنان بالغ بر ۲۵۰۰ میلیارد ریال است 
که مبلــغ ۱۰۲۹ میلیارد ریــال آن تخصیص یافته 
اســت که ۴۲ درصد از رقم اعتبارات را شــامل می 

شود. 
وی به افزایــش تخصیــص آب در ســد کالپوش 
اشــاره و تصریــح کــرد: افزایش تخصیص ســد 
کالپوش بــه میــزان دو میلیــون مترمکعب و در 
مجموع از ۶ به هشــت میلیون مترمکعب در ســال 
شــامل یک میلیون مترمکعب در ســال تخصیص 
شرب روســتایی و یک میلیون مترمکعب در سال 
تخصیص کشــاورزی برای منطقه کالپوش صورت 

گرفته است.

کرمانشاه سمنان
  طی ۱۲ ماه سال گذشته انجام شد؛

ونده تخلف حمل و نقل جاده ای کرمانشاه رسیدگی به ۶۱۲ پر
مدیرعامل آب منطقه ای استان عنوان کرد؛

وجود 3هزار و 150  سد فعال در  سمنان

استاندار خوزستان :
کنند مقید  قانون  به  را  خود  اینترنتی  های  رسانه 

هجدهمین نمایشگاه قرآن و عترت اصفهان 
افتتاح شد

اصفهان-مریم مومنــی  احمدرضــا طحانیان، مدیــر عامل 
نمایشــگاه بین المللی اصفهان در مراســم افتتاحیه نمایشگاه قرآن و 
عترت گفت: به لطف قرآن کریــم میان تمام نهادها و ســازمان های 
مربوطــه هماهنگــی کاملی صــورت گرفت تــا امــکان برپایی این 
نمایشگاه فراهم شود. در این نمایشــگاه ۲۱۹ مشارکت کننده قرآنی 
گردهم آمده اند که امیدواریم بــا هماهنگی های صورت گرفته جهت 
برگزاری رویدادهای جنبی این نمابشــگاه با محتوی و کیفیت بسیار 

مطلوب میزبان علاقمندان و مردم گرامی باشد.
مدیر عامل نمایشــگاه اصفهان بــا توجه به فعالیت و مشــارکت 
کانون هــای قرآنی در ایــن رویــداد نمایشــگاهی تاکید کرد: 
همچنیــن جــا دارد از تمــام ســازمان ها، نهادهــا، کانون ها و 
مســؤلان فرهنگی و قرآنــی جهت حضــور در این نمایشــگاه 

تشکر و قدردانی نمایم.
دکتر ســید علیرضا مرتضوی، اســتاندار اصفهان در مراسم افتتاحیه 
هجدهمین نمایشــگاه قرآن و عترت گفت: حرکت مناسبی حول این 
نمایشگاه انجام شــد و سنگ بنای بســیار خوبی برای برگزاری سایر 

نمایشگاه های قرآنی در استان اصفهان گذاشته شده است.
 وی با توجــه به برگزاری نمایشــگاه قــرآن و عتــرت و در ارتباط با 
جذب مخاطبان پرشــمارتر افزود: از کانون هــا و انجمن های قرآنی 
خواهشــمندم فعالیت ویژه ای با محوریت اتــاق فکر در جهت جذب 
مخاطبان جدید برای بازدید از این نمایشــگاه انجام بدهند تا شــاهد 

حرکت جدیدی برای جذب مخاطبین در این حوزه باشیم.

وز قدس در لرستان اعلام شد برنامه های ر

خرم آباد-طولابی   رئیس شــورای هماهنگی تبلغات اســلامی 
لرستان برگزاری جلسات تبیینی و روشنگری با موضوع فلسطین در 
صدا و سیما، برپایی نمایشــگاه در خصوص فلسطین و محور مقاومت 
و برگزاری موکب هــای فرهنگی را از برنامه های تدارک دیده شــده 

برای روز قدس در استان اعلام کرد.
حجت الاســلام ســیدلطف الله حیات الغیب، در جلســه هماهنگی 
برگــزاری برنامه های راهپیمایــی روز قدس که با حضور مســئولان 
دســتگاهای اجرایــی و فرهنگی لرســتان برگزار شــد، اظهار کرد: 
برگزاری جلســات تبیینی و روشــنگری با موضوع فلسطین در صدا 
و سیمای اســتان، برپایی نمایشــگاه در خصوص فلســطین و محور 
مقاومت و برگزاری موکب های فرهنگــی از جمله برنامه های تدارک 

دیده شده برای روز قدس در استان است.
وی شــعار محوری روز قدس امســال را »فلســطین، محور وحدت 
جامعه اســلام و قــدس در آســتانه آزادی« اعلام کرد و با اشــاره به 
آمادگی اســتان برای برگزاری هرچه باشکوه تر برنامه های روز قدس، 

از هم استانی ها خواست در راهپیمایی روز قدس شرکت کنند.
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اســلامی لرستان گفت: راهپیمایی 
روز قدس در خرم آباد ساعت ۱۰:۳۰ صبح از میدان شهدا به سمت سه 

راه الشتر و سپس مصلی الغدیر با اقامه نماز جمعه برگزار خواهد شد.

در قالب پویش »هلال رحمت« انجام شد؛
توزیع هزار و 507 بسته معیشتی 

به افراد نیازمند در اردبیل

اردبیل-افســون جبارزاده  مدیرعامل جمعیــت هلال احمر 
اســتان اردبیل از توزیع ۱۵۰۷ بسته معیشــتی در بین نیازمندان در 

قالب پویش »هلال رحمت« خبر داد.
حمید قویدل، مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان اردبیل در جمع 
خبرنگاران با اشــاره به اجرای طرح پویش هــلال رحمت هم زمان با 
اجرای طــرح نوروزی اظهار کــرد: این طرح از ۲۴ اســفند ماه اجرا و 

تعداد خیرین مشارکت کننده در این طرح ۳۹۹ نفر بوده است.
وی گفت: این طرح با هدف نهادینه کردن ســنت حســنه احسان و 
نیکوکاری و داوطلبی در تأمین مایحتاج خانواده های نیازمند و کمک 
به تحکیم بنیان خانواده های کم برخوردار شــهری و روستایی در در 

سطح استان و مناطق ۲۰۲۰ برگزار شد.
قویدل با بیان اینکه در این طرح ۱۵۰۷ بســته معیشــتی تهیه شده 
اســت، خاطر نشــان کرد: از این تعداد ۶۰۲ بســته در محلات طرح 
توســعه و توانمندســازی محلات ۲۰۲۰ )محلات کــم برخوردار( 
خبرداد و گفت: ۹۰۵ بسته نیز در ســایر مناطق استان اردبیل توزیع 

شده است.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر اســتان اردبیل بیــان کرد: ۸۵۸ نفر/

روز از اعضــای داوطلب و کارکنــان این جمعیت در ایــن طرح خدا 
پسندانه مشارکت داشته اند.

وی گفت: ارزش ریالی بسته های معیشــتی توزیع شده در بین افراد 
کم برخوردار و نیازمند ۹۰۲ میلیون و ۳۰ هزار تومان است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 تداوم نقش آفرینی بانک پارسیان
 در رزمایش مواسات با اهدای کمک های مؤمنانه 

به نیازمندان
هم زمــان بــا ولادت امــام حســن مجتبــی )ع( پنج شــنبه ۱۷ 
فروردین مــاه۱۴۰۲ ، بانک پارســیان در راســتای اجــرای رزمایش 
مواســات، نخســتین مرحله کمک های خــود در ســال ۱۴۰۲ را به 

نیازمندان و ایتام اهدا کرد.
محمدحسین هاشمی، مدیرعامل شرکت معین پارسیان با بیان اینکه 
این شــرکت بازوی اجرایی طرح مواســات در بانک پارسیان است، در 
این رابطه اظهار کرد: حسب دســتور مدیرعامل بانک پارسیان، شرکت 
معین پارســیان متولی تهیه اقلام غذایی برای خانواده های نیازمند و 

کودکان و توزیع بسته ها است.
وی ادامه داد: توزیع اقلام غذایی میان نیازمندان در سنوات گذشته نیز 
انجام شده که مدت زمان آن در ایام وفات حضرت خدیجه )س( و ولادت 

کریم اهل بیت امام حسن مجتبی )ع( می باشد.
مدیرعامل شــرکت معین پارســیان بیان کرد: در این دوره نیز تعداد 
۳۰۰ بسته کمک معیشتی شامل برنج، روغن، ماکارونی، حبوبات، تن 
ماهی، قند، شکر، رب، چای و یک بسته شــامل تنقلات برای کودکان 
تهیه شــده که توســط بنیاد خیریه »مادر مهربان« میان خانواده های 

شناسایی شده در اطراف تهران توزیع خواهد شد.
بهرام هنرپرور، مدیر روابط عمومی بانک پارســیان نیــز در این رابطه 
بیان کرد: بانک پارســیان افتخار دارد که هرســاله کمک های مؤمنانه 
خود در ماه مبارک رمضان را در قالب بسته های معیشتی و به مناسبت 
وفات حضرت خدیجه )س( و ولادت امام حســن مجتبی )ع( تهیه و به 

مؤسسات خیریه جهت اهدا به نیازمندان واگذار کند.
وی ادامه داد: بانک پارسیان مســئولیت های اجتماعی خود را در قالب 
موضوعات دیگر ازجمله مدرسه ســازی، احــداث و تجهیز پروژه های 
بیمارســتانی، اهدای نوشــت افزار به دانش آموزان کم بضاعت مناطق 
محروم، حمایــت از انجمن آلزایمــر و جامعه معلولین، مشــارکت در 
پروژه های ملی و عمرانی از قبیل آب رســانی و گازرســانی، نوســازی 
ناوگان تاکســی های فرســوده، ارائه تســهیلات به کســب وکارهای 

آسیب دیده از کرونا و دیگر فعالیت ها پیگیری می کند.
مدیر روابط عمومی بانک پارســیان افزود: همچنین بانک پارســیان 
توانست بر اســاس بند ب تبصره ۱۶ بودجه ۱۴۰۰کشور که بر حمایت 
از افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی بهزیســتی و کمیته امداد امام 
خمینی )ره( در راستای ایفای مســئولیت اجتماعی و عمل به تکالیف 
قانونی تأکید دارد، تحقــق ۱۱۱ درصدی هدف گــذاری در پرداخت 

تسهیلات داشته باشد.

 رشد 114 درصدی شرکت کارگزاری بانک آینده 
در سال 1401

شــرکت کارگزاری بانک آینده در ســال ۱۴۰۱ به رشد ۱۱۴ درصدی 
سود، نسبت به سال قبل دست یافت.

این شــرکت دارای ۲۲ شــعبه فعال بــوده و مدیریت ســه صندوق 
ســرمایه گذاری را بر عهده دارد. تمام شعب بانک آینده به صندوق های 
این شرکت اتصال داشــته و در همین  راستا، گســترش خدمات بازار 
ســرمایه در تمام شــعب بانک نیز از دیگر برنامه های این کارگزاری در 

سال آینده است.
شــرکت کارگزاری بانک آینده با ســهم از بازار یک درصد در مجموع 
معاملات ۴ بورس کشور، رتبه دوازدهم را بین کارگزاران بانکی به خود 

اختصاص داده است.

 چهل و هفتمین مدرسه بانک اقتصادنوین 
در الله آباد تربت جام احداث می شود

مدرسه بانک اقتصادنوین در روستای الله آباد 
از توابع شهرســتان تربت جام واقع در استان 
خراســان رضوی، به عنوان چهل و هفتمین 
مدرسه احداث شده توسط این بانک به زودی 

به بهره برداری خواهد رسید.
به گزارش روابط عمومــی بانک اقتصادنوین، 
این مدرســه ســه کلاســه با ۱۶۵ مترمربع 
زیربنا در زمینی به مســاحت یک هــزار مترمربع تکمیــل و تقدیم به 
آینده ســازان این خطه از ایران عزیز خواهد شــد. گفتنی است، بانک 
اقتصادنوین در راستای ایفای مســئولیتهای اجتماعی خود در جهت 
توسعه زیرساخت های آموزشــی در نقاط کمتر برخوردار، تاکنون ۳۵ 
مدرسه را تکمیل و افتتاح کرده و ۱۲ مدرسه دیگر نیز در دست ساخت 
دارد که از این تعداد هفت مدرسه در اســتان های مرکزی، سیستان و 
بلوچســتان، کرمان، یزد و اصفهان پیش از آغاز سال تحصیلی ۱۴۰۳-

۱۴۰۲ افتتاح خواهند شد و در اختیار نظام آموزش وپرورش کشور قرار 
خواهند گرفت.

رشد 32 درصدی منابع بانک توسعه تعاون
عضو هیات مدیره بانک توســعه تعاون رشد 
منابع بانک توسعه تعاون در پایان سال ۱۴۰۱ 
را همراه با ۳۲ درصد رشــد در مقایسه با سال 

پیشین اعلام نمود.
محمد جعفر ایرانی عضــو هیات مدیره بانک 
توســعه تعاون در دیدار نــوروزی با مدیران 
ســتادی و طی ارتباط ویدئو کنفرانســی با 
مدیران استانی اظهار داشــت: این بانک در پایان سال گذشته رشد ۳۲ 
درصدی منابع و رشــد ۵۰ درصدی مصارف را محقق نموده است که از 

میانگین شبکه بانکی بالاتر بوده است.
وی افزود: این بانک دستاوردهای ارزشــمندی در حوزه های مختلف 
مالی، اعتباری و بانکی به جامعه هدف ارائه داده اســت و ظرفیت های 

بانک برای تداوم و گسترش بانکداری توسعه ای مناسب است.
عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون گفت: با تدابیر اعمال شده نسبت 
مصارف به منابع به سطح متعارف نزدیک شــده است و استانها نیز این 
رفتار حرفه ای را در نظر دارند که در صورت وصولی مناســب و رشــد 

منابع، امکان رشد مصارف نیز فراهم می آید.
وی گفت: افزایش ۱۲۰ درصدی سرمایه بانک در واپسین روزهای سال 
گذشته اثرات مثبتی در کفایت ســرمایه بانک به همراه داشته است و با 
برنامه های تحولی که در بانک در حال اجرا اســت این افزایش سرمایه 
در راســتای گســترش خدمات و حمایت از تعاونی ها بکار گرفته می 

شود.
این مقام ارشد خاطر نشان کرد: بانک توسعه تعاون حرکت رو به رشدی 
را آغاز نموده اســت و برنامه های بهبود بهره وری در بانک در حال اجرا 
است و بانک در جمیع جهات به ســطح بالندگی و سرآمدی نزدیک می 
شود.ایرانی با تحلیل حوزه های اقتصادی و سیاسی کشور گفت: به رغم 
تحریم بی پایه و اســاس اقتصاد ایران از سوی کشــورها، با ایفای نقش 
فعالانه دولت در معادلات منطقه راهکارهای متعددی برای گســترش 

بازرگانی و بی اثر نمودن تحریم ها صورت پذیرفته است.
این مقام بانکی تصریح کرد: ماه رمضان ماه بســیار پرفضیلتی است که 
اولیاء دین برای بهره مندی از فیوضات این ماه مبارک، با انجام مقدمات 

به استقبال این ماه مبارک می رفتند.
وی افزود: درک شــب قدر می تواند به اعتلای معنــوی احوال همگان 

کمک نماید و حول حالنا در واقع در شب قدر امکان پذیر است.

سخنگوی صنعت برق:
ناترازی صنعت برق تا تابستان برطرف می شود

ســخنگوی صنعت برق گفت: تا تابســتان امســال ۷۷۸۷ مگاوات به 
ظرفیت برق کشور اضافه می شــود که به واسطه آن مشکل ناترازی این 

صنعت حل خواهد شد.
مصطفی رجبی مشــهدی ، با اشــاره به اقدامات وزارت نیرو برای گذر 
از بحران خاموشی در کشــور، اظهار کرد: در برنامه اول ۶۱۰۰ مگاوات 
وارد مدار شد و اکنون مقرر شده تا تابستان امسال ۷۷۸۷ مگاوات دیگر 
وارد مدار شود که تمهیدات لازم برای این مساله نیز درنظر گرفته شده 

است.
وی با اشاره به جزئیات این مســاله، گفت: از این میزان ۳۰۲۶ مگاوات 
مربوط بــه احــداث نیروگاه هــای حرارتــی اســت، ۱۴۷۸ مگاوات 
نیروگاه هایی هستند که توسط صنایع احداث می شوند، ۷۳۰ مگاوات 
رفع مشــکل نیروگاه های حادثه دیــده و حدود ۱۰۰۰ مــگاوات نیز 
مربوط به نیروگاه های دارای محدودیت اســت که اکنون در حال رفع 

محدودیت آن ها هستیم تا در حداکثر تولید از آن ها استفاده کنیم.
ســخنگوی صنعت برق با تاکید بــر اینکه علاوه بر ایــن ۸۵۰ مگاوات 
نیروگاه تجدیدپذیــر و ۱۸۸ مگاوات نیــروگاه مقیاس کوچک احداث 
خواهد شــد و ۹۱۵ مگاوات نیز مربــوط به ارتقای تــوان نیروگاه های 
موجود است، گفت: تمام تلاش وزارت نیرو تحقق این اعداد بوده، البته 
این یک هدف چالشی است اما وزارت نیرو خود را تحت فشار می گذارد 

تا این اعداد محقق شود.
رجبی مشــهدی با بیان اینکه تا کنون حــدود ۲۷۰۰ مگاوات محقق 
شده اســت، گفت: بر اســاس برآوردهای صورت گرفته برای تابستان 
سال جاری و طبق پیش بینی سازمان هواشناسی در میان مدت دمای 
هوا در تابســتان حدود نیم تا یک درجه گرم تر از نرمــال خواهد بود، و 
این درحالی اســت که هر یک درجه افزایش دما حدود ۱۵۰۰ مگاوات 

افزایش مصرف را به دنبال دارد.
وی افزود: امســال با عنوان سال رشــد تولید نیز نام گذاری شده، قطعا 
ظرفیت مولد کشــور در حــوزه صنعت و کشــاورزی افزایش می یابد، 
پیش بینی ما این است که بتوانیم افزایش توان حدود شش درصدی را 

با تدابیر افزایش ظرفیت تولید و مدیریت مصرف محقق کنیم.
ســخنگوی صنعت برق با اشــاره به وضعیت کنونی مصــرف برق در 
کشــور، گفت: باتوجه به اینکه در روزهای ابتدایی سال جدید هستیم 
و تعطیلات را پشت سر گذاشتیم مصرف روند صعودی بالایی نداشته و 

حدود ۴۱ هزار مگاوات است.

معاون وزیر نفت خبر داد
وشیمی   درآمد ۲۶میلیارد دلاری صنعت پتر

در سال ۱۴۰۱
 معاون وزیر نفت با اشــاره به هدفگذاری تولید ۸۰ میلیون تن محصول 
پتروشیمی در سال جاری، گفت: سال گذشته نزدیک به ۶۵ میلیون تن 
محصول پتروشیمی تولید شــده که در مجموع ۲۶ میلیارد دلار درآمد 

داخلی و صادراتی به همراه داشته است.
 »مرتضی شاهمیرزایی« در نشســت خبری با اشاره به شعار سال به نام 
»مهار تورم، رشــد تولید« افزود: یکی از مهمترین مخاطبان این شعار 
صنعت پتروشیمی است.وی با بیان اینکه اگرچه در مهار تورم اختیارات 
ما زیاد نیســت اما تلاش شــد تا در کمیته تخصصی پتروشیمی نقش 
آفرینی کند، ادامه داد: بر اساس تصویب هیات وزیران و جلسه با رییس 
جمهوری نرخ تسعیر ارز برای فروش محصولات پتروشیمی در بورس 

۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شد.

شــاهمیرزایی تاکید کرد: از آنجا که نرخ تســعیر ارز در معاملات هفته 
نخســت بورس بالاتر از این رقم بود، هر دو طــرف معامله باید تصمیم 
بگیرند که معاملات پا برجا بماند یا بازنگری شــود. البته این موضوع از 

اختیارات ما خارج است.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره اینکه کارنامه صنعت 
پتروشیمی در سال گذشته موفق بوده، گفت: امسال نیز از حیث تولید، 

آماده سازی طرح ها و تامین ارز کشور تلاش خواهد شد.
وی با بیان اینکه صادرات فعال محصولات پتروشــیمی در دستور کار 
قــرار دارد، افزود: صادرات محصولات پتروشــیمی با نــام ایران انجام 
خواهد شد.شــاهمیرزایی با تاکید بر اینکه صنعت پتروشیمی، صنعت 
نخست کشور است، اضافه کرد: ذخایر نفت و گاز پشتوانه بلندمدت این 

صنعت و مزیت اصلی آن است.
معاون وزیر نفت تاکید کرد: تلاش شد با وجود اینکه تحریم های جدید 

به وجود می آید از این مرحله عبور کنیم.
وی با اشاره به اینکه تا رســیدن به اســتقلال کامل راه آسانی نداریم، 
گفت: اکنون در ســاخت مجتمع های پتروشــیمی ۷۵ تــا ۸۰ درصد 
متکی به توان داخلی هستیم و ۲۵ درصد وابستگی داریم. برای رسیدن 
به خودکفایی کامل برنامه منســجمی را با مراکــز تولید علم پیگیری 
می کنیم.وی با بیان اینکه ســال گذشــته ۲۷ میلیــون تن محصول 
پتروشیمی ایران به نقاط هدف صادر شــد، گفت: درآمد ارزی صنعت 
پتروشــیمی از محل صادرات محصولات ۱۶ میلیــارد دلار برآورد می 
شود که از این میزان نزدیک به ۱۴ میلیارد دلار در سامانه نیما و پس از 

آن در مرکز مبادله طلا و ارز عرضه شده است.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی افزود: این ارزهای صادراتی 
برای استفاده سایر بخش های اقتصادی کشور مورد استفاده قرار گرفته 

و در شرایط نوسان قیمت ارز کمک بزرگی کرده است.
وی، میزان فــروش داخلی محصولات پتروشــیمی در بــورس را ۱۲ 
میلیون تن عنوان کــرد و ادامه داد: درآمد پتروشــیمی ها از این محل 
نیز ۱۰ میلیارد دلار است.شاهمیرزایی با تاکید بر اینکه با توجه به تاکید 
رهبر معظم انقلاب و شعار سال، برنامه کشــور مهار تورم و رشد تولید 

است، گفت: در این مسیر باید به سمت ارتقای بهره وری حرکت کنیم.
وی تصریح کرد: دیدگاهی وجود دارد که اگر محصولات پتروشیمی با 
نرخ رسمی و مبادله ای پتروشیمی در بورس عرضه شود تاثیری بر تورم 
ندارد و از همین رو در هفته نخســت معاملات محصولات پتروشیمی 
در بورس نرخ تســعیر ۳۶ هزار و ۴۰۰ تومان مورد استفاده قرار گرفت، 
اما بعــد از آن با تصمیــم دولت نرخ تســعیر برای عرضــه محصولات 
پتروشیمی به همان نرخ گذشته یعنی ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان بازگشت 

و در این مسیر تابع تصمیمات بالادستی هستیم.
معاون وزیر نفت با اشاره به اینکه سال گذشــته از تولید ۶۵ میلیون تن 
محصول پتروشــیمی در کشور عبور کردیم، گفت: امســال با توجه به 
برنامه های پیش رو و در صورتی که کمبود خوراک در زمستان نداشته 
باشــیم، تولید ۸۰ میلیون تن را به ثبت می رسانیم.وی ادامه داد: امروز 
سیاست این است که تولید نفت خام را به مرز چهار میلیون بشکه در روز 
برسانیم و این کار بخشــی از خوراک پتروشیمی ها که از ان جی ال ها و 

جمع آوری گازهای همراه تولید می شود را تامین خواهد کرد.
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بانک مرکزی پیش بینی کرد

رشد نقدینگی پس از ۳ سال در مسیر میانگین بلندمدت

خریدار  بانک مرکــزی اعلام کرد: براســاس 
آخریــن آمارهــا، نقدینگی در هفتــه منتهی به 
۱۱ اسفند ۱۴۰۱ نســبت به پایان اسفند و هفته 
مشابه سال ۱۴۰۰ به ترتیب ۲۷.۸ و ۳۲.۵ درصد 
رشــد نشــان می دهد و انتظار می رود که برنامه 
پولی بــرای کنترل رشــد نقدینگی برای ســال 
۱۴۰۱ تحقق یابد و رشــد نقدینگی به حدود ۳۰ 

درصد برسد.
 بانــک مرکزی در پاســخ بــه مطلبی بــا عنوان 
»ابرتورم در راه اســت؟ تورم نقطه بــه نقطه در 
اسفند ۱۴۰۱ رکورد ۵۰ ســال اخیر را شکست« 
نوشت: در این گزارش عنوان شــده که براساس 
گزارش مرکز آمار ایران، نــرخ تورم نقطه به نقطه 
در اسفند ۱۴۰۱ رکورد ۵۰ سال اخیر را شکست، 
به طوری کــه نرخ تورم نقطه ای بــه ۶۳.۹ درصد 

رسیده است.
علاوه بر این در گــزارش مذکور با اشــاره به آمار 
نقدینگی و پایه پولی عنوان شــده است که دولت 
به شدت مشغول چاپ پول است و کسری بودجه 
را از محل قرض گرفتن شدید از بانک ها و مجبور 
کردن آنها به اســتقراض از بانک مرکزی جبران 
می کند و ســرعت رشــد بخش پول یــا بخش 

تورم زای نقدینگی به ۷۰ درصد رسیده است.
درباره مطالب مطرح شده در گزارش مورد اشاره 

نکاتی به شرح زیر ارائه می شود:
در ابتدای امر لازم به ذکر است برخی از دغدغه ها 
و نظــرات کارشناســی مطرح شــده از ســوی 
کارشناســان اقتصادی درباره شــرایط حاکم بر 
اقتصاد کشــور از جمله دغدغه های مهمی است 
که مورد توجــه برنامه ریزان و سیاســت گذاران 
اقتصادی کشور نیز است؛ با این وجود درخصوص 
برخی از نکات ارائه شده ملاحظات زیر وجود دارد.

در مطلب مندرج در روزنامــه کار و کارگر ماخذ 
آمار تورم سال ۱۴۰۱ مرکز آمار ایران عنوان شده 
است، در حالی که آمار مورد استناد در این مطلب 
از گزارش شــاخص کل بهای کالاهــا و خدمات 
مصرفی در مناطق شــهری ایران که توسط بانک 
مرکزی محاســبه و منتشر می شــود، استخراج 

شده است.

 تورم نقطه به نقطه بهمن ماه 1399
۶۵.3 درصد بود

در مطلب فوق با درج ســوال آیا ابرتــورم در راه 
است؟ عنوان شده اســت که تورم نقطه به نقطه 
در اسفند ۱۴۰۱ رکورد ۵۰ سال اخیر را شکست؛ 
به طوری که نــرخ تورم نقطه ای بــه ۶۳.۹ درصد 
رســیده اســت. همچنین نرخ تــورم در ۱۲ ماه 
منتهی به اسفند سال گذشته ۴۶.۵ درصد اعلام 
شــد. ادعای فوق در شــرایطی مطرح شده است 
که بر اســاس اطلاعــات موجود، تــورم نقطه به 
نقطه شــاخص بهای کالاها و خدمات مصرفی در 
مناطق شهری، در بهمن ماه ۱۳۹۹ به رقم ۶۵.۳ 
درصد را تجربه کــرده بود که در ادامــه در پایان 
ســال ۱۴۰۰ ســال با ۳۵.۸ واحد درصد کاهش 
به ۲۹.۵ درصد رســید. هرچند متاثــر از اجرای 
سیاست مردمی سازی یارانه ها و حذف تخصیص 
ارز ترجیحــی و انتظــارات تورمی ناشــی از این 
اقدام و جنگ روســیه و اوکراین و بروز تنش های 
منطقه ای و بین المللی، رونــد حرکتی نرخ تورم 
نقطه به نقطه در سال ۱۴۰۱ دوباره صعودی شد 
و در اسفندماه به ۶۳.۹ درصد رسیده است. بخش 
مهمی از این تورم ناشــی از عــدم تعدیل نرخ ارز 
ترجیحی از سال ۱۳۹۷ تا اردیبهشت ۱۴۰۱ بوده 
اســت که البته آثار منفی رفاهی ناشی از اجرای 
سیاســت، در قالب پرداخت یارانه نقدی تا حدود 

زیادی جبران شده است.

رشد نقدینگی پس از 3 سال، در مسیر 
میانگین بلندمدت

در خصوص عملکــرد دولت و بانــک مرکزی در 
کنترل نقدینگی لازم به توضیح اســت، مســاله 
کنترل رشــد نقدینگی و تورم به عنــوان یکی از 
مهمتریــن اولویت های اقتصــادی دولت و بانک 
مرکزی همواره مورد توجه بوده اســت. بررســی 
رشــد نقدینگی در ماه های پایانی ســال ۱۴۰۱ 
حاکی از تداوم روند کاهشــی این متغیر همچون 
ماه های گذشــته بوده اســت به طــوری که نرخ 
رشــد نقدینگی از ۳۹.۷ درصــد در پایان بهمن  
۱۴۰۰ طی یــک روند نزولی بــه ۳۲.۰ درصد در 

پایان بهمن ۱۴۰۱ کاهش یافته است. همچنین 
بر اســاس آخرین آمارهای موجــود، نقدینگی 
در نیمه اســفند ســال ۱۴۰۱ )هفته منتهی به 
۱۱ اســفندماه ۱۴۰۱( نســبت به پایان اسفند و 
هفته مشابه ســال ۱۴۰۰ به ترتیب ۲۷.۸ و ۳۲.۵ 
درصد رشد نشــان می دهد و براین اساس انتظار 
می رود که برنامه پولی تنظیم شــده برای کنترل 
رشد نقدینگی برای سال ۱۴۰۱ تحقق یابد و رشد 

نقدینگی به حدود ۳۰ درصد برسد.
از این رو ملاحظه می شــود که پس از ســه سال 
)رشــد نقدینگی در ســال های ۱۳۹۸، ۱۳۹۹ 
و ۱۴۰۰ به ترتیب معــادل ۳۱.۳ ، ۴۰.۶ و ۳۹.۰ 
درصد بوده است( بانک مرکزی با همکاری دولت 
در سال ۱۴۰۱ توانســته رشــد نقدینگی را که 
مهمترین متغیر در کنترل تورم اســت، در مسیر 
نیل به میانگین بلندمدت ایــن متغیر قرار دهد. 
باید توجه داشت که این مهم در شرایطی محقق 
شــده اســت که اقتصاد کشــور همچنان تحت 
شدیدترین تحریم های ظالمانه و غیرقانونی قرار 

دارد.
درباره افزایش بدهی بانک ها به بانک مرکزی و به 
تبع آن رشد پایه پولی در ماه های اخیر باید توجه 
داشــت که بخش عمده اضافه برداشت بانک ها و 
موسســه های اعتباری متاثر از عواملی همچون 
مشــکلات ترازنامه ای و حاکمیت شــرکتی آنها 
اســت که این امر نیز در کوتاه مدت و در یک سال 
اخیر ایجاد نشده و به طور عمده معطوف به رفتار 
گذشته بانک ها و انباشت ناترازی های مختلف در 

ترازنامه آن ها بوده است.
عــلاوه بر ایــن، عملکــرد بانک ها و موسســات 
اعتباری در خصوص نگهداری حداقل سه درصد 
مانده ســپرده های خود به صــورت اوراق مالی 
اســلامی در پایــان بهمن  ۱۴۰۱ نشــان دهنده 
آن اســت که در مجموع در حدود ۱۲۱۱.۱ هزار 
میلیارد ریــال اوراق مالی اســلامی در پرتفوی 
بانک ها است که نسبت به مانده سپرده های بخش 
غیردولتــی نزد بانک ها و موسســه های اعتباری 
)۵۹۹۵۹.۶ هزار میلیارد ریال( معادل ۲.۰ درصد 

است که پایین تر از حد مقرراتی آن است.

انرژیبانک  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

آگهی فراخوان تجديد مناقصه عمومی
 شماره 1/يک

شهرداری پرند به استناد مجوز شماره 012237 مورخ 1401/11/19 در نظر دارد پروژه اجرای فيبر نوری جهت پايش 
تصويری سطح شهر پرند را به شماره 2002098283000001 را از طريق مناقصه عمومی به پيمانکاران واجد شرايط و عضو 
سازمان نظام صنفی رايانه ای کشور واگذار نمايد. لذا پيمانکاران واجد شرايط جهت دريافت اسناد فراخوان و اطلاعات بيشتر 
می توانند از تاريخ 1402/01/21 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir در 

فراخوان شرکت نمايند. 
1-مبلغ اعتبار پروژه: 150/000/000/000 ريال

2-سپرده شرکت در مناقصه:7/500/000/000 ريال که بايستی نقدا به حساب شماره 0109113366006)شماره شبا 
IR 280170000000109113366006 نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند يا بصورت ضمانتنامه بانکی تسليم دبيرخانه 
اين شهرداری گردد. لازم به ذکر است چنانچه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب 

به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-مهلت و محل دريافت اسناد مناقصه: از تاريخ انتشار آگهی تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 1402/01/28 و محل 

دريافت اسناد آن صرفا از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت)ستاد(به آدرس www.setadiran.ir می باشد. 
4-مهلت و محل تسليم پيشنهادات: متقاضيان می بايست پاکت های پيشنهاد قيمت خود را که برابر شرايط مندرج در 
اسناد مناقصه تنظيم شده است را حداکثر تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1402/2/9 در سامانه تدارکات الکترونيک دولت 

www.setadiran.ir بارگذاری نمايند. 
تذکر: صرفا اسناد پاکت های پيشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونيکی مورد پذيرش است و درجلسه بازگشايی پاکت 
های )ب( و)ج( اسناد فيزيکی)کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونيکی )دارای مهر گرم( به هيچ وجه مورد پذيرش نيست. 

5-مدارک لازم جهت دريافت اسناد: متقاضيان جهت دريافت اسناد می بايست از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی 
دولت www.setadiran.ir نسبت به تهيه اسناد اقدام نمايند. 

6-زمان بازگشايی پيشنهادها: ساعت 13 روز شنبه مورخ 1402/02/9 می باشد. 
7-شهرداری در رد يا قبول يک يا کليه پيشنهادات مختار است. 

8-هزينه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
تاريخ انتشار نوبت اول:1402/01/21 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/01/28

 نوبت اول

حميد رضا اله ياری- شهردار پرند


